
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙ∆ΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ.6251
2. ‘Αδεια απουσίας των Βουλευτών κ. Ε. Τσουµάνη-Σπέ-

ντζα, ∆. Κρεµαστινού και Κ. Χατζηδάκη, σελ.6223
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το ∆ιεθνές Κέντρο Ελληνικών και Μεσογειακών
Σπουδών, το Πειραµατικό Γυµνάσιο Μυτιλήνης, το 1ο Γυµνά-
σιο Φλώρινας, µέλη του Οµίλου Εθελοντών Κύπρου και ο
πρώην Βουλευτής του ΠΑ.ΣΟ.Κ. κ. Β. Πεντάρης, σελ.6221,
6226,6231,6235,6240

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ
1. Κατάθεση αναφορών, σελ.6195
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών,

σελ.6197-6218
3. Ανακοίνωση του δελτίου αναφορών και ερωτήσεων της

Τρίτης 27 Απριλίου 2010, σελ.6219
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την τροπο-

ποίηση του ν. 2960/2001 «Εθνικού Τελωνειακού Κώδικα»
κ.λπ., σελ.6220

β) Προς την Υπουργό Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και
Ναυτιλίας:

i. σχετικά µε τον τρόπο καθορισµού των τιµών των φαρµά-
κων κ.λπ., σελ.6221

ii. σχετικά µε το ειδικό πρόγραµµα ανασυγκρότησης των
Νοµών Αχαΐας και Ηλείας, σελ.6230

γ) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού:
i. σχετικά µε τη διάσωση των Βασιλικών Τάφων των Αιγών

στην Βεργίνα κ.λπ., σελ.6223
ii.σχετικά µε τις καταγγελίες για στηµένους αγώνες ποδο-

σφαίρου κ.λπ., σελ.6226
δ) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης

σχετικά µε τη µη εφαρµογή της εγκυκλίου 113/2009 της δι-
οίκησης του Οργανισµού Ασφάλισης Ελευθέρων Επαγγελ-
µατιών κ.λπ., σελ.6225

ε) Προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων,
σχετικά µε την αντιµετώπιση του προβλήµατος σχολικής στέ-
γης στα σχολεία της Μέσης Εκπαίδευσης στην Ανατολική και
∆υτική Αττική κ.λπ., σελ.6228

5. Συζήτηση επίκαιρης επερώτησης Βουλευτών της Νέας
∆ηµοκρατίας προς την Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την υλοποίηση του προγράµµατος
Αγροτικής Ανάπτυξης της Ελλάδας 2007-2013 «ΑΛΕΞΑΝ-
∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», σελ.6232

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ
Κατάθεση σχεδίου νόµου:
Οι Υπουργοί Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και Θρησκευµά-

των, Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυ-
βέρνησης, Οικονοµικών και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Αναβάθµιση του
ρόλου του εκπαιδευτικού-καθιέρωση κανόνων αξιολόγησης
και αξιοκρατίας στην εκπαίδευση και λοιπές διατάξεις»,
σελ.6237

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ Σ., σελ.6220,6221
ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ Σ., σελ.6230,6231
ΓΚΕΡΕΚΟΥ Α., σελ.6223,6224,6226,6227
ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ Π., σελ.6222,6223
ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ Γ., σελ.6225,6226
ΛΕΒΕΝΤΗΣ Α., σελ.6229
ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ Ι., σελ.6228,6229
ΜΠΟΛΑΡΗΣ Μ., σελ.6222,6223
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν., σελ.6225
ΠΛΕΥΡΗΣ Α., σελ.6227
ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ Φ., σελ.6220,6221
ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ Ν., σελ.6230
ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ Μ., σελ.6224

Β. Επί της επερώτησης:
ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ Ε.,

σελ.6245
∆ΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ Α.,σελ.6236
ΚΟΛΛΙΑΣ Κ., σελ.6232,6233,6246
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ Ε., σελ.6233,6247
ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ Α., σελ.6235
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Κ., σελ.6240,6241
ΜΟΥΣΟΥΡΟΥΛΗΣ Κ., σελ.6235,6248
ΜΠΑΤΖΕΛΗ Α., σελ.6237,6239,6249,6250
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν., σελ.6243
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ., σελ.6242,6243
ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ Α., σελ.6243,6244,6245
ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ Μ., σελ.6234,6247,6248
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ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΣΤ’

∆ευτέρα 26 Απριλίου 2010
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ΙΓ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Α’

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΣΤ’

∆ευτέρα 26 Απριλίου 2010

Αθήνα, σήµερα στις 26 Απριλίου 2010, ηµέρα ∆ευτέρα και ώρα
18.05' συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της Ε' Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΙ∆ΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Σάββα Αναστα-
σιάδη, Βουλευτή Β' Θεσσαλονίκης, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Εθελοντική Οµάδα Μεγάρων Αθλητι-
κός Όµιλος «ΚΟΥΡΟΣ» ζητεί τη στελέχωση της Πυροσβεστικής
Υπηρεσίας Μεγάρων µε µόνιµο προσωπικό.

2) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Σωµα-
τείων Πωλητών Λαϊκών Αγορών καταγγέλλει άνιση µεταχείριση
στο φορολογικό νοµοσχέδιο για τους επαγγελµατίες πωλητές
στις λαϊκές αγορές και σε όσους δηλώνουν παραγωγοί στις λαϊ-
κές αγορές.

3) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Πτυχιούχων Ανω-
τάτων και Ανωτέρων Σχολών Εργαζοµένων ΕΛΤΑ ζητεί να
εξαιρεθεί από την περικοπή του 7% το πτυχιακό επίδοµα των
πτυχιούχων υπαλλήλων του ΕΛΤΑ.

4) Ο Βουλευτής Β' Πειραιώς κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Περιπτερούχων
Καπνοπωλών Ελλάδος ζητεί να καθορισθεί νοµοθετικά κατώτατο
όριο ποσοστού κέρδους 8,2%.

5) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Πολιτιστικός Σύλλογος Βορειοηπειρωτών
του Νοµού Χανίων ζητεί την επίλυση προβλήµατος σχετικά µε τη
χορήγηση της ελληνικής ιθαγένειας στα µέλη του.

6) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία φορείς του Νοµού Χανίων ζητούν την επιτά-
χυνση των διαδικασιών για τη δηµιουργία µαρίνας στη Σούδα.

7) Ο Βουλευτής Α' Πειραιώς κ. ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ κατέθεσε

αναφορά µε την οποία ∆ηµοτικοί Σύµβουλοι του ∆ήµου Θη-
βαίων Βοιωτίας καταγγέλλουν οικονοµικό σκάνδαλο στο ∆ήµο
Θηβαίων µε ταυτόχρονη εµπλοκή του Υπ. Εσωτερικών.

8) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία οι Ναυαγοσωστικές Σχολές της Ελλάδος ζη-
τούν την αποστολή διευκρινιστικής εγκυκλίου στους ΟΤΑ για την
πρόσληψη ναυαγοσωστών.

9) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Σκοπελίτου Μίνα ζητεί να της χορη-
γηθεί χορηγία για τη θητεία της σαν Πρόεδρος Κοινότητας.

10) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μυκόνου Νοµού Κυκλά-
δων ζητεί την άµεση επίλυση του προβλήµατος στέγασης στα
σχολεία της Μυκόνου.

11) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Έπαρχος Μήλου ζητεί τη στελέ-
χωση του Κ.Υ. Μήλου µε παιδίατρο.

12) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Κοινότητα Κιµώλου Νοµού Κυ-
κλάδων ζητεί τη µεταφορά και έκθεση των αµφορέων από το
ναυάγιο της Πολυαίγου, στο Αρχαιολογικό Μουσείο Κιµώλου.

13) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Όρµου
Κορθίου Άνδρου ζητεί να επιτραπεί κη κατασκευή στην Άνδρο
κτηρίων υγειονοµικού ενδιαφέροντος τύπου Β' και Γ'.

14) Ο Βουλευτής Β' Θεσσαλονίκης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΕΡΑΝΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ωροµισθίων Εκ-
παιδευτικών ΟΑΕ∆ Νοµού Θεσσαλονίκης ζητεί τη µονιµοποίηση
των µελών του.

15) Ο Βουλευτής Β' Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Κτηνοτρόφων του
∆ήµου Φερρών Έβρου ζητεί την άµεση καταβολή των οφειλοµέ-
νων της ΚΑΠ και την άµεση επαναλειτουργία του ΟΠΕΚΕΠΕ.

16) Ο Βουλευτής Β' Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αριστείδης Σιωράς ζητεί
διακανονισµό για οφειλές ασφαλιστικών εισφορών προηγούµε-
νων ετών στο ΤΣΜΕ∆Ε παρόµοιο µε αυτόν που ισχύει για τους
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ασφαλισµένους στο ΙΚΑ.

17) Ο Βουλευτής Β' Θεσσαλονίκης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΕΡΑΝΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Εργαζοµένων του
Ινστιτούτου Αναπτυξιακής Αποκατάστασης ζητεί την άµεση
έγκριση του νέου οργανισµού του Ιδρύµατος κ.λπ..

18) Ο Βουλευτής Β' Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επαγγελµατιών
Τουριστικού Τοµέα Νήσου Ικαρίας ζητεί τα ασφαλισµένα µέλη
του στον ΟΓΑ να µην είναι υποχρεωµένα να ασφαλισθούν και στο
ΤΕΒΕ.

19) Ο Βουλευτής Β' Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Πέτρος Αρναούτης ζητεί
το διορισµό του ως επιτυχών στο γραπτό διαγωνισµό του ΑΣΕΠ
1/Γ για την πλήρωση θέσεων στο Υπ. Οικονοµικών.

20) Ο Βουλευτής Β' Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Περιπτερούχων
Καπνοπωλών Ελλάδος ζητεί να καθοριστεί νοµοθετικά κατώτατο
όριο ποσοστού κέρδους 8,2% για την αξία του κάθε πακέτου
τσιγάρων.

21) Ο Βουλευτής Β' Θεσσαλονίκης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΕΡΑΝΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Εκπαι-
δευτικών Φυσικής Αγωγής ζητεί το διορισµό µέσω ΑΣΕΠ των εκ-
παιδευτικών φυσικής αγωγής µε προϋπηρεσία.

22) Ο Βουλευτής Β' Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Λάµπρος Ροδάς, τρίτεκνος
και προστάτης ΑΜΕΑ ζητεί το διορισµό του στο δηµόσιο τοµέα.

23) Ο Βουλευτής Β' Θεσσαλονίκης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΓΕΡΑΝΙ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Τυ-
φλών ζητεί να µεταβιβαστεί η αρµοδιότητα της Σχολής Τυφλών
στο Υπουργείο Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ.λπ..

24) Ο Βουλευτής Β' Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Πολιτικών Συ-
νταξιούχων Νοµού Πιερίας ζητεί την επίλυση συνταξιοδοτικού
προβλήµατος µελών του από την ανισότητα που δηµιούργησε ο
ν.2470/1997.

25) Ο Βουλευτής Β' Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Συνταξιούχων
Πολιτικών ∆ηµοσίων Υπαλλήλων Νοµού Ροδόπης ζητεί την επί-
λυση συνταξιοδοτικού προβλήµατος µελών του από την ανισό-
τητα που δηµιούργησε η εφαρµογή του ν. 2470/1997.

26) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αστυνοµικών Υπαλλή-
λων Νοµού Μεσσηνίας ζητεί την ενίσχυση µε προσωπικό και την
κάλυψη των ελλείψεων σε εξοπλισµό των αστυνοµικών υπηρε-
σιών του νοµού.

27) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επι-
χειρήσεων και Βιοµηχανιών ζητεί τη λήψη µέτρων για την τόνωση
της αγοράς και τη βελτίωση του επιχειρηµατικού κλίµατος.

28) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί την κατασκευή έργων
υποδοµής για την αναβάθµιση του λιµένα στον Κόκκινο Πύργο
του ∆ήµου Τυµπακίου Ηρακλείου.

29) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Τρικάλων
ζητεί την έγκριση δαπάνης για την κατασκευή βασικών υποδο-
µών στις λαϊκές κατοικίες του ∆ήµου Φαρκαδόνας Τρικάλων.

30) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι Σύλλογοι Αποφοίτων των Τµη-
µάτων Μουσικών Σπουδών του Πανεπιστηµίου Αθηνών και του
Ιόνιου Πανεπιστηµίου ζητούν το διορισµό των επιλαχόντων του
διαγωνισµού του ΑΣΕΠ 2008 κ.λπ..

31) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Αθλητικός Όµιλος Ποσειδών Ιω-
αννίνων ζητεί την επαναλειτουργία της µικρής πισίνας στο
Κολυµβητήριο Ιωαννίνων.

32) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων
και Βιοµηχανιών διαµαρτύρεται για τα προβλήµατα που δηµι-
ουργούνται από την αποχή εργασίας των γεωπόνων και κτηνιά-
τρων της ΠΟΓΕ∆Υ.

33) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων
και Βιοµηχανιών αναφέρεται στα προβλήµατα που έχουν δηµι-
ουργηθεί από την αποχή διαρκείας των γεωπόνων και των κτη-
νιάτρων της ΠΟΓΕ∆Υ.

34) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων
και Βιοµηχανιών ζητεί την επαναφορά του καθεστώτος καταβο-
λής των επιχορηγήσεων που ίσχυε πριν το 2007.

35) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Επιτροπή Σεισµοπαθών Φοι-
τητών Άκουϊλας Ιταλίας ζητεί να δεχθούν τα ελληνικά πανεπι-
στήµια τους σεισµοπαθείς Έλληνες φοιτητές ως
φιλοξενούµενους για 1+1 έτη.

36) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Πρόεδρος της «SPACE HELLAS» ζητεί την
ενεργοποίηση σε όλα τα γήπεδα του συστήµατος Ηλεκτρονικής
Εποπτείας Σταδίων και Ηλεκτρονικού Εισιτηρίου.

37) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ν. Καζαντζάκης Ηρα-
κλείου ζητεί την άµεση στελέχωση του Κέντρου Στήριξης ΑµεΑ
της περιοχής του, ώστε να ξεκινήσει η λειτουργία του.

38) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Περιφερειακή ∆ιοικούσα Επι-
τροπή Κρήτης του Πανελλήνιου Συλλόγου Συνταξιούχων ΟΤΕ
ζητεί την τροποποίηση του άρθρου 4 του ν. 3833/15-3-2010.

39) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Πτυχι-
ούχων Ανωτάτων και Ανωτέρων Σχολών Εργαζοµένων στα ΕΛΤΑ
ζητεί να εξαιρεθεί από την περικοπή του 7% το πτυχιακό επίδοµα
των µελών του.

40) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Φαρµακευτικός Σύλλογος Ηρα-
κλείου Κρήτης ζητεί την πρόσληψη διοικητικού υπαλλήλου για
τις γραµµατειακές του ανάγκες.

41) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται πως λόγω
ελλείψεων υποδοµών στο λιµάνι του Ηρακλείου το κρουαζιερό-
πλοιο «AIDA» θα προσαράζει σε λιµάνι της Τουρκίας.

42) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύνδεσµος Επεν-
δυτών Φωτοβολταϊκών ζητεί την επίσπευση των διαδικασιών για
την ανάπτυξη των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας.

43) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
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τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση ∆ιπλωµατικών Υπαλλή-
λων Οικονοµικών και Εµπορικών Υποθέσεων υποβάλλει απόψεις
και προτάσεις της για την αναβάθµιση του Κλάδου της Οικονο-
µικής ∆ιπλωµατίας.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προβλήµατα
λειτουργίας του κολυµβητηρίου «Αντώνης Πεπανός».

45) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι Συµβασιούχοι του Αρχαιολο-
γικού Μουσείου Ηρακλείου Κρήτης ζητούν να συµπεριληφθούν
στις νέες προκηρύξεις που έχουν εγκριθεί κ.λπ..

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Φαρµακευτικός Σύλλογος Αχαΐας ζητεί
να ισχύει η ίδια µέρα πληρωµής για τους φαρµακοποιούς σε ολό-
κληρη τη χώρα.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ελληνικών Βιοµηχανιών
Φωτοβολταϊκών ζητεί να ισχύσουν οι σηµερινές τιµές ηλεκτρικού
για τα Φ/Β πάρκα κ.λπ..

48) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων
µε Αναπηρία ζητεί την ισότιµη ένταξη σε όλες τις βαθµίδες της
εκπαίδευσης των εκπαιδευτικών µε αναπηρία.

49) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Εύξεινος Λέσχη Ποντίων Ηρα-
κλείου Κρήτης ζητεί οικονοµική ενίσχυση.

50) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Ίδρυµα Μέριµνα για το Ειδικό
Παιδί «Η ΑΓΙΑ ΜΑΡΙΝΑ» ζητεί οικονοµική ενίσχυση.

51) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ζητεί την ίδρυση περιφερεια-
κού ιατρείου στο Τσαλικάκι του ∆ήµου Γαζίου Κρήτης.

52) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Ιδιοκτητών Του-
ριστικών Λεωφορείων Κρήτης ζητεί το πάγωµα των δόσεων του
ΤΕΜΠΜΕ λόγω των δυσµενών συνθηκών που επικρατούν στην
αγορά.

53) Οι Βουλευτές Επικρατείας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ
και Β' Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία το Σωµατείο Χορωδών Εθνικής Λυρικής Σκηνής ζητεί
τη στήριξη και όχι τη συρρίκνωση της Εθνικής Λυρικής Σκηνής.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 5768/08-02-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νασιώκα Έκτορα δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 17801/08-04-2010 έγ-
γραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και
Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη απάντηση:



6198 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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2. Στην µε αριθµό 6677/26-02-2010 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Σκραφνάκη Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 658/08-04-2010

έγγραφο από τον Υφυπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων η ακόλουθη απάντηση:



6200 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΡΣΤ’ - 26 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2010 6201



6202 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6204 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6206 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

3. Στην µε αριθµό 7457/15-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βορίδη Μαυρουδή (Μάκη) δόθηκε µε το υπ αριθµ.

1044821/1177/08-04-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµι-
κών η ακόλουθη απάντηση:
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6208 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

4. Στην µε αριθµό 7507/16-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

ΥΠ/ΠΟ.Τ./ΓΡ.ΥΠ./Κ.Ε./673/08-04-2010 έγγραφο από τον
Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 7558/16-03-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Πλεύρη Αθανσίου και Γεωργιάδη Σπυρίδωνα - Άδωνι δό-
θηκε µε το υπ’ αριθµ. 796/08-04-2010 έγγραφο από τον Υφυ-

πουργό Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων η ακόλουθη απά-
ντηση:



6210 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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6. Στην µε αριθµό 7581/16-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καράογλου Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ∆12Α 1044844

ΕΞ 2010/08-04-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η
ακόλουθη απάντηση:



6212 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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7. Στην µε αριθµό 7588/17-03-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γκιόκα Ιωάννη, Καζάκου Κωνσταντίνου, Μαυρίκου Γεωρ-
γίου, Κανέλλη Γαρυφαλλιάς (Λιάνας) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

17766/08-04-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,
Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακόλουθη
απάντηση:



Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων).

6214 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

8. Στην µε αριθµό 7610/17-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Νικολόπουλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ αριθµ.

1044817/1218/08-04-2010 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµι-
κών η ακόλουθη απάντηση:
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9. Στην µε αριθµό 7626/17-03-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
Φ78400/18593/10/08-04-2010 έγγραφο από την Υφυπουργό

Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η
ακόλουθη απάντηση:



6216 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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10. Στην µε αριθµό 7637/17-03-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Μπακογιάννη Θεοδώρας (Ντόρας), Μπούρα Αθανάσιου,
Σταµάτη ∆ηµητρίου και Καραγκούνη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το

υπ’ αριθµ. 18244/08-04-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εσω-
τερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ιακυβέρνησης η ακό-
λουθη απάντηση:



6218 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, θα σας ανακοινώσω το δελτίο αναφορών και ερωτή-
σεων της Τρίτης 27 Απριλίου 2010.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 6537/24-2-2010 ερώτηση του Βουλευτή του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταντίνου Γείτονα
προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά
µε την έλλειψη φαρµακοποιών στα φαρµακεία των δηµόσιων νο-
σοκοµείων.

2. Η µε αριθµό 3311/23-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Χρήστου Σταϊκούρα προς την Υπουργό
Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την
επίλυση προβληµάτων στη λειτουργία των Κέντρων Εκπαίδευ-
σης Ενηλίκων.

3. Η µε αριθµό 7154/8-3-2010 ερώτηση της Ε' Αντιπροέδρου
της Βουλής και Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Βέρας Νικολαΐδου προς την Υπουργό Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την επίλυση των προβληµάτων

στη λειτουργία του Κρατικού Νοσοκοµείου της Νίκαιας.
4. Η µε αριθµό 7773/19-3-2010 ερώτηση του Βουλευτή του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ηλία Πολατίδη προς την
Υπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχε-
τικά µε διαµαρτυρία του Πολιτιστικού Συλλόγου Ποµάκων Νοµού
Ξάνθης.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ∆εύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 2067/4-12-2009 ερώτηση του Βουλευτή του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ Στρατάκη
προς την Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά
µε την καταβολή δεδουλευµένων σε συµβασιούχους του Βενιζε-
λείου Νοσοκοµείου και του Πανεπιστηµιακού Νοσοκοµείου Ηρα-
κλείου (ΠΑΓΝΗ).

2. Η µε αριθµό 5035/22-1-2010 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνα Γαληνού προς τον Υπουργό
Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά µε την επίλυση των
προβληµάτων του Συµβουλίου Χωροταξίας Οικισµού και Περι-
βάλλοντος (ΣΧΟΠ) Λήµνου.



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα προταχθεί η δεύτερη µε αριθµό 691/20-4-2010 επίκαιρη
ερώτηση του δευτέρου κύκλου, του Βουλευτή της Νέας ∆ηµο-
κρατίας κ. Σάββα Αναστασιάδη προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε την τροποποίηση του ν. 2960/2001 «Εθνικού Τελωνει-
ακού Κώδικα» κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Αναστασιάδη έχει ως εξής:
«Με το ν. 3383/2010 για την προστασία της Εθνικής Οικονο-

µίας προβλέπεται µεταξύ άλλων µε τροποποίηση του ν.
2960/2001 «Εθνικού Τελωνειακού Κώδικα» η θέσπιση φόρου πο-
λυτελείας σε επιβατικά, αλλά και σε φορτηγά αυτοκίνητα της ∆α-
σµολογικής Κλάσης 8703.

∆εδοµένων ότι:
1. Υπάρχουν χιλιάδες αυτοκίνητα αποταµιευµένα µε ανασταλ-

τικά καθεστώτα, για τα οποία οι εισαγωγείς τους έχουν ήδη προ-
βεί σε οικονοµικό προγραµµατισµό, αλλά και στην έκδοση
δανείων για τον εκτελωνισµό τους. Πολλά οχήµατα, επίσης, που
είχαν ήδη εισαχθεί στην Ελλάδα και βρίσκονται στη διαδικασία
του εκτελωνισµού, δύναται να τελωνιστούν έως την δέκατη πέ-
µπτη ηµέρα του επόµενου µήνα από την άφιξή τους, ήτοι την
15/5/2010. Καλούνται οι εισαγωγείς να καταβάλουν ποσά πολ-
λαπλάσια από τα αρχικά προϋπολογισθέντα, κάτι που βρίσκεται
ήδη σε µαρασµό, αλλά και συνιστά κατάφωρη αδικία.

2. Με τις διαφορετικές κλίµακες που ισχύουν ανάµεσα στα και-
νούργια και τα µεταχειρισµένα οχήµατα, είναι δυνατόν κάποιο
όχηµα να µην οφείλει φόρο πολυτελείας όταν εισάγεται ως και-
νούργιο, αλλά το ίδιο όχηµα, του ιδίου κυβισµού και της ίδιας αρ-
χικής αξίας να καλείται να καταβάλει έως και 20% φόρο
πολυτελείας ως µεταχειρισµένο λίγων µόνο µηνών, διάταξη που
είναι αντίθετη µε τις συνταγµατικές αρχές της ισότητας και της
νοµιµότητας.

3. Σαράντα και πλέον ηµέρες από την ψήφιση του νόµου, σε
κανένα τελωνείο δεν µπορεί να εισπραχθεί ο φόρος πολυτελείας,
καθώς δεν υπάρχουν ούτε οι απαραίτητες διευκρινήσεις για την
εφαρµογή του, αλλά ούτε και οι κωδικοί είσπραξης στο Ολοκλη-
ρωµένο Πληροφοριακό Σύστηµα Τελωνείων (ΟΠΣΤ), κάτι που
αποδεικνύει την προχειρότητα του εγχειρήµατος, αλλά και τον
ερασιτεχνισµό µε τον οποίο χειρίστηκε η Κυβέρνηση το θέµα.

Ερωτάται ο κύριος Υπουργός:
1. Τι προτίθεται να πράξει µε τις ρυθµίσεις που αφορούν στα

οχήµατα που βρίσκονται αποταµιευµένα, αλλά για εκείνα που
κατά τις 3/3/2010 βρισκόταν στη διαδικασία της εισαγωγής και
του τελωνισµού, αλλά δεν είχαν ακόµα εκτελωνιστεί; Και τι προ-
τίθεται να κάνει µε την αδικία που παρατηρείται µε τη θέσπιση
διαφορετικών συντελεστών φόρου πολυτελείας ανάµεσα στα
καινούργια και στα µεταχειρισµένα οχήµατα;

2. Πότε επιτέλους θα σταλούν οι απαραίτητες διευκρινίσεις
στις ∆ιευθύνσεις Τελωνείων και πότε θα ενεργοποιηθούν οι αντί-
στοιχοι κωδικοί στο ΟΠΣΤ; Και

Μπορεί η Κυβέρνηση να προσφέρει µακροχρόνια σταθερό νο-
µικό και οικονοµικό περιβάλλον για τη στήριξη και την απρόσκο-
πτη λειτουργία των εισαγωγικών µονάδων αυτοκινήτων, που είναι
κλάδος στον οποίο απασχολούνται δεκάδες χιλιάδες εργαζοµέ-
νων, αλλά και που προσφέρει σηµαντικά έσοδα στον κρατικό
προϋπολογισµό».

Στην ερώτηση του κ. Αναστασιάδη θα απαντήσει ο Υφυπουρ-
γός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχινίδης.

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχα-

ριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, ο ν. 3383/2010 για την προστασία της Εθνι-

κής Οικονοµίας, αποτέλεσε τη συντονισµένη δράση της Κυβέρ-
νησης για να αντιµετωπίσουµε τις πρωτόγνωρες δυσµενείς
οικονοµικές συνθήκες, στις οποίες βρίσκεται η χώρα µας και που
προκαλούν µεγάλες δυσκολίες στην προσπάθεια κάλυψης των
δανειακών αναγκών και απειλούν σοβαρά την Εθνική Οικονοµία.

Ο νόµος περιλαµβάνει µέτρα δηµοσιονοµικής προσαρµογής

και µέτρα για την αύξηση των εσόδων, µε την αναπροσαρµογή
των συντελεστών σε επιλεγµένους έµµεσους φόρους.

Με το άρθρο 17, στο οποίο αναφέρεται η ερώτησή σας, επι-
βάλλεται φόρος πολυτελείας στα αυτοκίνητα µεγάλης αξίας, τα
οποία απευθύνονται σε καταναλωτές µε υψηλά εισοδήµατα, µε
την εξαίρεση των επιβατικών αυτοκινήτων δηµόσιας χρήσης που
προορίζονται για επαγγελµατικούς σκοπούς, καθώς και των αυ-
τοκινούµενων τροχόσπιτων.

Στη συνέχεια, µε τη διάταξη του άρθρου 87 του φορολογικού
νοµοσχεδίου προστέθηκαν επιπλέον κατηγορίες οχηµάτων στις
προβλεπόµενες εξαιρέσεις από το φόρο πολυτελείας.

Εξ όσων γνωρίζω, για την επιβολή αυτού του φόρου δεν εκ-
φράσατε διαφωνία κατά τη συζήτηση του νοµοσχεδίου ούτε στην
επιτροπή, αλλά ούτε και στην Ολοµέλεια.

Θυµάµαι µάλιστα, συνάδελφο της Νέας ∆ηµοκρατίας, τον κ.
Σταϊκούρα να προτείνει ακόµη µεγαλύτερη φορολόγηση των
ειδών πολυτελείας. Η Νέα ∆ηµοκρατία άλλωστε, καταψήφισε
µόνο τα άρθρα 1, 3, 12, 15 και 16 του νοµοσχεδίου και τοποθε-
τήθηκε θετικά για το άρθρο 17, κύριε συνάδελφε.

Άποψή µας είναι, ότι τα εντελώς διαφορετικά επίπεδα συναλ-
λαγής στην αγορά καινούργιων και µεταχειρισµένων αυτοκινή-
των επιβάλλουν και τη διαφορετική κλίµακα στο φόρο
πολυτελείας. Το ποσοστό του ειδικού φόρου προσδιορίζεται µε
βάση κλίµακα της κατά περίπτωσιν τιµής χονδρικής πώλησης,
για καινούργια και µεταχειρισµένα επιβατικά αυτοκίνητα.

Η κλίµακα αυτή, ειδικά για τα µεταχειρισµένα αυτοκίνητα συ-
ζητήθηκε στην αρµόδια επιτροπή της Βουλής. Αρχικά η κλίµακα
που περιλαµβάνονταν στο υπό συζήτηση νοµοσχέδιο ήταν για
10.000 ευρώ µε 13.000 ευρώ, 10% φόρος πολυτελείας, για
13.000 ευρώ µέχρι 18.000 ευρώ, 20% φόρος πολυτελείας και
άνω των 18.000 ευρώ, 30% φόρος πολυτελείας.

Αφού ελήφθησαν υπ’ όψιν οι παρατηρήσεις τόσο του Συνδέ-
σµου Εµπόρων Εισαγωγέων Αυτοκινήτων Ελλάδας, όσο και συ-
ναδέλφων Βουλευτών, καταλήξαµε στην κλίµακα που
περιλαµβάνεται τελικά στο νοµοσχέδιο που ψηφίστηκε και η
οποία αυξάνει τη φορολογητέα αξία κάθε κατηγορίας κατά 2.000
ευρώ.

Ο φόρος πολυτελείας στα µεταχειρισµένα αυτοκίνητα, επι-
βάλλεται στην τιµή χονδρικής πώλησης από τον κατασκευαστικό
οίκο, αφού αυτή µειωθεί, σύµφωνα µε τα οριζόµενα στην παρά-
γραφο 1α' του άρθρου 126 του ν. 2960/2001 λόγω παλαιότητας
και διανυθέντων χιλιοµέτρων.

Ο φόρος πολυτελείας βεβαιώνεται και εισπράττεται από τις
τελωνειακές αρχές, παράλληλα µε την είσπραξη του τέλους τα-
ξινόµησης για λόγους απλούστευσης και διευκόλυνσης των συ-
ναλλασσοµένων.

Από τις διατάξεις του Εθνικού Τελωνειακού Κώδικα και του
Κοινοτικού Τελωνειακού Κώδικα, προβλέπονται καθεστώτα ανα-
στολής είσπραξης των αναλογουσών, δασµοφορολογικών επι-
βαρύνσεων, όπως φορολογικές αποθήκες κοινοτικών οχηµάτων,
αποθήκες τελωνειακής αποταµίευσης για εµπορεύµατα που τί-
θενται σε αυτά, καθ’ όλη τη διάρκεια της παραµονής τους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Η βεβαίωση και η είσπραξη αυτών των επιβαρύνσεων, όπως
δασµός, ΦΠΑ, τέλος ταξινόµησης και φόρος πολυτελείας, πραγ-
µατοποιούνται κατά την έξοδο των οχηµάτων από τα τελωνειακά
ανασταλτικά καθεστώτα επί του τελωνειακού παραστατικού
θέσης αυτών σε ελεύθερη κυκλοφορία και ανάλωση, µε τους συ-
ντελεστές που ισχύουν κατά την ηµεροµηνία αποδοχής του εν
λόγω παραστατικού.

Συνεπώς για τα επιβατικά οχήµατα για τα οποία κατατίθενται
παραστατικά θέσης ανάλωσης από τις 4 Μαρτίου 2010 και µετά,
οφείλεται να καταβληθεί ο φόρος πολυτελείας.

Με τον ίδιο τρόπο αντιµετωπίζονται και τα επιβατικά οχήµατα
που είτε είχαν παραγγελθεί είτε είχαν αφιχθεί στη χώρα µας
µέχρι και τις 4 Μαρτίου.

Θα συνεχίσω στη δευτερολογία µου µε τα υπόλοιπα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Αναστασιάδης.
ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

6220 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Κύριε Υπουργέ, δεν σας έκανα την ερώτηση για να µου ανα-
γνώσετε το νόµο και τι έχετε ψηφίσει και τι ισχύει σήµερα. Έκανα
την ερώτηση στα πλαίσια της διαδικασίας του κοινοβουλευτικού
ελέγχου, διότι θεωρώ –όχι µόνο εγώ, αλλά και οι εµπλεκόµενοι,
οι έµποροι µεταχειρισµένων οχηµάτων- ότι αδικούνται κατάφωρα
από την εφαρµογή αυτού του νόµου, αλλά και εν πάση περι-
πτώσει, οι νόµοι ψηφίζονται, ισχύουν, αλλά και τροποποιούνται
όταν διαπιστώνεται ότι υπάρχει κάποια αδικία.

Αντιλαµβάνεστε ότι, εκεί που αναφέρατε στο τέλος, ότι το κα-
θεστώς των φορολογικών αποθηκών δηµιουργεί ένα τεράστιο
πρόβληµα στην αγορά, στους επιχειρηµατίες, οι οποίοι την προη-
γούµενη περίοδο από την ψήφιση του νόµου προµηθεύθηκαν αυ-
τοκίνητα και έκαναν τον προγραµµατισµό τους και
προϋπολόγισαν ότι αυτά θα κυκλοφορήσουν στην αγορά µε το
καθεστώς που ίσχυε τότε, διότι έτσι παράγγειλαν και αγόρασαν
τα αυτοκίνητα και έτσι τα έφεραν στην Ελλάδα. Αυτά είναι αυτο-
κίνητα πληρωµένα, ως προς την αξία και έχουν αναστολή, ως
προς το τέλος ταξινόµησης.

Άρα, το κόστος του αυτοκινήτου από τους εµπόρους έχει πλη-
ρωθεί. Έτσι είχαν κάνει τον προγραµµατισµό τους και έτσι έφε-
ραν τα αυτοκίνητα. Αν ίσχυε αυτό που ισχύει σήµερα, φυσικά δεν
θα τα έφερναν. Αυτό ισχύει και γι’ αυτούς που έχουν παραγγεί-
λει αυτοκίνητα και δεν είχαν προλάβει να τα τελωνίσουν µε τη
διαδικασία που ισχύει µέχρι τις 15 του επόµενου µηνός, όπως
αναφέρω στην ερώτηση µου.

Αυτό, λοιπόν, δηµιουργεί τεράστιο πρόβληµα και αδικία. Είµαι
βέβαιος ότι θα σας έχουν ενοχλήσει και εσάς κάποιοι έµποροι γι’
αυτήν ειδικά την περίπτωση. Αποτελεί αδικία κατ' αρχάς, αλλά
δεν προσφέρει και ένα σταθερό επιχειρηµατικό περιβάλλον και
δεν προσφέρει και µια αξιοπιστία και εµπιστοσύνη στο κράτος,
το οποίο µπορεί ανά πάσα στιγµή να αλλάζει νόµους και να αλ-
λάζει και τα γεγονότα.

Όσον αφορά την επιβολή του φόρου πολυτελείας στα µετα-
χειρισµένα και στα καινούργια αυτοκίνητα, θα σας πω ένα πα-
ράδειγµα, πώς ένα καινούργιο αυτοκίνητο µπορεί να µην
πληρώνει φόρο πολυτελείας και ένα µεταχειρισµένο µπορεί να
πληρώνει: Το καινούργιο αυτοκίνητο πληρώνει φόρο πολυτε-
λείας 10%, από 17.000 ευρώ µέχρι 22.000 ευρώ. Το µεταχειρι-
σµένο αυτοκίνητο πληρώνει φόρο πολυτελείας από τις 12.000
ευρώ και επάνω. Αν, λοιπόν, ένα αυτοκίνητο εισαχθεί καινούργιο
µε 16.900 ευρώ δεν πληρώνει φόρο πολυτελείας. Αν αυτό το ίδιο
αυτοκίνητο πωληθεί σε λίγους µήνες µε 15.500 ευρώ, θα πλη-
ρώσει 20% φόρο πολυτελείας.

Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, από αυτό το απλό παράδειγµα – και
υπάρχουν και άλλα παραδείγµατα- ότι αυτό αποτελεί επίσης, κα-
τάφωρη αδικία και πλήγµα στην αγορά του µεταχειρισµένου αυ-
τοκινήτου. ∆εν υπάρχει περίπτωση να κυκλοφορήσει
µεταχειρισµένο αυτοκίνητο.

Το σωστό θα ήταν να εξοµοιωθούν µε τις µειώσεις που προ-
βλέπεται από το νόµο για το µεταχειρισµένο και το καινούργιο
αυτοκίνητο τα ποσοστά του φόρου πολυτελείας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, κύριε συνάδελφε.

ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ: Μάλιστα, κυρία Πρόεδρε.
Επίσης, όσο αφορά τα υβριδικά αυτοκίνητα, κύριε Υπουργέ.

Είναι δυνατόν να επιβάλλετε φόρο στα υβριδικά αυτοκίνητα; Ευ-
αγγελίζεστε και συζητάτε συνέχεια για πράσινη ανάπτυξη και για
καθαρό περιβάλλον. Τα υβριδικά αυτοκίνητα δεν εξαιρούνται
από το φόρο πολυτελείας.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε συνάδελφε, έχει
τελειώσει ο χρόνος σας.

ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ: Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε.
Και δεν ξέρω αν στο νοµοσχέδιο που αναφέρατε εξαιρούνται

και τα αναπηρικά αυτοκίνητα και τα αυτοκίνητα πολυτέκνων οι-
κογενειών, τα οποία έχουν ατέλεια αλλά υποχρεούνται να πλη-
ρώνουν φόρο πολυτελείας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο κ. Σαχινίδης για τη δευτερολογία του.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-
χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, θα πρέπει να γνωρίζετε ότι µε βάση συ-
νταγµατική επιταγή ο ειδικός φόρος κατανάλωσης εισπράττεται
από την ηµέρα κατάθεσης του νοµοσχεδίου στη Βουλή. Συνε-
πώς δεν µπορεί να υπάρξει εξαίρεση των αυτοκινήτων που τε-
λωνίζονται µετά την ηµεροµηνία κατάθεσης του νοµοσχεδίου.

Σε ό,τι αφορά το παράδειγµα, το οποίο επικαλεσθήκατε, θα
πρέπει να ξέρετε ότι η διαφορά εργοστασιακής αξίας, χονδρι-
κής και λιανικής αξίας στη διεθνή αγορά, είναι κατά µέσο όρο
της τάξης του 25% µε 30%.

Αυτό έχει ως συνέπεια, ένα αυτοκίνητο έξι - οκτώ µηνών µετα-
χειρισµένο, να έχει µεγαλύτερη αξία αγοράς -λιανική τιµή- από
ένα όµοιο καινούργιο µικρότερης εργοστασιακής αξίας, χον-
δρική τιµή.

Η βάση υπολογισµού του φόρου πολυτελείας είναι η εργο-
στασιακή αξία-(χονδρική)- και όχι η αξία αγοράς του (-λιανική-)
επ’ ωφελεία του µεταχειρισµένου.

Σε ό,τι αφορά την είσπραξη του φόρου πολυτελείας στα επι-
βατικά οχήµατα, θα πρέπει να σας ενηµερώσω ότι εκδόθηκε από
την Αρµόδια ∆ιεύθυνση Προϋπολογισµού του Γενικού Λογιστη-
ρίου του κράτους στις 26 Μαρτίου 2010 απόφαση για την εγ-
γραφή των νέων κωδικών ΚΑΕ εσόδων.

Όσον αφορά την ενσωµάτωση της φορολογικής νοµοθεσίας
στο Ολοκληρωµένο Πληροφοριακό Σύστηµα των τελωνείων, σας
ενηµερώνω ότι από τις 15 Απριλίου κοινοποιήθηκε ο τρόπος εν-
σωµάτωσης του φόρου πολυτελείας των επιβατικών οχηµάτων,
δόθηκαν οι απαραίτητες οδηγίες και λειτούργησε το ολοκληρω-
µένο πληροφοριακό σύστηµα των τελωνείων από τις 16 Απριλίου
2010.

Κύριε συνάδελφε, µε το τέταρτο ερώτηµά σας εκφράζετε την
ανησυχία σας για την απρόσκοπτη λειτουργία των εισαγωγικών
µονάδων αυτοκινήτων.

Όλοι γνωρίζουµε ότι αγκυλώσεις, στρεβλώσεις και αδικίες δε-
καετιών δηµιούργησαν ένα περιβάλλον αφιλόξενο και συχνά
εχθρικό για τον επιχειρηµατικό κόσµο γενικότερα.

Εµείς έχουµε δεσµευτεί ότι θα µετασχηµατίσουµε αυτό το πε-
ριβάλλον σε φιλικό και φιλόξενο για την ανάπτυξη επιχειρηµατι-
κών πρωτοβουλιών µέσα από δικαιοσύνη, απλότητα και
αποτελεσµατικότητα. Ανταποκρινόµαστε στην απαίτηση όχι µόνο
του κλάδου των αυτοκινήτων, για τον οποίον εσείς αυτήν τη
στιγµή µε ρωτάτε, αλλά ολόκληρου του επιχειρηµατικού κόσµου
για µακροχρόνια σταθερό νοµικό και οικονοµικό περιβάλλον που
θα επιτρέπει το σχεδιασµό µε µακροπρόθεσµο ορίζοντα. Αυτό
είναι κάτι από το οποίο έπασχε η χώρα µας όλα αυτά τα χρόνια,
αυτό είναι στο οποίο εσείς κληθήκατε να συµπληρώσετε τα πε-
πραγµένα του παρελθόντος τα τελευταία πεντέµισι χρόνια τα
οποία ήσασταν Κυβέρνηση και δεν ανταποκριθήκατε.

Εµείς, µε το νοµοσχέδιο για την αποκατάσταση της φορολο-
γικής δικαιοσύνης που ψηφίσαµε πρόσφατα, ανταποκρινόµαστε
σ’ αυτήν την απαίτηση, δηµιουργώντας ένα πολύ απλό και συ-
γκεκριµένο φορολογικό πλαίσιο. Παράλληλα, προχωράµε σε
όλες εκείνες τις αλλαγές που απαιτούνται για την εξυγίανση της
οικονοµίας και της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, έτσι ώστε να δώσουµε
τη δυνατότητα στη χώρα να γυρίσει ξανά σε αναπτυξιακή τροχιά.

Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ, κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, είκοσι σπουδαστές και σπουδάστριες και δύο
εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το ∆ιεθνές Κέντρο Ελληνικών
και Μεσογειακών Σπουδών.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Τώρα θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 674/19-4-2010 επίκαιρη

ερώτηση του Βουλευτή του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµα-
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τος κ. Παναγιώτη Κουρουµπλή προς την Υπουργό Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε τον τρόπο καθο-
ρισµού των τιµών των φαρµάκων κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Με την ανακοίνωση των αποτελεσµάτων της έρευνας που

πραγµατοποίησε το Υπουργείο σας για τις τιµές των φαρµάκων,
η χώρα µας αναδείχτηκε η τρίτη ακριβότερη χώρα της Ευρω-
παϊκής Ένωσης και η τρίτη ακριβότερη στα γενόσηµα φάρµακα
παγκοσµίως. Τα αποτελέσµατα της έρευνας αποδεικνύουν ότι γι-
νόταν σοβαρότατη παράβαση της νοµοθεσίας αναφορικά µε τις
τιµές των φαρµάκων, διότι βάσει του ν.3408, που ψηφίστηκε στις
4/11/2005 και αφορούσε τον τρόπο καθορισµού των τιµών των
φαρµάκων, η χώρα µας έπρεπε να ήταν από τις φθηνότερες της
Ευρώπης και τουλάχιστον η φθηνότερη της Ευρωζώνης.

Ο καθορισµός των τιµών των φαρµάκων πραγµατοποιούνταν
από το Υπουργείο Ανάπτυξης, σύµφωνα µε στοιχεία που προ-
σκόµιζαν οι φαρµακευτικές εταιρείες µε την ευθύνη ότι τα στοι-
χεία αυτά είναι αληθή. Σε περίπτωση αναληθούς ή ανακριβούς
δήλωσης από τις ως άνω εταιρείες, προβλέπονταν αυστηρότατα
µέτρα βάσει του ν.3408 και συγκεκριµένα, προστίµου ίσου µε το
δεκαπλάσιο της διαφοράς µεταξύ της τιµής που δηλώνεται από
τη φαρµακευτική εταιρεία και της τιµής που επαληθεύεται από
την υπηρεσία επί την πωληθείσα ποσότητα του φαρµακευτικού
προϊόντος και για όσο διάστηµα εφαρµόστηκε η εγκριθείσα τιµή.

Ωστόσο, το πρώην Υπουργείο Ανάπτυξης, από ό,τι φαίνεται,
δεν πραγµατοποιούσε τους απαραίτητους τακτικούς, ως ορίζο-
νται στο νόµο, ελέγχους, µε συνέπεια να φθάσουµε στο σηµείο
να κερδοσκοπούν τις φαρµακευτικές εταιρείες εις βάρος του δη-
µόσιου χρήµατος. Υπολογίζεται ότι, κατά παράβαση του ν.3408
οι φαρµακευτικές εταιρείες, όπως εκτιµούµε, εισέπρατταν την
τελευταία τετραετία περίπου 1.000.000.000 ευρώ ετησίως πε-
ρισσότερα χρήµατα απ’ όσα έπρεπε να εισπράττουν από τα
ασφαλιστικά ταµεία και τα νοσοκοµεία. Επιπρόσθετα, το ποσό
των υπερτιµολογήσεων εκτιµάται ότι αγγίζει τα 3.000.000.000
ευρώ την περίοδο 2006 έως 2009. Το ποσό της ζηµίας ανά έτος
είναι τεράστιο, αντιστοιχεί περίπου µε το δέκατο τέταρτο µισθό
όλων των δηµοσίων υπαλλήλων.

Ερωτάται η κυρία Υπουργός:
1. Σε τι συγκεκριµένα µέτρα θα προβεί η Κυβέρνηση, ώστε

πραγµατικά να αποδειχθεί εάν υπάρχει παραπλάνηση του ελλη-
νικού κράτους από τις φαρµακευτικές εταιρείες;

2. Σε περίπτωση που αποδειχθεί ότι οι φαρµακευτικές εται-
ρείες µε βάση τις γραπτές δηλώσεις τους παραπλανούσαν το ελ-
ληνικό κράτος, θα κινηθούν άµεσα διαδικασίες, ώστε α) τα
ασφαλιστικά ταµεία να διεκδικήσουν επιστροφή χρηµάτων από
τις ως άνω εταιρείες και β) τα νοσοκοµεία να προχωρήσουν σε
συµψηφισµό των διαφόρων τιµών µε τα χρέη τους;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κουρουµπλή θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ.
Μάρκος Μπόλαρης.

Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, στην πραγµατικά εύστοχη ερώτησή σας

θέλω να επισηµάνω εισαγωγικά ότι η πολιτική που ακολούθησε
η προηγούµενη Κυβέρνηση στο θέµα του φαρµάκου ήταν µία πο-
λιτική η οποία ζηµίωσε καθοριστικά τα ασφαλιστικά ταµεία, ζη-
µίωσε το δηµόσιο αυξάνοντας δραµατικά τα χρέη στα
νοσοκοµεία και βεβαίως, ζηµίωσε το βαλάντιο των νοικοκυριών.

Είναι αυτός ο νόµος, στον οποίο αναφέρεσθε, ο ν.3400/2005,
ο οποίος κατήργησε τη λίστα στο φάρµακο και επέτρεψε µία
υπερσυνταγολόγηση, µε αποτελέσµατα τα οποία είναι δραµα-
τικά. Το 2005 το σύνολο της φαρµακευτικής δαπάνης ήταν
5.500.000.000 ευρώ και το 2008 - πάντοτε µε τα στοιχεία που έχει
το πρώην Υπουργείο Ανάπτυξης, το σηµερινό Υπουργείο Οικο-
νοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας- αυτή η δαπάνη αυ-
ξήθηκε στα 8.000.000.000 ευρώ και κάτι. Πραγµατικά πρόκειται
για µία δραµατική αύξηση της δαπάνης, πάνω από το 50%, η
οποία στο τέλος δείχνει, αφού οι Έλληνες δεν αυξήθηκαν, όπως
και οι ασθένειες δεν αυξήθηκαν δραµατικά στη χώρα, ότι εκείνο
το οποίο συνέβαινε ήταν µία ληστρική επιδροµή στα ασφαλιστικά

ταµεία και στο δηµόσιο.
Αυτές τις συνέπειες καλούµαστε να πληρώσουµε σήµερα και

το ξέρουν πολύ καλά οι Έλληνες πολίτες. Αυτά τα ελλείµµατα
αναζητούµε και το ζήτηµα είναι πως κάποιοι, οι οποίοι χρηµάτι-
σαν και Υπουργοί στο συγκεκριµένο Υπουργείο, σήµερα κάνουν
και κριτική στην παρούσα Κυβέρνηση γιατί επιχειρεί να διορθώ-
σει τα αµαρτηµένα.

Είναι απολύτως σαφές -και σωστά αναφέρεσθε στην παρά-
γραφο 2 του άρθρου 13 του ν.3408- ότι έπρεπε να εκδοθεί
υπουργική απόφαση από τον Υπουργό Υγείας, µε την οποία θα
καθορίζονταν τα ζητήµατα του ελέγχου των δηλώσεων των φαρ-
µακευτικών εταιρειών, οι οποίες συναλλάσσονται µε το Υπουρ-
γείο, µε τα νοσοκοµεία, τα ασφαλιστικά ταµεία και τα φαρµακεία.
Αυτή η υπουργική απόφαση, κύριε συνάδελφε, δεν εκδόθηκε
ποτέ. Το αποτέλεσµα ήταν, αφού δεν εκδόθηκε η υπουργική από-
φαση που προέβλεπε ο νόµος, ώστε να προασπιστεί το δηµόσιο
συµφέρον, φυσικά και να µην έχει γίνει κανένας απολύτως έλεγ-
χος.

∆υστυχώς, δεν εκδόθηκε και δεύτερη υπουργική απόφαση,
που προβλέπεται από την επόµενη παράγραφο του ιδίου άρ-
θρου, η οποία και προέβλεπε το σύνολο της διαδικασίας για την
εφαρµογή του νόµου. ∆ηλαδή, είχαµε ένα νόµο ο οποίος κατήρ-
γησε τη λίστα φαρµάκου, ο οποίος είχε δήθεν πρόνοιες για την
προάσπιση του δηµοσίου συµφέροντος, όµως αυτές οι πρόνοιες,
δηλαδή, η έκδοση δύο υπουργικών αποφάσεων µε τις οποίες θα
ελεγχόταν η ειλικρίνεια των δηλώσεων στις οποίες αναφέρεσθε,
δεν εκδόθηκαν ποτέ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, θα συνεχίσω στη δευτερολογία µου.
Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Κουρουµπλής.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, ειλικρινά πε-

ρίµενα µια απάντηση. ∆εν απαντήσατε και είµαι πάρα πολύ στε-
νοχωρηµένος που δεν απαντήσατε.

Κύριε Υπουργέ, ο νόµος είναι ρητός, όπως και η διάταξη. Εγώ
δεν σας ρωτώ γιατί και πώς έγιναν οι δαπάνες, εγώ ως Έλληνας
πολίτης και ως µέλος του Εθνικού Κοινοβουλίου, που οφείλω να
µεταφέρω σ’ αυτήν την Αίθουσα την αγωνία αυτής της κοινωνίας
που βιώνει τα δεινά των ηµερών αυτών, θέλω µία απάντηση. Θα
αναθέσετε σε δηµόσια αρχή να κάνει έρευνα εάν πραγµατικά
εξαπατήθηκε το ελληνικό κράτος; Αυτή είναι η απάντηση. Μη
µου λέτε άλλα λόγια, για να αγαπιόµαστε! Μέχρι να µου απα-
ντήσει το Υπουργείο, θα επιµένω συνεχώς, διότι αυτό που µου
δόθηκε σήµερα δεν είναι απάντηση.

Επί πέντε χρόνια κατασπαταλάται το δηµόσιο χρήµα και το αρ-
πάζουν ορισµένοι κύκλοι, είτε είναι γιατροί είτε φαρµακοποιοί
είτε εταιρείες, οι οποίες έδιναν ψευδή στοιχεία. Υπάρχει έγ-
γραφο –το έχω στα χέρια µου- του Συνδέσµου Φαρµακοβιοµη-
χάνων που λέει ότι είµαστε η πιο φθηνή χώρα και έρχεται σήµερα
η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου και, ενώ είµαστε τρίτοι σε
πρωτότυπα στην Ευρωπαϊκή Ένωση και τρίτοι σε γενόσηµα σε
παγκόσµιο επίπεδο, να µου λέει τώρα για υπουργικές αποφά-
σεις; Θα αναθέσετε σε εισαγγελέα να κάνει έρευνα γιατί η αρ-
µόδια επιτροπή επί δώδεκα χρόνια δεν υποτίµησε ούτε ένα
φάρµακο; Θα µου απαντήσετε γιατί, αφού έληξε η πατέντα πολ-
λών φαρµάκων, δεν έγινε ποτέ υποτίµηση και γιατί όλοι αυτοί οι
άνθρωποι, που ενδεχοµένως να συµµετείχαν σ’ αυτό το πάρτι εις
βάρος του ελληνικού λαού, είναι ελεύθεροι και ωραίοι και λένε
«εις υγείαν των κορόιδων»;

Τέτοιες απαντήσεις θέλει ο ελληνικός λαός, κύριε Υπουργέ. Γι’
αυτό απέστειλε τη Νέα ∆ηµοκρατία, µεσούσης της τετραετίας,
στα µαθητικά έδρανα της Αντιπολίτευσης και έδωσε τόσο µε-
γάλη νοµιµοποίηση στον Πρωθυπουργό και στο ΠΑΣΟΚ. Τέτοιες
απαντήσεις θέλει. Να ανατεθεί σε µια δηµόσια αρχή, αυτό ζη-
τάµε. Άλλωστε επί πέντε χρόνια εξαπατήθηκε µε τις δηλώσεις
που έδιναν οι φαρµακευτικές εταιρείες στο κράτος για το αν εξα-
πατήθηκε το κράτος εις βάρος του δηµόσιου συµφέροντος.

Θα σας πω και κάτι ακόµα. Εζήτησα στην τελευταία τροπολο-
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γία, που ψηφίσατε για το φάρµακο, να βάλετε µία διάταξη που να
µην έχει ευθύνη µόνο η εταιρεία, αλλά να έχει και ποινικές ευθύ-
νες το πρόσωπο, που ορίζει η εταιρεία να δίνει τα στοιχεία. Γιατί
µόνο έτσι θα κλείσει αυτή η στρόφιγγα της εξαπάτησης του ελ-
ληνικού κράτους από τα διάφορα κυκλώµατα.

Αυτή, λοιπόν, την απάντηση περιµένω, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Κουρουµπλή.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε τρία λεπτά για τη δευτερολογία σας.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, σας είπα εξ αρχής ότι ο νόµος δεν τηρή-

θηκε. Είναι απολύτως σαφές.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Αναθέστε την υπόθεση σε

µία αρχή να γίνει έρευνα. Αναθέστε την υπόθεση στον εισαγγε-
λέα. ∆εν πειθόµαστε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ µη διακό-
πτετε.

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-
στικότητας και Ναυτιλίας): Είναι, λοιπόν, σαφές και ισχύει το γε-
γονός ότι ο Πρωθυπουργός έδωσε εντολή κανένα θέµα να µην
µπει κάτω από το χαλί. Σας είπα εξ αρχής και εισαγωγικά ότι οι
επιτροπές δεν συστήθηκαν και εξ αιτίας της µη σύστασης των
επιτροπών το δηµόσιο έχει υποστεί µεγάλη ζηµιά.

Ζήτηµα ένα: Για να δείτε το θέµα, το πώς λειτουργούσε η τι-
µολόγηση, θα πρέπει να σας πω ότι η τιµολόγηση των φαρµά-
κων στο Υπουργείο από την επιτροπή γινόταν –από στοιχεία του
Υπουργείου προκύπτουν αυτά- χειρόγραφα, επιλεγοµένων φύλ-
λων ελέγχων. Γινόταν µε µολύβι, ώστε να είναι δυνατές οι πα-
ρεµβάσεις. Γινόταν χωρίς να υπάρχει φαρµακοποιός.

Η κατάσταση είναι τέτοια ώστε στο θέµα της διαφοράς µεταξύ
ανώτατης ασφαλιστικής τιµής και καθαρής τιµής του κάθε φαρ-
µακευτικού προϊόντος και της απόδοσής της σε λογαριασµό,
όπως προβλέπει ο νόµος, για µεν το 2006 και το 2007, που προ-
βλέπεται ότι έπρεπε να αποδοθούν 134.000.000, έχει αποδοθεί
1,5 εκατοµµύριο. Για το 2008 η ΚΥΑ, που έπρεπε να εκδοθεί από
το Υπουργείο Υγείας, δεν εκδόθηκε. Για το 2009, ενώ έπρεπε να
επιστραφούν 95.000.000, έχουν καταβληθεί µόλις 22.000.000.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν απα-
ντάτε στην ερώτηση, σας παρακαλώ. Γιατί δεν απαντάτε στην
ερώτηση που έκανα;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε συνάδελφε, αν
δεν ικανοποιείστε από την απάντηση, έχετε το δικαίωµα να επα-
νέλθετε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Οι φαρµακευτικές εταιρείες
έδιναν παραπλανητικές τιµές στο Υπουργείο Ανάπτυξης και εγώ
ζητώ να σταλεί η υπόθεση στον εισαγγελέα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαίδου): Παρακαλώ µη διακό-
πτετε, κύριε Κουρουµπλή. ∆εν έχετε το λόγο.

Παρακαλώ συνεχίστε, κύριε Μπόλαρη.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Ανταγωνι-

στικότητας και Ναυτιλίας): Κύριε συνάδελφε, εγώ καταλαβαίνω
και το δίκαιον και την ένταση και συµφωνώ µαζί σας. Θέλω, λοι-
πόν, να σας πω και το υπογραµµίζω, ότι η εντολή του Πρωθυ-
πουργού ισχύει και σ’ αυτήν την περίπτωση. Τίποτα δεν είναι
κάτω από το χαλί!

Ξέρετε πολύ καλά ότι δεν είναι µόνο θέµα δικαιοσύνης, υπάρ-
χει και το θέµα του Υπουργείου, των υπηρεσιών του, των διαδι-
κασιών, οι οποίες είναι σε εξέλιξη. Γιατί ξέρετε πάρα πολύ καλά
ότι τα τρία συναρµόδια Υπουργεία το προηγούµενο διάστηµα
ασχολήθηκαν µε το θέµα της µείωσης της τιµής του φαρµάκου.
Σωστά κάνετε σκέψεις προηγουµένως, αλλά αυτές ήταν εκτός
της ερωτήσεως, την οποία συζητάµε και γι’ αυτό δεν απαντήθη-
καν.

Στην ερώτησή σας την κρίσιµη έχω απαντήσει. Ισχύει η εντολή
του Πρωθυπουργού «τίποτα δεν µένει κάτω από το χαλί». Εδώ
σας είπα και εισαγωγικά, υπάρχει µία τεράστια ζηµία και των
ασφαλιστικών ταµείων και του δηµοσίου και των νοικοκυριών.
Αυτή, λοιπόν, η υπόθεση δεν µένει έτσι. Κινείται. Υπάρχουν δια-
δικασίες, οι οποίες είναι σε εξέλιξη.

Σας ευχαριστώ πολύ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας ενηµερώνω ότι η Βουλευ-
τής Επικρατείας της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Ευγενία Τσουµάνη-
Σπέντζα, ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. ∆ηµήτρης Κρεµαστινός και
ο Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Κωστής Χατζηδάκης ζη-
τούν άδεια ολιγοήµερης απουσίας στο εξωτερικό.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Εισερχόµαστε στην υπ’ αριθµόν 670/1/9.4.2010 δεύτερη επί-

καιρη ερώτηση του Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μιχαήλ
Χαλκίδη προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού, σχετικά
µε τη διάσωση των Βασιλικών Τάφων των Αιγών στην Βεργίνα
κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κυρίου συναδέλφου έχει ως εξής:
«Στην περιοχή του αρχαιολογικού χώρου της Βεργίνας, όπου

αιώνες πριν βρισκόταν η αρχαία πρωτεύουσα του Βασιλείου της
Μακεδονίας, οι Αίγες, σώζονται µέχρι σήµερα οι µεγαλόπρεποι
βασιλικοί τάφοι των Αιγών.

Οι βασιλικοί τάφοι της Μεγάλης Τούµπας της Βεργίνας, ήρθαν
στο φως από τη σκαπάνη του Μανώλη Ανδρόνικου το 1977. Η
ανακάλυψη αυτή θεωρείται ως ένα από τα σηµαντικότερα αρ-
χαιολογικά γεγονότα του αιώνα µας. Ανάµεσα στους τάφους αυ-
τούς, µε σηµαντικότερο εκείνο του Φιλίππου Β' (359-3336 π.Χ)
συµπεριλαµβάνονται οι τάφοι της Περσεφόνης και του Πρίγκιπα
που πιθανότατα άνηκε στον Βασιλιά Αλέξανδρο ∆' (310 π.Χ).

Οι περίφηµες τοιχογραφίες που διακοσµούν τις προσόψεις
των τάφων έχουν συντηρηθεί. Στο εσωτερικό τους όµως συντή-
ρηση δεν έγινε ποτέ, µε αποτέλεσµα σήµερα να κινδυνεύουν
πολλαπλώς.

Βασικές αιτίες για τις φθορές στο εσωτερικό των τάφων υπήρ-
ξαν η παραµονή τους επί αιώνες σε ακατάλληλες συνθήκες και
το βάρος των επιχώσεών τους µέσα σ’ αυτούς, ενώ στην περί-
πτωση του τάφου της Περσεφόνης αρνητικά συνετέλεσε και η
δράση των τυµβωρύχων.

Ήδη, το Κεντρικό Αρχαιολογικό Συµβούλιο, εισηγήθηκε την
άµεση συντήρηση των τριών αυτών τάφων, αλλά και ενός ακόµη,
του λεγόµενου τάφου του Ρωµαίου, ο οποίος αποκαλύφθηκε το
1938 από τον αρχαιολόγο Κ. Α. Ρωµαίο και βρίσκεται επίσης στη
Βεργίνα.

Οι θησαυροί αυτοί του ελληνικού πολιτισµού, οι οποίοι φυ-
λάσσονται στο µουσείο των Βασιλικών Τάφων των Αιγών στη
Βεργίνα, αποτελούν πόλο έλξης εκατοµµυρίων τουριστών απ’
όλο τον κόσµο και συµβάλλουν, τόσο στην οικονοµική ανάπτυξη
της χώρας, όσο και στην παγκόσµια προβολή της.

Ενόψει της σοβαρότητας της κατάστασης ερωτάται ο κύριος
Υπουργός:

Σε ποια άµεσα µέτρα προτίθεται να προβεί, προκειµένου να
σωθεί ο αρχαιολογικός µας πλούτος;

Είναι στις προθέσεις του η άµεση χρηµατοδότηση και συνε-
πώς η διάσωση αυτών των θησαυρών;»

Στην ερώτηση του κ. Χαλκίδη θα απαντήσει η Υφυπουργός κ.
Αγγελική Γκερέκου.

Έχετε το λόγο, κυρία Υφυπουργέ.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Ευχαριστώ κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, χαίροµαι γι’ αυτήν την ερώτηση και την ευ-

καιρία που µας δίνετε να απαντήσουµε σ’ αυτό το τόσο σηµα-
ντικό θέµα. Πράγµατι, η σηµασία της ανάκυψης των Βασιλικών
Ταφών της Βεργίνας, από τον αείµνηστο καθηγητή Μανώλη Αν-
δρόνικο και η ταύτιση του χώρου µε τις Αιγές είναι για όλους νο-
µίζω αδιαµφισβήτητη.

Τόσο από αρχαιολογικής, όσο και από ευρύτερης επιστηµο-
νικής, αλλά και από εθνικής σκοπιάς, η ανακάλυψή τους αποτε-
λεί µοναδική στιγµή παγκοσµίως. Τα µέχρι σήµερα ευρήµατα του
τεράστιου αυτού αρχαιολογικού χώρου, µικρό τµήµα του οποίου
έχει ανασκαφεί, προκάλεσαν και προκαλούν το θαυµασµό κάθε
επισκέπτη και µελετητή. Αποτελούν αναντικατάστατη πολιτιστική
κληρονοµιά, που προστατεύεται από την ΟΥΝΕΣΚΟ, αλλά και
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εξέχον µνηµείο του ελληνικού πολιτισµού, και ειδικότερα του µα-
κεδονικού πολιτισµού. ∆ηλώνουν, βέβαια, µε τον πλέον περί-
τρανο τρόπο την ελληνικότητα της περιοχής από αρχαιοτάτων
χρόνων και το µεγαλείο των αρχαίων κατοίκων της.

Συγχρόνως -και θέλω να το υπογραµµίσω- τα µνηµεία αυτά
αποτελούν και το σηµαντικότερο πόλο έλξης τουριστών µε αρ-
χαιολογικά ενδιαφέροντα για τη βόρεια Ελλάδα. Αυτό είναι κάτι
εξαιρετικά σηµαντικό για την τοπική κοινωνία, αλλά φυσικά και
για ολόκληρη την Ελλάδα. Αποτελεί πλέον χρέος µας, λοιπόν, η
συνεχής µέριµνα για την προστασία, τη συντήρηση και την ανά-
δειξη αυτών των µνηµείων.

Χαίροµαι, λοιπόν, γι’ αυτή την ερώτησή σας, γιατί µου δίνετε
την ευκαιρία και από αυτό το Βήµα να σας πω πόσο σπουδαία
είναι για µας αυτά τα µνηµεία και φυσικά, να αναφέρω το τερά-
στιο έργο που έχει ήδη γίνει, αλλά και τι σχεδιάζουµε ως Υπουρ-
γείο Πολιτισµού και Τουρισµού να πράξουµε και στο µέλλον,
παρά τη δύσκολη, οµολογουµένως, οικονοµική συγκυρία.

Όπως ίσως γνωρίζετε έχει ήδη εκτελεστεί από τις υπηρεσίες
του Υπουργείου το έργο της επανέκθεσης των Βασιλικών Τάφων
και της διαµόρφωσης του περιβάλλοντος χώρου. Το έργο αυτό
είχε προϋπολογισµό 1.000.000 ευρώ και χρηµατοδοτήθηκε από
Γ' ΚΠΣ.

Στη συνέχεια, ολοκληρώθηκε η πρώτη φάση του έργου της
συντήρησης και ανάδειξης του Ανακτόρου των Αιγών µε προϋ-
πολογισµό 7.000.000 ευρώ. Σήµερα, λοιπόν, είµαι στην ευχάρι-
στη θέση να σας πω ότι ήδη εντάχθηκε στο ΕΣΠΑ προ ηµερών µε
πρόταση του Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρισµού και το έργο
της δεύτερης φάσης συντήρησης και ανάδειξης του Ανακτόρου
και της Νεκρόπολης των Αιγών, προϋπολογισµού επίσης
7.000.000 ευρώ. Με ενέργειες δηλαδή, αυτής της Κυβέρνησης
που δεν βρήκε δυστυχώς ούτε καν ειδικό τοµεακό πρόγραµµα
για τον πολιτισµό στο ΕΣΠΑ, εξασφαλίσθηκαν ήδη 7.000.000
ευρώ για επιπλέον έργα στην Βεργίνα. Εντός των προσεχών
εβδοµάδων πρόκειται να ξεκινήσουν και τα έργα σε επίπεδο ερ-
γοταξίου.

Τα υπόλοιπα θα σας τα πω στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών

Βουλευτής κ. Χαλκίδης.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ: Πριν τοποθετηθώ στην ερώτηση, είχα την

αίσθηση από όσα είπαν προλαλήσαντες συναδέλφους Βουλευ-
τές του ΠΑΣΟΚ ότι η χώρα άρχισε να λειτουργεί, ιδρύθηκε και
γεννήθηκε πριν από πέντε χρόνια! Πριν την πενταετία της Νέας
∆ηµοκρατίας δεν υπήρχε η Ελλάδα!

Κυρία Υπουργέ, εµείς πιστεύουµε ότι η Ηµαθία και συγκεκρι-
µένα ο οικουµενικός πολιτιστικός φάρος της Βεργίνας δεν έχει
κερδίσει την προσοχή σας το επτάµηνο που µας πέρασε. Παρά
την τεράστια πολιτιστική της αξία και υπεραξία, επιτρέψτε µου να
πω ότι θολές παραµένουν οι προθέσεις της πολιτικής ηγεσίας
σχετικά µε τη διαχείριση ενός από τα σηµαντικότερα κοµµάτια
της πολιτιστικής µας κληρονοµιάς. Βεβαίως, πέρα από την πασι-
φανή πνευµατική αξία της κληρονοµιάς αυτής, δεν θα πρέπει να
παραβλέπουµε και τις πολιτικές και οικονοµικές προεκτάσεις της
διαχείρισης των µνηµείων αυτών, όπως σωστά επισηµάνατε
µέσω κυρίως του εκπαιδευτικού τουρισµού.

Στον πλανήτη ολόκληρο, κυρία Υπουργέ, λόγω της προόδου
της αρχαιολογικής επιστήµης, αλλά και των συναφών επιστηµών,
όπως της συντήρησης έργων τέχνης ή της µουσειολογίας, ο επι-
σκέπτης ενός αρχαιολογικού τόπου ή µουσείου έχει τη δυνατό-
τητα να απολαύσει και να εκτιµήσει µία πληθώρα πολιτιστικών
αντικειµένων, τα οποία συντηρούνται σύµφωνα µε τις πιο πρό-
σφατες τεχνικές. Οι τάφοι όµως της Βεργίνας σε επίπεδο συ-
ντήρησης, άρα και ουσιαστικής διάσωσής τους, υπολείπονται
κατά πολύ από αντίστοιχους αρχαιολογικούς τόπους του εξωτε-
ρικού.

Κυρία Υπουργέ, οι θησαυροί της Βεργίνας χρειάζονται επει-
γόντως συντήρηση. Με τη συντήρηση χρειάζονται επειγόντως
αποτελεσµατικότερη προβολή, τόσο στη χώρα µας, όσο και κυ-
ρίως, στο εξωτερικό. Και µε την προβολή θα πρέπει να στοχεύ-
ουµε στην αλλαγή χρήσης, εάν µου επιτρέπετε, των αγαθών
αυτών από απλά πολιτισµικά σε ξεκάθαρα διπλωµατικά και δια-
πραγµατευτικά εργαλεία. Τα αγαθά αυτά φέρνουν αναντίρρητα

αµέτρητες και εξαιρετικά πολύτιµες πληροφορίες σχετικά µε την
ιστορική συνέχεια και ταυτότητα της περιοχής.

Επειδή, κυρία Υπουργέ, αναφερθήκατε στο τι χρήµατα εδό-
θησαν τελευταία για τους τάφους της Βεργίνας, επιτρέψτε µου
να σας θυµίσω ότι πρώτον 3.000.000 ήταν τα χρήµατα τα οποία
εδόθησαν τα προηγούµενα χρόνια για την ανέγερση του παλαιού
Ανακτόρου και ότι 7.000.000 που εδόθησαν τώρα τελευταία και
µπήκαν στο πρόγραµµα ήταν προγραµµατισµένα από την κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Απλά ευρέθησαν έτοιµα και
καλώς τα βάλατε, γιατί έπρεπε να τα βάλετε.

Ερωτάσθε, κυρία Υπουργέ: Με δεδοµένη την προσωπική σας
ευαισθησία και τη θετική εισήγηση του Κεντρικού Αρχαιολογικού
Συµβουλίου, περί της συντήρησης των τάφων της Βεργίνας, σε
ποιες ενέργειες πρόκειται να προβείτε µέσα στο έτος, προκει-
µένου να διαδώσετε τη συγκεκριµένη πολιτιστική κληρονοµιά η
οποία αποτελεί ένα από τα ελάχιστα εναποµείναντα στοιχεία της
ταυτότητάς µας; Και σε αυτό δεν µου απαντήσατε. Σε αυτό ακρι-
βώς θέλω, εάν έχετε τη δυνατότητα, να δώσετε συγκεκριµένη
απάντηση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Έχετε το λόγο, κυρία

Υφυπουργέ.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Κύριε συνάδελφε, σε ό,τι αφορά το εσωτερικό των
τάφων, όπως και εσείς ο ίδιος αναφέρετε στην ερώτησή σας ήδη
το Κεντρικό Αρχαιολογικό Συµβούλιο έχει εγκρίνει τις µελέτες
για τη συντήρηση τεσσάρων τάφων, δηλαδή των τριών Βασιλι-
κών Τάφων από τους οποίους ο ένας είναι της Περσεφόνης –έχει
συντηρηθεί και στο παρελθόν βεβαίως, αλλά χρίζει ακόµη πε-
ρισσότερης φροντίδας- και του ονοµαζόµενου τάφου του Ρω-
µαίου, που είναι και στη χειρότερη κατάσταση από τους
τέσσερις. Το έργο αυτό είναι απόλυτα ώριµο και θα εκτελεστεί
µόλις υπάρξει η δυνατότητα χρηµατοδότησης από εθνικούς ή
κοινοτικούς πόρους σε µία επόµενη φάση του ΕΣΠΑ. Είµαστε δη-
λαδή, έτοιµοι µε την πρώτη ευκαιρία –ξέρετε πολύ καλά πώς
είναι οι συνθήκες- να ενταχθεί όσο γίνεται γρηγορότερα. Σε κάθε
περίπτωση, οι τάφοι αυτοί είναι απόλυτα προστατευµένοι, όπως
πιθανότατα γνωρίζετε, µέχρι την εκτέλεση του έργου, από τα ίδια
τα κελύφη που τους καλύπτουν.

Εµείς όµως δεν σταµατάµε εκεί. Επεκτεινόµαστε και σε όλα
τα µνηµεία της βασιλικής πόλης των Αιγών. Για το λόγο αυτό
έχουµε ήδη εκπονήσει έναν στρατηγικό σχέδιο, ένα master plan
για ολόκληρο τον αρχαιολογικό χώρο. Είναι ένα µακρόπνοο,
όντως φιλόδοξο έργο, άκρως απαραίτητο όµως. Ένα έργο για
την ολοκλήρωση του οποίου θα απαιτηθεί περίπου µία δεκαετία.
Είναι επίσης απόλυτα ώριµο να ξεκινήσει, µόλις υπάρξουν δια-
θέσιµοι εθνικοί ή κοινοτικοί πόροι. Το ύψος είναι 25.000.000
ευρώ.

Στο στρατηγικό αυτό σχέδιο συµπεριλαµβάνονται µια σειρά
από ενοποιήσεις χώρων και παρεµβάσεις που θα συνενώσουν
και θα αναδείξουν τα αρχαιολογικά µνηµεία. Οι παρεµβάσεις
αυτές θα δηµιουργήσουν ένα µεγάλο αρχαιολογικό πάρκο. Φα-
ντάζεστε, λοιπόν, πόσο σηµαντικό θα είναι αυτό για ολόκληρη τη
χώρα και ειδικότερα για την ευρύτερη περιοχή. Θα δοθεί έτσι η
δυνατότητα στον επισκέπτη, να περιηγηθεί στα µνηµεία και στο
φυσικό τοπίο σ’ ένα µεγάλο, ανοικτό αρχαιολογικό περίπατο.

Τέλος, και πιστεύουµε ότι αυτό είναι πολύ σηµαντικό- εγκρί-
θηκε ήδη και προχωρά η δηµιουργία ενός πρότυπου για τη χώρα
µας µουσείου για τον Μέγα Αλέξανδρο µε τίτλο «Εικονικό Μου-
σείο Μέγας Αλέξανδρος: Από τις Αιγές µέχρι την Οικουµένη». Η
δηµιουργία του εγκρίθηκε πρόσφατα από το Κεντρικό Αρχαιο-
λογικό Συµβούλιο. Το κόστος είναι 2.000.000 ευρώ. Θα λειτουρ-
γεί, τόσο στο διαδίκτυο µέσω της λειτουργίας ειδικού κόµβου,
όσο και στο Μουσείο των Αιγών, µε τη δηµιουργία ειδικής αί-
θουσας προβολών ρεαλιστικής απεικόνισης. Το Μουσείο αυτό
θα προσφέρει στον επισκέπτη του µία ελκυστική, επιστηµονική
αφήγηση της ζωής και της πορείας του µεγάλου στρατηλάτη
στην ιστορία και το µύθο.

Μέσα, λοιπόν, απ’ όλες αυτές τις δράσεις, εµείς πιστεύουµε
ότι και προστατεύουµε, αλλά και αξιοποιούµε µε τον καλύτερο
δυνατό τρόπο τα µνηµεία της Βεργίνας, που είναι παγκόσµια
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µνηµεία, και τα καθιστούµε κτήµα όλης της ανθρωπότητας. Πα-
ράλληλα, δίνουµε τη δυνατότητα ενός εξαιρετικά δυναµικού µο-
χλού ανάπτυξης του πολιτιστικού τουρισµού για τη χώρα µας,
για την περιοχή.

Σε αυτές, λοιπόν, τις δράσεις πιστεύουµε ότι θα είστε δίπλα
µας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Θα συζητηθεί η τρίτη

µε αριθµό 700/20.4.2010 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μωραΐτη, προς
τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης σχετικά µε τη
µη εφαρµογή της εγκυκλίου 113/2009 της διοίκησης του Οργα-
νισµού Ασφάλισης Ελευθέρων Επαγγελµατιών κ.λπ.

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Μωραΐτη έχει ως εξής:
«Η ∆ιοίκηση του Οργανισµού Ασφάλισης Ελευθέρων Επαγ-

γελµατιών (ΟΑΕΕ) µε την υπ’ αριθµ. 133/24-11-2009 εγκύκλιό της
κατήργησε επί της ουσίας τις διατάξεις του ν. 3050/2002 που
προβλέπει ότι δεν έχουν υποχρέωση ασφάλισης στον ΟΑΕΕ
ελεύθεροι επαγγελµατίες που διαµένουν σε περιοχές κάτω των
δύο χιλιάδων (2000) κατοίκων και πληρούν συγκεκριµένα εισο-
δηµατικά κριτήρια που ο νόµος ορίζει.

Με την απόφαση αυτή η διοίκηση του ΟΑΕΕ επιδιώκει να αυ-
ξήσει τα έσοδα του Οργανισµού, σύµφωνα µε τις κατευθύνσεις
της Κυβέρνησης, αδιαφορώντας και για το γεγονός ότι αφενός
δηµιουργεί τεράστιο πρόβληµα επιβίωσης σε χιλιάδες µικρές επι-
χειρήσεις αυτοαπασχολούµενων που αδυνατούν να ανταποκρι-
θούν στα υψηλά ασφάλιστρα του ΟΑΕΕ, που συνεχώς
αυξάνονται και αφετέρου ότι η συγκεκριµένη εγκύκλιος είναι
αντίθετη µε τις διατάξεις του ν. 3050/2002 που σκοπό έχει να δι-
ευκολύνει την παραµονή και δραστηριοποίηση µικρών προσωπι-
κών επιχειρήσεων σε περιοχές που απειλούνται µε ερήµωση.

Για να στηρίξει την απαράδεκτη απόφασή της, που όπως φαί-
νεται έχει την έγκριση της Κυβέρνησης, η διοίκηση του ΟΑΕΕ
επικαλείται έναν πολύ µικρό αριθµό επαγγελµατιών, που κατα-
χρηστικά κάνουν χρήση της συγκεκριµένης διάταξης, δηλώνο-
ντας ως έδρα της επιχείρησής τους περιοχές κάτω των δύο
χιλιάδων κατοίκων, ενώ δραστηριοποιούνται εκτός της περιοχής.

Η συγκεκριµένη εγκύκλιος είναι τόσο εξόφθαλµα άδικη και πα-
ράνοµη, ώστε ακόµη και ο Συνήγορος του Πολίτη µε πόρισµα
που εκδόθηκε στις 23-3-2010 ζητάει να µην εφαρµοσθεί, να µην
ανακληθεί και να µην ισχύσει ως µη σύννοµη η εγκύκλιος
113/2009 της διοίκησης του ΟΑΕΕ, καθώς επίσης ότι πρέπει να
επιστραφούν οι εισφορές των ασφαλισµένων, που κατέβαλαν οι
υποχρεωτικά ασφαλισθέντες στον ΟΑΕΕ από 1-11-2009.

Ερωτάται ο Υπουργός τι προτίθεται να κάνει για να σταµατή-
σει η άδικη και παράνοµη εφαρµογή της εγκυκλίου 113/2009 της
διοίκησης του ΟΑΕΕ».

Στην ερώτηση του κ. Μωραΐτη θα απαντήσει ο Υφυπουργός
Εργασίας κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης.

Έχετε το λόγο κύριε Υφυπουργέ, για τρία λεπτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, µε τον ν. 3050/2002 είχαν ρυθµιστεί θέµατα

που αφορούσαν την ασφάλιση επαγγελµατιών που είχαν δρα-
στηριότητα σε περιοχές κάτω των δύο χιλιάδων κατοίκων και σε
ορισµένους νοµούς όπως στην Αττική, στη Θεσσαλονίκη, στη
Βοιωτία και στην Αχαΐα, σε περιοχές κάτω των χιλίων κατοίκων.

Στόχος αυτών των ρυθµίσεων ήταν να έχουν χαµηλότερο κό-
στος από τις ασφαλιστικές εισφορές οι συγκεκριµένες επιχειρή-
σεις, επειδή ο κύκλος εργασιών ήταν περιορισµένος, για να
µπορέσουν να επιβιώσουν στις δύσκολες συνθήκες σε περιοχές
αυτής της κατηγορίας, δηλαδή σε χωριά και σε κωµοπόλεις.

Όµως, πρέπει να πούµε ότι από τότε δεν υπήρξε η παρακο-
λούθηση που επιβάλλεται για την εφαρµογή, την υλοποίηση
αυτών των διατάξεων, από την µία πλευρά. Από την άλλη
πλευρά, άλλαξαν και αλλάζουν συνεχώς οι συνθήκες και χρειά-
ζονται προσαρµογές. Το αποτέλεσµα, όµως, ήταν εκατόν είκοσι
χιλιάδες, περίπου επαγγελµατίες ή και αγρότες αυτών των πε-
ριοχών να µην ασφαλίζονται ούτε στον ΟΑΕΕ, ούτε στον ΟΓΑ.
Αυτό δείχνουν τα στοιχεία που είχαµε στην διάθεση µας, την τε-
λευταία περίοδο.

Είναι αλήθεια ότι το ∆ιοικητικό Συµβούλιο του Οργανισµού
Ασφάλισης Ελεύθερων Επαγγελµατιών, επιχείρησε µε την Εγκύ-
κλιο, την οποία αναφέρατε στην ερώτηση σας, να λύσει το πρό-
βληµα, να ερµηνεύσει το νόµο. ∆ηµιουργήθηκαν προβλήµατα,
υπήρξε σύγχυση, κλήθηκαν ακόµα και επιχειρήσεις οι οποίες έτσι
και αλλιώς ασκούν την δραστηριότητα σε αυτές τις περιοχές, να
προσέλθουν στον ΟΑΕΕ να κάνουν καινούργια απογραφή. ∆ε-
χθήκαµε πολλές ερωτήσεις και από συναδέλφους Βουλευτές,
αλλά βέβαια, και παράπονα από επαγγελµατίες, γιατί, πραγµα-
τικά, υπήρξε µετά από αυτή την Εγκύκλιο -µια όπως είπα- σύγ-
χυση. Υπήρξε και η παρέµβαση του Συνήγορου του Πολίτη.

Αυτό που κάναµε εµείς, είναι να καταθέσουµε ρύθµιση στο νο-
µοσχέδιο για τις εργασιακές σχέσεις, το οποίο συζητήθηκε την
προηγούµενη εβδοµάδα στην αρµόδια Επιτροπή Κοινωνικών
Υποθέσεων της Βουλής. Αύριο συζητείται στην Ολοµέλεια, έτσι
ώστε, να ρυθµίσουµε κατά τρόπο δίκαιο αυτή την εκκρεµότητα.
Αυτοί που είναι στον ΟΓΑ, να ασφαλιστούν στον ΟΓΑ µε εισοδη-
µατικά κριτήρια που ισχύουν και αυτή την φορά, και οι επαγγελ-
µατίες που δηλώνουν έδρα, αλλά ασκούν την επαγγελµατική
τους δραστηριότητα έξω από αυτές τις περιοχές και κυρίως, στα
αστικά κέντρα, να ενταχθούν στον ΟΑΕΕ. ∆ιαφορετικά, θα ήµα-
σταν άδικοι µε επαγγελµατίες, οι οποίοι δραστηριοποιούνται και
έχουν την έδρα τους στις πόλεις.

Αυτό κάναµε µε την ρύθµιση η οποία, όπως είπαµε θα συζη-
τηθεί και αύριο στην Ολοµέλεια. Θεωρούµε ότι αντιµετωπίζουµε
το όλο πρόβληµα µε κοινωνική ευαισθησία και µε απόλυτη δι-
καιοσύνη.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ, σας ευχαρι-

στώ.
Τον λόγο, έχει ο ερωτών Βουλευτής, κ. Μωραΐτης.
Ορίστε, κύριε Μωραΐτη, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, όπως αναφέρατε

αύριο στο νοµοσχέδιο για τις εργασιακές σχέσεις που, πραγµα-
τικά, σαρώνει τα πάντα, φέρνετε αυτή την τροπολογία και εντάσ-
σετε στον ΟΑΕΕ µικροεπαγγελµατίες, εργατοτεχνίτες, αγρότες
που παλεύουν για ένα µεροκάµατο. Γιατί η αντιαγροτική πολιτική
και η δική σας και της Νέας ∆ηµοκρατίας, τους έχει φέρει πραγ-
µατικά, σε απόγνωση.

Βέβαια, αυτή η προσπάθεια και η δική σας, αλλά και της διοί-
κησης του ΟΑΕΕ, ένα στόχο έχει και µόνο: Να αυξήσει µε κάθε
τρόπο τα έσοδα του Ταµείου. Γι' αυτό, άλλωστε, βιάστηκε η δι-
οίκηση, για να καλύψετε τα τεράστια ελλείµµατα που δηµιούρ-
γησαν διαχρονικά οι πολιτικές και της Νέας ∆ηµοκρατίας και του
ΠΑΣΟΚ. ∆ηλαδή, τη λεηλασία των αποθεµατικών και τη µείωση
της κρατικής χρηµατοδότησης.

Βέβαια, η εισπρακτική µανία σας φαίνεται και από το ότι η από-
φαση της διοίκησης ζητούσε χρήµατα από τον περασµένο Νο-
έµβριο. Το χειρότερο από όλα είναι ότι το έχετε αυξήσει -αυτό
που είπατε ότι απονέµεται δικαιοσύνη, δεν γίνεται- από το πε-
ντακοσαπλάσιο το πήγατε στο τετρακοσαπλάσιο, που αυτό ση-
µαίνει ότι περισσότερος κόσµος θα αναγκαστεί να ασφαλιστεί
στον ΟΑΕΕ.

Το ξέρετε καλά, κύριε Υφυπουργέ, ότι αυτοί οι µικροεπαγγελ-
µατίες που, πραγµατικά, αγωνίζονται για ένα µεροκάµατο, δεν
έχουν την οικονοµική δυνατότητα να πάνε στον ΟΑΕΕ. Θα το κά-
νανε, αν την είχαν. Γιατί το ξέρουν, πολύ καλά και είναι καταδι-
κασµένοι να πάρουν συντάξεις πείνας. Αυτές τις συντάξεις του
ΟΓΑ! Εποµένως, η οικονοµική αδυναµία, τους σπρώχνει εκεί.

Σε αυτή την περίπτωση, σίγουρα, θα ενταχθούν και ακόµα, κα-
φεπώληδες, κουρείς, µπακάληδες και µιλάµε σε περιοχές που,
πραγµατικά, η αντιαγροτική πολιτική έχει φέρει το ξεκλήρισµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μιλάµε για περιοχές όπου υπάρχουν καπνά, εσπεριδοειδή,
εκεί που πραγµατικά, όταν είχαν ενταχθεί σε αυτό το µέτρο,
είχαν κάποιο εισόδηµα. Σήµερα, δεν έχουν κανένα εισόδηµα.

Εµείς ζητάµε να αποσυρθεί αυτή η τροπολογία. Πρέπει να
εφαρµοστεί αυτό, που υπήρξε πριν: µέχρι δύο χιλιάδες κατοί-
κους, να υπάρχει προαιρετική. Αυτό που µου λέτε, ότι ορισµένοι
µπορεί να κάνουν κακή χρήση του νόµου, µπορεί να είναι έτσι.
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Αλλά δεν µπορεί µαζί µε τα ξερά να καίγονται και τα χλωρά. Μπο-
ρείτε αν θέλετε, αυτούς να τους βρείτε, αν θέλετε να απονέµετε
δικαιοσύνη.

Γι’ αυτό, εµείς ζητάµε την άµεση απόσυρση αυτής της τροπο-
λογίας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο κ. Κου-

τρουµάνης για την δευτερολογία του.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θέλω να επισηµάνω ότι υπάρχει µια ουσιαστική διαφορά ανά-

µεσα στην ασφάλιση στον ΟΓΑ και στην ασφάλιση στον ΟΑΕΕ.
Πράγµατι, το ασφάλιστρο για τον ΟΑΕΕ, είναι το δεκαπλάσιο,
εκείνου του ΟΓΑ. Γιατί ο αγρότης πληρώνει 440, 450 ευρώ το
χρόνο και ο επαγγελµατίας πληρώνει 3.500 ή και 4.000 ευρώ το
χρόνο, για να καλύψει τις εισφορές.

Ωστόσο, εκείνο που κάνουµε µε τη ρύθµιση την οποία κατα-
θέσαµε είναι να ξεχωρίσουµε ποιοι δεν θα ασφαλιστούν στον
ΟΓΑ και θα ασφαλιστούν στον ΟΑΕΕ και αντίστροφα. ∆ηλαδή,
λέµε ότι αυτός που έχει ένα καφενείο στο χωριό, αυτός που έχει
ένα µανάβικο, ένα κουρείο, ένα κρεοπωλείο και πολλές άλλες
επιχειρήσεις οι οποίες είναι σε αυτή την κατηγορία, που από την
φύση τους το επάγγελµα αυτό ασκείται στο χωριό, δεν θα αλ-
λάξει ασφαλιστικό φορέα. Θα ασφαλίζεται στον ΟΓΑ, εφόσον
έχει ετήσιο καθαρό εισόδηµα κάτω από 13.400 ευρώ, που είναι
όσο τα τριακόσια ηµεροµίσθια του ανειδίκευτου εργάτη. Είναι
πάνω από το αφορολόγητο.

Εάν εσείς µας πείτε ότι κάποιος που έχει εισόδηµα 15.000 ή
16.000 χιλιάδες ευρώ βρίσκεται σε δυσµενέστερη µοίρα, από
έναν επαγγελµατία που είναι στην πόλη και µπορεί να έχει χαµη-
λότερο εισόδηµα και πρέπει να τον εξαιρέσουµε, να µας το πείτε.
Ωστόσο, εµείς θεωρούµε δίκαιο ότι κάποιος που έχει αυτό το ει-
σόδηµα ή υπερβαίνει αυτό το εισόδηµα πρέπει να ασφαλίζεται
στον ΟΑΕΕ.

∆εύτερο, λέµε ότι όποιος είναι αγρότης κατ’ επάγγελµα, κατά
κύριο επάγγελµα, και έχει µεγαλύτερο εισόδηµα από αυτό που
έχει από το δεύτερο επάγγελµα, το καφενείο, και πάλι τον ασφα-
λίζουµε στον ΟΓΑ. ∆εν του αλλάζουµε φορέα.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: ∆έχεστε τα 50 ευρώ, κύριε Υφυ-
πουργέ: Γιατί η κυρία Υπουργός µιλάει για 30 ευρώ. Για συννε-
νοηθείτε!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): ∆εν έχει καµµία σηµασία αυτό. Είναι
τελείως, ανεξάρτητο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, µην διακό-
πτετε!

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης): Τρίτον, λέµε ότι ο επαγγελµατίας που
καταστρατήγησε το νόµο και που έχει την έδρα του σ’ ένα µικρό
χωριό, αλλά δραστηριοποιείται στο αστικό κέντρο δίπλα, δεν
µπορεί παρά να ασφαλίζεται στον ΟΑΕΕ. Εξαιρούµε, εκείνον τον
επαγγελµατία, ο οποίος έχει την έδρα στο χωριό και ασκεί δρα-
στηριότητα, έστω και στην ευρύτερη περιοχή, αλλά σε περιοχές
κάτω των δύο χιλιάδων κατοίκων.

Πού βλέπετε, την αδικία; Τι θα πρέπει να κάνουµε δηλαδή; Να
δώσουµε σε όλους το σήµα να φύγουν και να πάνε να δηλώσουν
έδρα την Αµοργό, όπως έχουν δηλώσει κάποιοι, και έχουν εστια-
τόρια στην Αθήνα ή γυµναστήρια;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: ∆εν µπορείτε να τους πιάσετε;
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Υφυπουργός Εργασίας και

Κοινωνικής Ασφάλισης): Αυτό που κάνουµε είναι ότι κατά τρόπο
δίκαιο -δεν θα έλεγα ότι αντιµετωπίζεται σε όλη του την έκταση
το πρόβληµα, γιατί είναι δύσκολη η οριοθέτηση- κάνουµε ένα
βήµα σηµαντικό, έτσι ώστε, να µην ενοχλεί ο ΟΑΕΕ ούτε τα κα-
φενεία ούτε τα κουρεία ούτε αυτές τις επιχειρήσεις και από την
άλλη πλευρά, να καταλάβουν ορισµένοι επαγγελµατίες, ότι όταν
δραστηριοποιούνται στην πόλη, στα αστικά κέντρα, θα έχουν την
ίδια ακριβώς µεταχείριση που έχει και ο ελεύθερος επαγγελµα-
τίας που δηλώνει αληθινά, µε ειλικρίνεια την έδρα του εκεί που
είναι.

Αυτό κάνουµε και νοµίζω ότι είναι λάθος να µην θεωρούµε ότι

µε αυτή τη ρύθµιση κάνουµε ένα βήµα µπροστά. Βοηθούµε τους
ανθρώπους που θέλουν να δραστηριοποιηθούν στις µικρές πε-
ριοχές. Ταυτόχρονα, όµως, να µην υπάρχει αθέµιτος ανταγωνι-
σµός µεταξύ επιχειρηµατιών, επαγγελµατιών, οι οποίοι
δραστηριοποιούνται σε περιοχές κάτω και άνω των δύο χιλιάδων
κατοίκων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην Έκθεση της Αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα οκτώ µαθητές και µαθήτριες
και τρείς εκπαιδευτικοί τους, από το Πειραµατικό Γυµνάσιο Μυ-
τιλήνης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις Πτέρυγες της Βουλής)

Ακολουθεί η τέταρτη µε αριθµό 688/20.4.2010 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου
Συναγερµού κ. Αθανασίου Πλεύρη προς τους Υπουργούς Πολι-
τισµού και Τουρισµού και ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπί-
νων ∆ικαιωµάτων, σχετικά µε τις καταγγελίες για στηµένους
αγώνες ποδοσφαίρου, κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Πλεύρη έχει ως εξής:
«Σύµφωνα µε επίσηµα ∆ελτία Τύπου του ΓΓΑ, κ. Πάνου Μπι-

τσαξή, το Πειθαρχικό Τµήµα της ΟΥΕΦΑ (Ευρωπαϊκή Οµοσπον-
δία Ποδοσφαίρου) έχει συντάξει σειρά φακέλων για «ύποπτους»
ποδοσφαιρικούς αγώνες της Ελληνικής Σούπερ Λιγκ της Β’ Εθνι-
κής και του Κυπέλλου Ελλάδος, τα οποία έλαβαν χώρα από την
01/02/2009 και µετά. Για τους αγώνες αυτούς, βάσει του «Συ-
στήµατος Ανίχνευσης Στοιχηµατικής Απάτης» (Betting Fraud De-
tection System/ BFDS), που διαθέτει η ΟΥΕΦΑ και πρόσθετων
στοιχείων π.χ. αναλύσεων ειδικών, υπάρχει η υποψία στησίµατος
µε σκοπό τη στοιχηµατική απάτη.

Οι σχετικοί φάκελοι εστάλησαν από την ΟΥΕΦΑ στην Ελληνική
Ποδοσφαιρική Οµοσπονδία (ΕΠΟ) η οποία τα παρέδωσε στον
ΓΓΑ κ. Πάνο Μπιτσαξή. Ο κ. Μπιτσαξής τα διαβίβασε στην Ει-
σαγγελία του Αρείου Πάγου. Στο µεταξύ διενεργείται προκα-
ταρκτική εξέταση εκ µέρους της Ελληνικής ∆ικαιοσύνης.
Ωστόσο, µέχρι σήµερα τόσο εσείς όσο και η ΕΠΟ, επικαλούµε-
νοι δήθεν νοµικούς σκοπέλους, δεν έχετε δώσει στη δηµοσιό-
τητα τους αγώνες που ελέγχονται, αφήνοντας τους παίκτες του
στοιχήµατος έρµαια των «στηµένων» αγώνων σε µια κρίσιµη
φάση, τέσσερις (4) αγωνιστικές πριν το πέρας του πρωταθλή-
µατος της Β'Εθνικής.

Συνεπώς ερωτώνται οι αρµόδιοι Υπουργοί:
1) Στους σχετικούς φακέλους της ΟΥΕΦΑ περιέχονται δύο (2)

αγώνες της Σούπερ Λίγκ, τρεις (3) αγώνες του Κυπέλλου Ελλά-
δος και είκοσι δύο (22) αγώνες της Β' Εθνικής, οι οποίοι έλαβαν
χώρα το χρονικό διάστηµα από 1/2/2009 µέχρι και 14/3/2010 µε
τους κατά την ΟΥΕΦΑ χαρακτηρισµούς βαθµίδας διαφθοράς
«ελαφρώς ύποπτοι», «ύποπτοι», «σοβαρά ύποπτοι», «διεφθαρµέ-
νοι» και «άκρως διεφθαρµένοι». Προτίθεστε να τους δώσετε στη
δηµοσιότητα για την προστασία των φιλάθλων, παικτών του
στοιχήµατος και των οµάδων ή θα πρέπει εµείς να προβούµε σε
αυτή τη δηµοσίευση;

2) Προέκυψαν από τις 15/3/2010 και µετά άλλοι, κατά την
ΟΥΕΦΑ, «ύποπτοι» αγώνες της Ελληνικής Σούπερ Λίγκ, της Β'Ε-
θνικής και του Κυπέλλου Ελλάδος για τους οποίους συντάχτη-
καν και εστάλησαν στην ελληνική πλευρά περαιτέρω επιστολές;
Εάν ναι, ποιοι είναι οι αγώνες αυτοί και ποιος είναι αναλυτικά ο
κατά την ΟΥΕΦΑ χαρακτηρισµός της βαθµίδας διαφθοράς;»

Στην ερώτηση του κ. Πλεύρη θα απαντήσει η Υφυπουργός
κυρία Αγγελική Γκερέκου.

Ορίστε, κυρία Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, η χώρα µας έχει ταλαιπωρηθεί πάρα πολύ

από ποικίλες µεθοδεύσεις, που στερούν από τους πολίτες το
στοιχειώδες δικαίωµα στην ενηµέρωση. Η χώρα µας έχει χάσει
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µερίδιο της αξιοπιστία της και γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο. Η Κυ-
βέρνησή µας εκλέχτηκε µε κεντρικό στόχο να κυριαρχήσει επι-
τέλους η διαφάνεια στη δηµόσια ζωή αυτού του τόπου. Και αυτό,
να είστε σίγουρος ότι το κάνουµε.

∆εν είµαστε διατεθειµένοι να αφήσουµε καµµία σκιά για οποι-
οδήποτε θέµα, που προκαλεί το δηµόσιο ενδιαφέρον. Το δηµό-
σιο συµφέρον εξυπηρετείται µόνο από καθαρές και ειλικρινείς
απαντήσεις. Οι πολίτες είναι σε θέση να επιλέξουν σωστά µόνο
όταν έχουν πλήρη και υπεύθυνη ενηµέρωση. Και το σηµείο που
θέλω να τονίσω ειδικά, σε σχέση µε την ερώτησή σας, είναι αυτό
της υπευθυνότητας.

Η υπεύθυνη Κυβέρνηση, λοιπόν, κύριε συνάδελφε, δεν είναι
αυτή που διακινεί φήµες, υποψίες, γεγονότα που δεν έχουν
ακόµα επιβεβαιωθεί οριστικά. Η υπεύθυνη Κυβέρνηση πληρο-
φορεί τους πολίτες για ό,τι γνωρίζει µε ασφάλεια, για ό,τι γνω-
ρίζει µε σιγουριά, όχι για πράγµατα που βρίσκονται ακόµα στη
σφαίρα της πιθανότητας, όσο σοβαρή και αν είναι, όσο σοβαρή
και αν µοιάζει.

Όταν, λοιπόν, ο Γενικός Γραµµατέας Αθλητισµού παρέλαβε
από τον Πρόεδρο της ΕΠΟ φακέλους που υποστήριζαν ότι υπάρ-
χουν υπόνοιες για µη καθαρά µατς στο ελληνικό ποδόσφαιρο, τι
θα ήταν κατά τη γνώµη σας υπεύθυνο; Να τους δηµοσιοποιήσει,
αδιαφορώντας για το βάσιµο ή µη των υπονοιών; Είναι στάση
αυτή δηµόσιου λειτουργού που σέβεται τη θέση αυξηµένης ευ-
θύνης που έχει;

Είµαστε µέλη µίας Κυβέρνησης που λειτουργεί µέσα σε µία
συντεταγµένη πολιτεία. ∆εν στήνουµε λαϊκά δικαστήρια εδώ. Η
στάση µας βασίζεται στην τήρηση τριών βασικών αρχών του δι-
καίου, που δεν πρέπει κανείς να ξεχνάει, στο σεβασµό των προ-
σωπικών δεδοµένων, στο τεκµήριο της αθωότητας και στην
µυστικότητα της προανάκρισης. ∆εν κάνουµε κινήσεις εντυπω-
σιασµού, όσες πιέσεις και αν δεχόµαστε.

Έτσι, λοιπόν, κάναµε το αυτονόητο. Στείλαµε τους φακέλους
για διερεύνηση στους µόνους αρµόδιους, δηλαδή, στην Εισαγ-
γελία και στην Ελληνική Αστυνοµία. Θεωρούµε πως οτιδήποτε
άλλο θα ήταν επικίνδυνα επιπόλαιο από πλευράς µας.

Και εδώ θέλω να διαβεβαιώσω και εσάς και όσους µας ακούνε,
ότι για την αντιµετώπιση του παράνοµου στοιχήµατος και των
στηµένων παιχνιδιών ποδοσφαίρου επεξεργαζόµαστε νοµοθε-
τική ρύθµιση, µε την οποία η συµµετοχή σε στηµένο αγώνα θα
θεωρείται πλέον κατηγορία του οργανωµένου εγκλήµατος.

Έτσι ενεργοποιούνται ειδικοί δικονοµικοί κανόνες: άρση απορ-
ρήτου συνοµιλιών, παρακολούθηση τηλεφώνων, άνοιγµα τραπε-
ζικών λογαριασµών και προστασία µαρτύρων. Η ρύθµιση αυτή
θα περιληφθεί σε νοµοσχέδιο που θα υποβληθεί το αµέσως επό-
µενο διάστηµα. Και να είστε σίγουρος ότι είµαστε αποφασισµέ-
νοι γι’ αυτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Το λόγο έχει ο ερω-
τών Βουλευτής κ. Αθανάσιος Πλεύρης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Κυρία Υπουργέ, δεν ξέρω αν κατά τη
γνώµη σας η Κυπριακή Κυβέρνηση και όλες οι κυβερνήσεις των
χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης είναι ανεύθυνες, οι οποίες µε
το που εστάλησαν οι φάκελοι από την ΟΥΕΦΑ, τους έδωσαν στη
δηµοσιότητα για να προστατεύσουν τους παίκτες του στοιχή-
µατος.

Θέλω να σας θυµίσω ότι στη Β' Εθνική, κυρία Υπουργέ, χορη-
γός είναι ο ΟΠΑΠ. Και ο ΟΠΑΠ πρέπει να προστατεύσει το
προϊόν του. Η ΕΤ3 πληρώνει τηλεοπτικά δικαιώµατα για να δεί-
χνει αγώνες της Β' Εθνικής. Πού είναι, λοιπόν, η συντεταγµένη
πολιτεία να προστατεύσει αυτά τα χρήµατα τα οποία δίνει;

Εδώ είναι η συνέντευξη του κ. Πέτερ Λίµαχερ, είναι ο υπεύθυ-
νος της ΟΥΕΦΑ. Και ξέρετε τι λέει –που µας λέτε για διαφάνεια-
κυρία Υπουργέ; Ξέρετε µέχρι πότε υπάρχει περιθώριο για να διε-
ρευνηθεί η υπόθεση «Πανιώνιος – ∆υναµό Τιφλίδας» που είχε
έρθει, µε την ένδειξη και αυτός ως υπόπτου παιχνιδιού, 0-1 ηµί-
χρονο 5-2 τελικό; Μέχρι το 2024. Και υπήρχε και το σύνθηµα
«ε,ε,ο,ο διπλό το ηµίχρονο, άσσος το τελικό». Εδώ σας τα λέει.
∆ηλαδή το 2024 θα µάθουµε τι έχει γίνει.

Και ξέρετε τι λέει -τα είχε εχθές και η «ΑΠΟΨΗ»- σε αυτή τη
συνέντευξη την οποία έχει δώσει στην «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» και στον
Φέρρυ Μπατζόγλου ο συγκεκριµένος κατήγορος; Ότι από πηγή,

σε παιχνίδι της Β' Εθνικής υπήρχε πρόεδρος που είχε µπροστά
του λάπ-τοπ συνδεδεµένο µε την ασιατική αγορά, έπαιζε αναλό-
γως το παιχνίδι της οµάδος του και µόλις ήθελε να αλλάξει είπε
στον προπονητή να κάνει αλλαγή και στον αρχηγό της οµάδας
«άκουσε, τώρα εφαρµόζεται το σχέδιο β' και όχι το σχέδιο α'».

Κυρία Γκερέκου, αξιότιµη κυρία Υπουργέ, και η Νέα ∆ηµο-
κρατία αυτά έκανε. Για το Βατοπέδι µας έλεγε «τους φακέλους
τους έστειλα στη δικαιοσύνη», για τη «SIEMENS», «τους φακέ-
λους τους έστειλα στη δικαιοσύνη». Για ποιο τεκµήριο αθωότη-
τας µιλάµε, όταν λέµε ότι υπάρχει σκάνδαλο «SIEMENS» ή ότι
στις υποκλοπές υπήρχε σκάνδαλο «VODAFONE». Μπορεί η
«VODAFONE» ή η «SIEMENS» να πει µην επικαλείστε το όνοµά
µου; ∆εν µιλάµε για φυσικά πρόσωπα, ανώνυµες εταιρείες είναι.

Και για να µην χρονοτριβούµε άλλο, κυρία Υπουργέ, εµένα µου
έχουν έρθει αυτά τα παιχνίδια, τα οποία τα διαβάζω, για να προ-
στατεύσω από τον τυποκτόνο νόµο τους δηµοσιογράφους που
θα θέλουν να τα επικαλεστούν.

Και σας ερωτώ: Στη ΣΟΥΠΕΡ ΛΙΓΚΑ ΠΑΝΘΡΑΚΙΚΟΣ- ΠΑΣ
ΓΙΑΝΝΕΝΑ 1 -2 αποτέλεσµα µε την ένδειξη «ελαφρώς ύποπτο».
ΠΑΝΘΡΑΚΙΚΟΣ – ΠΑΝΙΩΝΙΟΣ 0-1 στις 10/3/2020 µε την ένδειξη
«ελαφρώς ύποπτος».

Στο Κύπελλο Ελλάδος, ΠΑΝΑΡΓΕΙΑΚΟΣ - ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΣ
ΒΟΛΟΥ 0-4 µε την ένδειξη «ελαφρώς ύποπτος». ΑΓΡΟΤΙΚΟΣ
ΑΣΤΕΡΑΣ – ΝΕΑ ΚΑΒΑΛΑ 0-3 µε την ένδειξη «ύποπτος». ΚΑΛΛΙ-
ΘΕΑ – ΠΑΝΘΡΑΚΙΚΟΣ 1-0 µε την ένδειξη «σοβαρά ύποπτος».

Στη Β' ΕΘΝΙΚΗ. ∆ΙΑΓΟΡΑΣ - ΕΘΝΙΚΟΣ ΠΕΙΡΑΙΩΣ 2-2 µε την
ένδειξη «διεφθαρµένος». ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΣ ΒΟΛΟΥ – ΑΤΡΟΜΗΤΟΣ
ΑΘΗΝΩΝ 1-1 µε την ένδειξη «ύποπτος». ∆ΙΑΓΟΡΑΣ-ΚΑΛΛΙΘΕΑ
0-0 µε την ένδειξη «ελαφρώς ύποπτος». ΝΕΑ ΚΑΒΑΛΑ – ΑΓΡΟ-
ΤΙΚΟΣ ΑΣΤΕΡΑΣ 4-1 µε την ένδειξη «άκρως διεφθαρµένος». ΙΩ-
ΝΙΚΟΣ - ΑΤΡΟΜΗΤΟΣ 0-1 µε την ένδειξη «ύποπτος». ΝΕΑ
ΚΑΒΑΛΑ – ΗΛΥΣΙΑΚΟΣ 2-0 µε την ένδειξη «ελαφρώς ύποπτος».
ΗΛΥΣΙΑΚΟΣ - ΕΘΝΙΚΟΣ ΠΕΙΡΑΙΩΣ 3-2 µε την ένδειξη «ελαφρώς
ύποπτος». ΚΕΡΚΥΡΑ – ΚΑΣΤΟΡΙΑ 1-2 µε την ένδειξη «διεφθαρ-
µένος». ΙΩΝΙΚΟΣ – ∆ΙΑΓΟΡΑΣ 1-0 µε την ένδειξη «ελαφρώς ύπο-
πτος».

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Κύριε Πλεύρη, µπο-
ρείτε να τα καταθέσετε στα Πρακτικά αυτά.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Θέλω είκοσι δευτερόλεπτα, κυρία
Πρόεδρε.

ΝΕΑ ΚΑΒΑΛΑ – ΠΑΣ ΓΙΑΝΝΕΝΑ 2-1 µε την ένδειξη «ελαφρώς
ύποπτος». ΗΛΥΣΙΑΚΟΣ – ΑΓΡΟΤΙΚΟΣ ΑΣΤΕΡΑΣ 3-2 µε την έν-
δειξη «διεφθαρµένος». ΚΑΡ∆ΙΤΣΑ – ΝΕΑ ΚΑΒΑΛΑ 3-0 µε την έν-
δειξη «ελαφρώς ύποπτος». ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΣ ΒΟΛΟΥ – ΗΛΥΣΙΑΚΟΣ
0-1 µε την ένδειξη «διεφθαρµένος». ΕΘΝΙΚΟΣ ΑΣΤΕΡΑΣ – ΠΙΕ-
ΡΙΚΟΣ 1-2 µε την ένδειξη «σοβαρά ύποπτος». ΕΘΝΙΚΟΣ ΠΕΙ-
ΡΑΙΩΣ – ΚΑΛΑΜΑΤΑ 1-0 µε την ένδειξη «διεφθαρµένος».

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας παρακαλώ, µην
συνεχίζετε την ανάγνωση.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Και ακόµα υπάρχουν έξι παιχνίδια
που δεν τα λέω για να µην καταχραστώ το χρόνο και θα τα κα-
ταθέσω στα Πρακτικά.

Κυρία Υπουργέ, ο κόσµος περιµένει. Είναι αυτοί οι φάκελοι της
ΟΥΕΦΑ ή το 2024 θα µάθουµε τα αποτελέσµατα; Και θεωρείται
ότι είναι ανεύθυνη η Κυπριακή Κυβέρνηση που έδωσε όλα αυτά
τα στοιχεία στη δηµοσιότητα;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Πλεύρη, έχει τε-
λειώσει ο χρόνος σας. Παρακαλώ, ολοκληρώστε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Φτάνει η συγκάλυψη. Επιτέλους, µην
προστατεύετε κάποιους. Αν είναι αυτά τα παιχνίδια, πείτε τα, αλ-
λιώς αν δεν είναι αυτά -που εγώ δεν µπορώ να το ξέρω, γιατί
έρευνα κάνω- πείτε ποια είναι.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Πλεύρης
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρία Υφυπουργέ,
έχετε τρία λεπτά για τη δευτερολογία σας.

ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ (Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, κατ’ αρχάς άλλο διαρροή, άλλο δηµοσί-
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ευση. Η Κυπριακή Κυβέρνησε δεν δηµοσίευσε. Τώρα, αν διέρ-
ρευσαν αυτά και οι δηµοσιογράφοι ή οποιοσδήποτε άλλος µπό-
ρεσε να τα έχει, όπως ήταν ή διαφοροποιηµένα, αυτό είναι µία
άλλη ιστορία. Εµείς, λοιπόν, εδώ δεν στηριζόµαστε στις διαρ-
ροές, µιλάµε και θέλουµε να µιλάµε µε γεγονότα.

Και εκτός αυτού, νόµιζα ότι ήµουν σε αθλητική εκποµπή, πριν
από λίγο, κύριε Πλεύρη.

Εν πάση περιπτώσει, εµείς επιλέξαµε αυτόν το δρόµο, το
δρόµο της νοµιµότητας, της διαφάνειας και θέλουµε να είµαστε
απολύτως σίγουροι γι’ αυτά που θα λέµε. Είναι δική σας ευθύνη
αυτό που κάνατε, εµείς θα ακολουθήσουµε το δικό µας υπεύ-
θυνο δρόµο. Από την ώρα που η Εισαγγελία του Αρείου Πάγου
διαβίβασε αυτούς τους φακέλους, µε αυτά τα στοιχεία -που γνω-
ρίζετε καλώς, ως φαίνεται- για διενέργεια προκαταρκτικής εξέ-
τασης, κανείς δεν µπορεί να κοινοποιήσει τίποτα µέχρις ότου
ολοκληρωθεί η εξέταση αυτή και διακριβωθούν πράξεις που πι-
θανώς να έχουν το χαρακτήρα του αξιόποινου.

Έχει , λοιπόν, σχηµατιστεί ποινική δικογραφία, κύριε συνά-
δελφε. Μας το λέει υπεύθυνα η Εισαγγελέας Πρωτοδικών και κα-
ταθέτω στη Βουλή σχετικό έγγραφό της.

Πιστεύετε ότι µπορεί να τεθεί κάποιος υπεράνω του νόµου και
να δώσει αυτά τα στοιχεία στη δηµοσιότητα; Το πιστεύετε προ-
φανώς γιατί το κάνατε πριν από λίγο, χωρίς να ξέρετε αν είναι
αυτά ή όχι.

Όταν στείλαµε αυτούς τους φακέλους, κύριε συνάδελφε, γνω-
ρίζαµε ότι όφειλε να διεξαχθεί προκαταρκτική εξέταση. Προτεί-
ναµε και πιθανές οδούς για την πλήρη διερεύνηση του θέµατος.
∆εν παριστάναµε τον Πόντιο Πιλάτο. Προτείναµε να κληθεί για να
καταθέσει ο Πρόεδρος της ΕΠΟ, να κληθούν για ένορκη κατά-
θεση µέσω των νόµιµων διαύλων οι υπεύθυνοι της ΟΥΕΦΑ, να
κληθούν να καταθέσουν παίκτες, προπονητές και διαιτητές των
αγώνων για τους οποίους διατύπωνε υπόνοιες η ΟΥΕΦΑ, να κλη-
θούν, τέλος, να καταθέσουν και να παραδώσουν έγγραφη πραγ-
µατογνωµοσύνη ειδικοί υπάλληλοι του ΟΠΑΠ σε θέµατα
στοιχήµατος.

Με δύο λόγια, δεν παραδώσαµε απλά µια καυτή «πατάτα» για
να την ξεφορτωθούµε. Προτείναµε οδούς διερεύνησης και θα
συνδράµουµε, όπως µπορούµε καλύτερα, στο έργο της προκα-
ταρκτικής εξέτασης της ανάκρισης και όποιου άλλου σταδίου δι-
καστικής διερεύνησης χρειαστεί.

Ωστόσο, θα µπορούσαµε, κύριε συνάδελφε, µε αφορµή το
τόσο σοβαρό αυτό θέµα, να έχουµε µία εποικοδοµητική συζή-
τηση κάποια άλλη στιγµή προφανώς. Θα µπορούσαµε να συζη-
τήσουµε για τις ευθύνες της ΕΠΟ για τη ντροπή αυτή. Θα
µπορούσαµε να δούµε τι λείπει θεσµικά από την ΕΠΟ για να
ανταποκριθεί στο πολύ σοβαρό της ρόλο, στην οµαλή διεξαγωγή
ενός πολύ δηµοφιλούς παιχνιδιού, όπως είναι το ποδόσφαιρο,
στο πώς η ΕΠΟ διαφυλάττει το αδιάβλητο των διοργανώσεων
της και πώς επιβάλλει πρώτα η ίδια ποινές σε τυχόν παραβατικές
συµπεριφορές παραγόντων του ποδοσφαίρου.

Ωστόσο, εσείς διαλέξατε έναν άλλο δρόµο, να πολώσετε το
θέµα και να αναλωθούµε τελικά σε µία αντιπαράθεση περί της
εφαρµογής ή µη των στοιχειωδών κανόνων δικαίου. Λυπάµαι
γιατί πραγµατικά χάνονται πολύ σηµαντικές ευκαιρίες που εδώ
δεν χωράει ούτε µικροκοµµατισµός, ούτε εντυπώσεις προς τα
έξω, ούτε λαϊκισµοί, ούτε τίποτα άλλο.

Θέλετε να προστατεύετε τον αθλητισµό; Ελάτε, λοιπόν, όλοι
µαζί να µπορέσουµε να βάλουµε ένα τέρµα σε όλα αυτά τα
άσχηµα που συµβαίνουν στον αθλητισµό µας.

Ευχαριστούµε.
(Στο σηµείο αυτό η Υφυπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ.

Αγγελική Γκερέκου καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέ-
ντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η τέταρτη µε αριθµό
687 20-4-2010 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή
του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ιωάννη Κοραντή προς τον
Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την εισαγωγή αλλογενών
πολιτών στις στρατιωτικές σχολές κλπ. δεν συζητείται λόγω κω-
λύµατος του Υπουργού.

Ακολουθεί η πέµπτη µε αριθµό 694 20-4-2010 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Ζ' Αντιπροέδρου της Βουλής και Βου-
λευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αθανασίου
Λεβέντη προς τους Υπουργούς Παιδείας, ∆ια Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων και Υποδοµών, Μεταφορών και ∆ικτύων, σχετικά
µε την αντιµετώπιση του προβλήµατος σχολικής στέγης στα σχο-
λεία της Μέσης Εκπαίδευσης στην Ανατολική και ∆υτική Αττική
κ.λπ..

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Λεβέντη ανα-
λυτικά έχει ως εξής:

«Επί σειρά ετών το πρόβληµα της σχολικής στέγης και της δι-
πλοβάρδιας σε συνδυασµό µε την έλλειψη προσωπικού και υπο-
στηρικτικών δοµών, παρά τις κατά καιρούς κυβερνητικές
εξαγγελίες και δεσµεύσεις, αποτελούν ένα από τα σοβαρά προ-
βλήµατα της εκπαιδευτικής διαδικασίας στην περιφέρεια της Ατ-
τικής.

Τα περισσότερα σχολεία πολύ απέχουν από τις σύγχρονες
ανάγκες για ένα περιβάλλον µάθησης που θα ευαισθητοποιεί
τους νέους, θα κάνει τη µάθηση χαρά και το χώρο του σχολείου
ελκυστικό.

Έτσι έχουµε σχολεία που λειτουργούν: σε µισθωµένα –πολύ
ακριβά- εντελώς ακατάλληλα κτήρια, σε κοντέινερ ή σε λυόµε-
νες, προκατασκευασµένες αίθουσες, σχολεία µε τριάντα δύο –
τριάντα τρεις µαθητές ανά τµήµα λόγω έλλειψης αιθουσών, σχο-
λεία που, ενώ έχουν ιδρυθεί, δεν λειτουργούν λόγω έλλειψης
κτηρίων ή οικοπέδων.

Σύµφωνα µε τα στοιχεία της ΟΛΜΕ, οξύ στεγαστικό πρόβληµα
αντιµετωπίζουν το: 3ο Γυµνάσιο -3ο Λύκειο Βούλας, ΕΠΑΛ-2ο Λύ-
κειο και 3ο Λύκειο Άνω Λιοσίων, 1ο ΕΠΑΛ Ασπροπύργου, 2ο Γυ-
µνάσιο -2ο Λύκειο Αρτέµιδος, Γυµνάσιο Ανθούσας, 3ο Γυµνάσιο
Γέρακα, 2ο Γυµνάσιο Ραφήνας, 3ο Γυµνάσιο -2ο Λύκειο Κορω-
πίου, 2ο Γυµνάσιο -2ο Λύκειο Σπάτων, ΕΠΑΣ Παλλήνης, ΣΕΚ και
Λύκειο Ραφήνας και το Καλλιτεχνικό Γυµνάσιο –Λύκειο Παλλή-
νης.

Κατόπιν αυτών, ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
Τι µέτρα προτίθενται να πάρουν ώστε να λυθεί το οξύ στεγα-

στικό πρόβληµα που αντιµετωπίζουν τα ανωτέρω σχολεία της
Μέσης Εκπαίδευσης στην περιφέρεια Αττικής;

Έχουν γίνει µελέτες για την εξασφάλιση των οικοπέδων και
για την ανέγερση των σχολικών κτηρίων και ποιο το χρονοδιά-
γραµµα ολοκλήρωσής των;»

Στην επίκαιρη ερώτηση του Αντιπροέδρου της Βουλής και
Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αθανα-
σίου Λεβέντη, θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Μαγκριώτης.

Έχετε το λόγο, κύριε Υφυπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ο αγαπητός συνάδελφος επανέρχεται σε µία ερώτηση, όσον

αφορά το Γυµνάσιο και το Λύκειο Βούλας, για το οποίο είχα
δώσει πολύ σαφή απάντηση. Θα την επαναλάβω και σήµερα. Και
βεβαίως, συµπληρώνει την ερώτησή του µε άλλα έντεκα σχολικά
κτήρια, σχολικές µονάδες που καλύπτουν ανατολική και δυτική
Αττική, την περιφέρεια στην οποία εκλέγεται και τον τιµούν οι πο-
λίτες.

Το πρόβληµα της σχολικής στέγης στην Αττική είναι πάρα
πολύ µεγάλο, όπως και στη Θεσσαλονίκη και γενικότερα στα πο-
λεοδοµικά συγκροτήµατα. Οξύνθηκε τα τελευταία χρόνια λόγω
και των µετακινήσεων που υπήρξαν, ιδιαίτερα οικογενειών σε πα-
ραγωγική ηλικία, σε ορισµένες περιοχές στα µεγάλα πολεοδο-
µικά συγκροτήµατα της χώρας. Οξύνθηκε, όµως και από έναν
ακόµη παράγοντα, από τη µείωση της χρηµατοδότησης από την
προηγούµενη κυβέρνηση της σχολικής στέγης. Αυτοί οι δύο
λόγοι αλλού διόγκωσαν το πρόβληµα κι αλλού το δηµιούργησαν.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, µε εντολή του ίδιου του Πρωθυ-
πουργού, όπως και προεκλογικά είχε δεσµευθεί, ενισχύει όλα τα
προγράµµατα σχολικής στέγης. Και πρώτα-πρώτα σε µία πολύ
δύσκολη δηµοσιονοµικά χρονιά –όπως ξέρετε- ενίσχυσε σηµα-
ντικά το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, το οποίο χρηµατο-
δοτεί και παραδοσιακά τη σχολική στέγη.

∆εύτερον, συµπληρώνουµε και ενισχύουµε, επίσης, τις µέχρι
τώρα δεσµεύσεις της προηγούµενης κυβέρνησης στα περιφε-
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ρειακά επιχειρησιακά προγράµµατα του 4ου Κοινοτικού Πλαι-
σίου Στήριξης και ειδικότερα για την περιφέρεια Αττικής. Είναι
πλέον των 170.000.000 ευρώ οι πόροι που έχουν δεσµευθεί στο
ΠΕΠ της 4ης Προγραµµατικής Περιόδου για τις τρεις βαθµίδες,
190.000.000 ευρώ είναι για τις τρεις βαθµίδες, 170.000.000 ευρώ
για την πρωτοβάθµια και δευτεροβάθµια.

Έχει τονίσει το Υπουργείο Παιδείας ότι θα προχωρήσει και τα
δύο προγράµµατα, τα Σ∆ΙΤ στην Αττική, που είναι αρκετά ώριµα
και που περιλαµβάνουν και σχολικές µονάδες στο υπόλοιπο Ατ-
τικής, στην περιφέρειά σας.

Με τον τρόπο αυτό, µέσα στην τρέχουσα περίοδο, δεν θα
λυθεί συνολικά το πρόβληµα της σχολικής στέγης, γιατί –όπως
είπα- είναι έντονο και ειδικά στα µεγάλα αστικά κέντρα. Είναι βέ-
βαιο, όµως, ότι θα καλυφθούν σηµαντικές ανάγκες. Και έχουµε
σκοπό να δώσουµε συνέχεια στο πρόγραµµα αυτό, ούτως ώστε
πολύ γρήγορα να έχουµε πλήρη κάλυψη σχολικών µονάδων,
αλλά και µονή βάρδια.

Αγαπητέ συνάδελφε, θα ήθελα ακόµη να πω ότι περιµένουµε
να εκδοθεί η απόφαση του Εφετείου και απαντώ στο πρώτο από
τα ερωτήµατά σας, που µας απασχόλησε και σε προηγούµενη
ερώτησή σας, για το 3ο Γυµνάσιο και το 3ο Λύκειο Βούλας. Πε-
ριµένουµε να βγει η απόφαση του Εφετείου, στο οποίο προσέ-
φυγε το ελληνικό δηµόσιο γιατί το Πρωτοδικείο είχε εκδώσει µια
απόφαση για την τιµή µονάδος πάρα πολύ υψηλή. Ξέρετε ότι η
περιοχή έχει ούτως ή άλλως ακριβά οικόπεδα, αλλά ήταν πολύ
πάνω από την αντικειµενική αξία. Το δηµόσιο είχε κάθε λόγο να
προσφύγει για να υπερασπιστεί το δηµόσιο συµφέρον. Το
έπραξε. Το Εφετείο εκδίκασε την υπόθεση, ακόµη, όµως, δεν
έχει εκδώσει την τελεσίδικη απόφασή του. Αυτήν περιµένουµε.
Το Υπουργείο Οικονοµίας έχει διασφαλισµένους τους πόρους
και θα καλύψουµε αυτή τη δαπάνη, όποια και να είναι η απόφαση
του Εφετείου γιατί η ανάγκη είναι ανελαστική.

Θα απαντήσω στη δευτερολογία µου και στα επόµενα θέµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής και Αντιπρόεδρος της Βου-

λής κ. Αθανάσιος Λεβέντης.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ'Αντιπρόεδρος της Βουλής): Ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θα ξεκινήσω από το τελευταίο, όσον αφορά

τη Βούλα που είπατε. Όντως, δώσατε µία απάντηση θετική. Και
εγώ το είχα επισηµάνει αυτό και το είχα αναγνωρίσει, πλην όµως,
όπως επαναλάβατε και σήµερα στην απάντησή σας βλέπουµε ότι
δεν έχει λυθεί οριστικά το πρόβληµα. Θέλω να ελπίζουµε ότι θα
οριστικοποιηθεί η τιµή αυτή και ότι θα προχωρήσουν γρήγορα.
Πάντως, το πρόβληµα µε τους µαθητές που δεν έχουν σχολείο
υπάρχει.

∆υστυχώς, όπως αναγνωρίσατε επίσης, στα µεγάλα πολεοδο-
µικά συγκροτήµατα υπάρχει σοβαρό πρόβληµα σχολικής στέ-
γης. Αυτό είναι γεγονός, ιδιαίτερα όµως για την
πυκνοκατοικηµένη Αττική, την ανατολική Αττική, όπου χτίζεται το
σύµπαν, κύριε Υπουργέ, και όµως δεν έχουµε σχολεία. ∆εν
έχουµε στέγη για τα σχολεία, για τα παιδιά µας που είναι ό,τι πο-
λυτιµότερο. Είναι λίγα τα παιδιά. Λέµε κάντε παιδιά, να φροντί-
σουµε για τα παιδιά και όµως η πολιτεία δεν έχει µεριµνήσει.
Αυτά θα έπρεπε να είχαν λυθεί εδώ και χρόνια. ∆υστυχώς, όµως,
τα προβλήµατα πολλαπλασιάζονται, γιατί έρχεται και άλλος πλη-
θυσµός και αν θέλετε, υπάρχει και παραγωγικός πληθυσµός σ’
αυτές τις περιοχές. Αυτό πρέπει να το αναγνωρίσουµε και να
εξαντλήσουµε όλα τα µέσα, κάτι που δυστυχώς δεν το έχουµε
κάνει ως τώρα. Και βέβαια δεν είναι µόνο τα κτήρια σκέτα. Θα
πρέπει να υπάρχουν και οι άλλες υποδοµές για σύγχρονα σχο-
λεία. Όχι απλώς να στήσουµε τέσσερις τσιµεντένιους τείχους και
µία τσιµεντένια αυλή, γιατί αυτό δεν είναι σχολείο. Πρέπει να
υπάρχουν και άλλα στοιχεία που λείπουν.

Με αυτήν την ευκαιρία, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να πω ότι
αυτά είναι µερικά από τα σχολεία που αναφέρουµε, γιατί είναι
και άλλα σχολεία µε αίθουσες που έχουν τριάντα τρεις και πε-
ρισσότερους µαθητές και δεν µπορεί να γίνει µε σύγχρονο τρόπο
η διδασκαλία, όπως θα έπρεπε να γίνεται. Θα πρέπει να µην είναι
στείρα διδασκαλία αλλά επαγωγική, µε τα τεχνικά µέσα και βέ-
βαια τα παιδιά να έχουν και ένα χώρο στον οποίο να ανασαίνουν

ελεύθερα, να µπορούν να κινηθούν, να µπορούν να χαρούν, να
µην είναι η παιδεία και η µάθηση σκέτο καταναγκαστικό έργο.

Επίσης, θα ήθελα να επισηµάνω, κύριε Υπουργέ, ότι υπάρχουν
γκετοποιηµένα σχολεία σ’ αυτή την περιοχή. Ιδιαίτερα στην πε-
ριοχή Μενίδι, Άνω Λιόσια, Ζεφύρι και Ασπρόπυργος. Υπάρχουν
περιθωριοποιηµένες οµάδες Ελλήνων πολιτών, όπως είναι οι
Ροµά, οι οποίοι δεν στέλνουν τα παιδιά τους στο σχολείο –κά-
νουµε αγώνα για να πάνε τα παιδιά στο σχολείο, υπάρχει απρο-
θυµία και το ξέρετε πολύ καλά και εσείς- πλην, όµως και όταν
θέλουν να στείλουν τα παιδιά τους στο σχολείο δεν µπορούν να
βρουν σχολείο να τα στείλουν και τελικά περιορίζονται µόνο σε
κάποια σχολεία που είναι αποκλειστικά για Ροµά. Αυτό είναι κάτι
που είναι πέρα για πέρα αντιπαιδαγωγικό και επίσης είναι και κάτι
που µας έχει πολλές φορές επισηµάνει και η διεθνής κοινότητα
και µας έχουν επαπειλήσει ότι µπορεί να έχουµε και τις ανάλογες
κυρώσεις, γιατί δεν έχουµε δικαίωµα να αντιµετωπίζουµε τα παι-
διά µε διακρίσεις, όπως γίνεται σ’ αυτές τις περιπτώσεις. Υπάρ-
χουν µύρια τόσα άλλα προβλήµατα στην Αττική, µην
προσθέσουµε και αυτά.

Κύριε Υπουργέ, ελπίζω και περιµένω ότι αυτά θα ληφθούν υπ’
όψιν και ότι θα δροµολογηθούν λύσεις.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Ο κ. Μαγκριώτης έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-

ρών και ∆ικτύων): Ευχαριστώ πολύ.
Οι παρατηρήσεις είναι κοινές. Τις ανέπτυξα και στην πρώτη

παρέµβασή µου. Συµφωνώ και µε αυτά που είπε ο κ. Λεβέντης.
Είναι ταυτόσηµες οι παρατηρήσεις. Θα ήθελα µόνο να σηµειώσω
ότι θα πρέπει κάποια στιγµή η έκρηξη της οικιστικής ανάπτυξης
στην ανατολική Αττική, όπως και σε άλλα αστικά κέντρα, να λάβει
τέλος, διότι διαφορετικά…

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ'Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Εσείς είστε Κυβέρνηση.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΓΚΡΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και ∆ικτύων): Συµφωνώ. Γι’ αυτό ακριβώς και έχουµε το
σχεδιασµό του νέου ρυθµιστικού, γιατί, όπως ξέρετε, αν υλοποι-
ούσαµε το ρυθµιστικό της Αττικής, όπως το νοµοθέτησε η απελ-
θούσα κυβέρνηση και αν κατασκευάζαµε και τις επεκτάσεις των
νέων αυτοκινητοδρόµων Αττικής, όπως τις είχε δηµοπρατήσει,
τότε η ανατολική Αττική θα χρειαζόταν κρουαζιερόπλοια για να
στεγάσει τα σχολεία, γιατί δεν θα υπήρχε κανένα τετραγωνικό
µέτρο γης για σχολεία. Πέραν της εκρηκτικής ανάπτυξης, της
αλλαγής των χρήσεων γης, θα ήταν και πανάκριβη η γη. Γι’ αυτό
ακριβώς κάνουµε αυτές τις σηµαντικές δραστικές αλλαγές, για
να σώσουµε την Αττική. Να ξανακερδίσει η Αττική και το περι-
βάλλον της και τις ανθρώπινες συνθήκες ζωής.

Πέραν αυτού, όµως, τα προβλήµατα είναι υπαρκτά έτσι όπως
έχει αναπτυχθεί σήµερα και δεν µπορούσε να γυρίσουµε την
πλάτη. Πρέπει να λυθούν τα προβλήµατα αυτά, πέραν από τους
περιορισµούς, για να µην έχουµε πρόσθετη οικιστική ανάπτυξη
και νέα προβλήµατα.

Τόνισα και προηγουµένως πως µε την αύξηση του Προγράµ-
µατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων, σε µία δύσκολη δηµοσιονοµική
χρονιά µε την ∆' προγραµµατική περίοδο και τους πόρους του
ΠΕΠ, που είναι 170.000.000 για πρωτοβάθµια και δευτεροβάθ-
µια σχολική στέγη στην Αττική, αλλά και µε τα δύο προγράµµατα
των Σ∆ΙΤ στην Αττική, σε µεγάλο βαθµό θα έχουµε κάλυψη των
προβληµάτων, λύσεις στα προβλήµατα. Θα συνεχίσουµε αυτήν
την προσπάθεια. Περιµένουµε, όµως -δεν εξαρτάται από την Κυ-
βέρνηση- την απόφαση του Εφετείου, γιατί το Πρωτοδικείο
έδωσε πολύ υψηλή τιµή µονάδος. Νοµίζω ότι και εσείς συµφω-
νείτε µαζί µας ότι πρέπει να προστατεύσουµε το δηµόσιο χρήµα,
γιατί σε όλη τη χώρα το συναντούµε αυτό. Τα Πρωτοδικεία µε
τις αποφάσεις τους υπονοµεύουν ουσιαστικά το δηµόσιο συµ-
φέρον γιατί δίνουν εκρηκτικές τιµές, πολύ πάνω από τις αντικει-
µενικές και εµπορικές τιµές, λες και είναι στο κέντρο της Αθήνας
ή στην παραλία της Θεσσαλονίκης τα οικόπεδα αυτά, που είναι
στο πουθενά πολλές φορές. Και αναφέροµαι στους αυτοκινητο-
δρόµους ή σε όποια άλλα έργα γίνονται και στην περιφέρεια. Γι’
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αυτό ακριβώς το δηµόσιο προσφεύγει στο Εφετείο, προσπαθώ-
ντας να µειώσει αυτό το κόστος, προστατεύοντας και τον Έλ-
ληνα φορολογούµενο πολίτη, αλλά και τα ίδια τα έργα.

Πιστεύουµε ότι πολύ γρήγορα θα υπάρχει απόφαση. Όποια
και αν είναι η απόφαση, τα χρήµατα είναι διασφαλισµένα και θα
καλυφθεί, το τονίζω αυτό, όσον αφορά τη Βούλα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Για τα άλλα θέµατα, για τα ΕΠΑΛ, για τα λύκεια και τα γυµνά-
σια, τα άλλα δώδεκα σηµεία των ερωτήσεών σας θα σας κατα-
θέσω γραπτώς τις απαντήσεις, γιατί δεν υπάρχει ο χρόνος,
αγαπητέ συνάδελφε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Η πρώτη µε αριθµό 673/19-4-2010 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-

ρου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος κ. Μιχαήλ Κατρίνη προς τον Υπουργό Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την κατάργηση των Τεχνικών
Σχολών του Οργανισµού Εργατικής Εστίας, δεν θα συζητηθεί,
λόγω κωλύµατος του κυρίου Βουλευτή.

Η τρίτη µε αριθµό 701/20-4-2010 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Σταύρου Σκοπελίτη, προς τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων του
κτηµατολογίου στους ∆ήµους Μυτιλήνης και Γέρας, του Νοµού
Λέσβου, δεν συζητείται λόγω αναρµοδιότητας.

Τελευταία είναι η πέµπτη µε αριθµό 695/20-4-2010 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ρι-
ζοσπαστικής Αριστεράς κ. Νικολάου Τσούκαλη, προς τους
Υπουργούς Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,
σχετικά µε το ειδικό πρόγραµµα ανασυγκρότησης των Νοµών
Αχαΐας και Ηλείας.

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης του κ. Τσούκαλη έχει
ως εξής:

«Κατά την πρόσφατη συνεδρίαση του περιφερειακού συµβου-
λίου ∆υτικής Ελλάδος, δυσαρέσκεια προκάλεσε η απουσία οποι-
ασδήποτε αναφορές εκ µέρους του Γ.Γ. της Περιφέρειας
∆υτικής Ελλάδος, σχετικά µε το πάγιο αίτηµα για την εκπόνηση
και υλοποίηση ενός ειδικού προγράµµατος ανασυγκρότησης των
δύο νοµών. Το αίτηµα και τοπικών εκπροσώπων του ΠΑΣΟΚ αφο-
ρούσε ένα ειδικό Επιχειρησιακό Πρόγραµµα, ανεξάρτητο από τα
ΠΕΠ των πλαισίων στήριξης µε διακριτό φορέα διαχείρισης και
µε συγκεκριµένες δράσεις και στόχους.

Το αίτηµα το οποίο είχαν θέσει και είχε γίνει αποδεκτό στις 26-
6-08 από τον πρώην Υπουργό Εσωτερικών κ. Παυλόπουλο, εξα-
κολουθεί και σήµερα να αποτελεί οµόφωνη «απαίτηση» των
φορέων. Όπως πρόσφατα πληροφορηθήκαµε, η αναθεώρηση
του ΕΣΠΑ θα ολοκληρωθεί στις 5-3-2010 µε άµεσο κίνδυνο απου-
σίας πρόβλεψης για το εν λόγω πρόγραµµα και τις ειδικές χρη-
µατοδοτήσεις του.Επειδή το ειδικό πρόγραµµα ανασυγκρότησης
Αχαΐας και Ηλείας συνιστά κατηγορηµατική δέσµευση του
ΠΑΣΟΚ και δεδοµένου ότι θεωρείται η συνθήκη εκ των ω ουκ
άνευ για την ανάπτυξη των δύο χειµαζόµενων περιοχών.

Ερωτώνται οι κύριοι Υπουργοί:
Εξακολουθεί να συνιστά δέσµευση της Κυβέρνησης η ανάγκη

για πρόβλεψη και υλοποίηση του ειδικού προγράµµατος ανασυ-
γκρότησης των Νοµών Αχαΐας και Ηλείας που επλήγησαν καίρια
από τις καταστροφικές πυρκαγιές του 2007 και το σεισµό του
Ιουνίου 2008; Αν ναι, ποιο το χρονοδιάγραµµα εκπόνησής του
και από πού προβλέπεται η χρηµατοδότησή του;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Τσούκαλη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός κ. Σταύρος Αρναουτάκης.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Αγαπητέ συνάδελφε, η Κυβέρνηση µας έχει ξεκινήσει από το
Φεβρουάριο του 2010 τη διαδικασία επικαιροποίησης της πρό-
τασης νόµου «Ειδικό Πρόγραµµα Ανασυγκρότησης και Ανάπτυ-
ξης Πυρόπληκτων Περιοχών και ∆οµές ∆ιαχείρισης», την οποία
είχε υποβάλει και ως αντιπολίτευση αµέσως µετά τις πυρκαγιές
του 2007.

Το συντονισµό της συλλογικής προσπάθειας, επαναπρογραµ-

µατισµού της ανάπτυξης των πυρόπληκτων νοµών, ανέλαβε το
γραφείο της αντιπροεδρίας στο πλαίσιο λειτουργίας του οποίου
πραγµατοποιήθηκαν συναντήσεις ειδικής οµάδας εργασίας, που
έχει συσταθεί για το σκοπό αυτό.

Κατά τη διαδικασία αυτή, ελήφθησαν επίσης υπ’όψιν και συ-
νεκτιµήθηκαν προτάσεις Τοπικής Αυτοδιοίκησης, τοπικών φο-
ρέων και αντιπροσώπων, όπως το στρατηγικό σχέδιο ανάπτυξης
της Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης Ηλείας, οι προτάσεις του
∆ήµου Πύργου και προτάσεις βουλευτών.

Η πρόταση νόµου, περιλαµβάνει συγκεκριµένες δράσεις για
τις πληγείσες περιοχές µε γνώµονα την αποκατάσταση, την ανα-
συγκρότηση και την ανάπτυξη. Στη διαµορφωθείσα πρόταση
νόµου, ελήφθη ειδική µέριµνα για διεύρυνση των δυνητικών
πηγών χρηµατοδότησης, µε ιδιαίτερη έµφαση στην αξιοποίηση
των πόρων από τα χρηµατοδοτικά µέσα και ταµεία της Ευρω-
παϊκής Ένωσης καθώς και της Ευρωπαϊκής Τράπεζας Επενδύ-
σεων και προβλέπεται η δυνατότητα συνέργειας και
συµβατότητας του προγράµµατος µε τα επιχειρησιακά προ-
γράµµατα του ΕΣΠΑ, του οποίου η αναθεώρηση θα εξεταστεί
τον επόµενο χρόνο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο κ. Τσούκαλης, έχει
το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, επειδή την απάντηση σας την παρακολου-

θούν όλοι οι φορείς και της Αχαΐας και της Ηλείας, πιστεύω ότι
κάπου υπάρχει µία παρεξήγηση στην απάντησή σας.

Το γενικό στρατηγικό σχέδιο αποκατάστασης των πυρόπλη-
κτων νοµών όλης της χώρας είναι γνωστό ήδη, από την προη-
γούµενη κυβέρνηση, µε µια ειδική αναφορά του κ. Παπανδρέου
κατά την πρόσφατη επίσκεψη του στην Ηλεία.

Η ερώτηση µου αφορά το ειδικό στρατηγικό σχέδιο Αχαΐας και
Ηλείας το οποίο είναι κάτι ξεχωριστό -όχι προνοµιακό σε σχέση
µε τους άλλους πυρόπληκτους νοµούς- όπου έχει διαµορφωθεί
µέσα από µια έντονη αλλά και λεπτοµερή διαβούλευση όλων των
φορέων των δύο νοµών, των δύο νοµαρχών, των δηµάρχων, των
προέδρων της ΤΕ∆Κ. Και µάλιστα, όλοι οι φορείς των δύο αυτών
νοµών, αµέσως µετά το σεισµό της 8ης Ιουνίου –γι’ αυτό κάνω
αναφορά στο σεισµό της 8ης Ιουνίου- επισκέφθηκαν µε έναν
άκρως επεισοδιακό τρόπο, το Μέγαρο Μαξίµου, προκειµένου να
συναντηθούν µε τον τότε Πρωθυπουργό, τον κ. Καραµανλή και
να του θέσουν µετ’ επιτάσεως αυτό το αίτηµα.

Στη συνέχεια λοιπόν, υπήρξε δέσµευση σαφέστατη, του κ. Κα-
ραµανλή τότε, στη συνέχεια του κ. Παυλόπουλου, αλλά και όλων
των πολιτικών Αρχηγών, συµπεριλαµβανοµένου και του κ. Πα-
πανδρέου στην επίσκεψη αυτή, ότι είναι υποχρεωµένη η πολι-
τεία, έχει τη στοιχειώδη ηθική υποχρέωση, να εκπονήσει γι’
αυτούς τους δύο νοµούς ένα ειδικό αναπτυξιακό σχέδιο ανασυ-
γκρότησης δύο νοµών οι οποίοι επλήγησαν ανεπανόρθωτα απ’
τις δύο πιο καταστρεπτικές φυσικές καταστροφές, από τις πυρ-
καγιές του 2007 και από το σεισµό του 2008.

Αυτό δεν έχει γίνει, δεν έχει συµβεί. ∆ηλαδή στην Αχαΐα πα-
ραδείγµατος χάριν, κατεστράφη από τις πυρκαγιές το 2007 ο
µισός νοµός και ο άλλος µισός από το σεισµό του 2008.

Εδώ λοιπόν, τίθεται ένα θέµα, πλήρους ενηµέρωσης, διασα-
φήνισης των προθέσεων. ∆εν αφορά η απάντηση σας την ερώ-
τηση µου. Και να σας πω το εξής απλό, ότι ο κ. Παπανδρέου στη
συνάντηση που είχε µε τους φορείς είπε ότι «έχουµε το σχέδιο
νόµου, απλώς θα προσθέσουµε και το στοιχείο του σεισµόπλη-
κτου για να γίνει ολοκληρωµένο».

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)

Ειδικό αναπτυξιακό, ζήτησε ο κ. Φούρας, αµέσως µετά το σει-
σµό. Ειδικό αναπτυξιακό ζητούν όλοι οι φορείς της Αχαΐας.

Και να σας διαβάσω χαρακτηριστικά, επειδή ήµουν παρών, σε
συνέντευξη Τύπου τις δηλώσεις που έκαναν όλοι οι βουλευτές
του ΠΑΣΟΚ αµέσως µετά τη συνάντηση που είχαµε τον Ιούνιο
του 2009 µε τον κ. Παυλόπουλο, όπου αναφέρεται µέσα ότι η
Αχαΐα για µια ακόµα φορά ξεχάστηκε από την κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας, ότι το σχέδιο θα ήταν έτοιµο το Σεπτέµβριο
του 2008.Ο κ. Παυλόπουλος έκανε επίσκεψη...

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
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λίας του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Θέλω να πω κύριε Υφυπουργέ, ότι η µεγάλη αυτή εκκρεµότητα

παραµένει και σας παρακαλώ πολύ ελέγξτε το, ελάτε σε επαφή
µε τους αρµόδιους φορείς και θέλω να σας παρακαλέσω και
γραπτώς να µου δώσετε µια λεπτοµερή απάντηση. Θα σας πω
ότι το σχέδιο ήταν ακριβώς αυτό που έχετε εκπονήσει για τον
Πειραιά, µε ίδια αιτιολογική βάση, µε ξεχωριστό φορέα διαχείρι-
σης, µε ξεχωριστά κονδύλια, διακριτά από το ΕΣΠΑ και από τα
περιφερειακά προγράµµατα. Αυτό ακριβώς ζητούσε η Αχαΐα και
η Ηλεία.

Και τελειώνω µε το εξής και πρέπει να το αναφέρω για την
τάξη. Μέχρι και τις εκλογές του Οκτωβρίου, όλοι οι φορείς οι το-
πικοί της Αχαΐας και της Ηλείας πραγµατικά είχαν αναγάγει το
αίτηµα αυτό ως κορυφαίο. Οι επισκέψεις, πιέσεις και οι καταγ-
γελίες προς την προηγούµενη κυβέρνηση ήταν καθηµερινό φαι-
νόµενο.

Αλήθεια, αναρωτιέµαι και εγώ και άλλοι στην Αχαΐα και στην
Ηλεία, γιατί το θέµα αυτό έχει καταχωνιαστεί µετά τις εκλογές
του Οκτωβρίου; Γιατί δεν είναι ψηλά στην ατζέντα των πολιτικών
της Αχαΐας; Ο νοών νοείτω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας, κ. Σταύ-
ρος Αρναουτάκης, για να δευτερολογήσει.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Αγαπητέ κύριε συνάδελφε, δεν
έχουµε σιωπήσει.

Εµείς δουλεύουµε και ήδη υπό την προεδρία του κυρίου Αντι-
προέδρου έχουµε…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Συγγνώµη, δεν αναφέροµαι σε
εσάς.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΝΑΟΥΤΑΚΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµίας, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Όχι και οι φορείς. Και έχω απα-
ντήσει και στη Βουλή στο συνάδελφο, από το ΠΑΣΟΚ, αλλά και
στους νοµάρχες και στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, ότι το σχέδιο πι-
στεύω ότι µέσα στο Μάιο θα είναι έτοιµο, ούτως ώστε να έρθει
για διαβούλευση και να εγκριθεί και να γίνει νόµος.

Και χρειάζονται πραγµατικά, ειδικά αναπτυξιακά προγράµµατα
και οι δυο νοµοί, γιατί στο σχέδιο νόµου είναι και οι δύο νοµοί,
συµπεριλαµβάνονται και οι δυο νοµοί και θεωρούµε ότι µέσα από
τα προγράµµατα του ΕΣΠΑ, µέσα από το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων
Επενδύσεων αλλά, µέσα και από ανταγωνιστικά προγράµµατα,
θα µπορέσουµε να δώσουµε την τόνωση και την ανάπτυξη στις
δυο περιοχές που τόσο έχουν ανάγκη.

Ας είστε λοιπόν σίγουρος και βέβαιος, ότι µέσα στο Μάιο θα
έχουµε ολοκληρώσει αυτό το σχέδιο για τις δύο περιοχές.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή
µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της Αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής, σαράντα πέντε µαθητές και µαθήτριες και δύο συνοδοί-εκ-
παιδευτικοί από το 1ο Γυµνάσιο Φλώρινας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµεθα στην ηµερήσια διάταξη των

ΕΠΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η υπ’ αριθµόν 32/25/24.3.2010 επίκαιρη επερώ-
τηση των βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ.κ. Κωνσταντίνου
Κόλλια, Γεωργίου Κασαπίδη, Μιχαήλ Χαλκίδη, Ανδρέα Λυκουρέ-
ντζου, Κωνσταντίνου Μουσουρούλη, Νικολάου Παναγιωτόπου-
λου, Μαξίµου Χαρακόπουλου, Χρήστου Σταϊκούρα, Ευσταθίου
Κωνσταντινίδη, Αλεξάνδρου Κοντού, Θεοδώρου Καράογλου,
Σάββα Αναστασιάδη, Σπυρίδωνος Γαληνού, Αλεξάνδρου ∆ερµε-
ντζόπουλου, Κωνσταντίνου Τσιάρα και Ιωάννη Ανδριανού, προς
τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, Οικονοµι-
κών και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής σχε-
τικά µε την υλοποίηση του προγράµµατος Αγροτικής Ανάπτυξης
της Ελλάδας 2007 – 2013 «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ».

Την Κυβέρνηση εκπροσωπεί η Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων, κ. Αικατερίνη Μπατζελή.

Το λόγο έχει ο πρώτος επερωτών Βουλευτής, κ. Κωνσταντίνος
Κόλλιας.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για δέκα λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

κυρία Υπουργέ, µε το εθνικό στρατηγικό σχέδιο Αγροτικής Ανά-
πτυξης 2007 – 2013 η Ελλάδα έθεσε συγκεκριµένους στόχους
αλλά ανέλαβε και συγκεκριµένες υποχρεώσεις.

Ανέλαβε στόχους για τη βελτίωση της ανταγωνιστικότητας της
γεωργίας, στόχους για τη βελτίωση της ποιότητας ζωής στην ελ-
ληνική περιφέρεια, υποχρεώσεις απέναντι στην Ευρωπαϊκή
Ένωση για την αναδιάρθρωση της παραγωγής, για την ανανέ-
ωση του αγροτικού πληθυσµού, για την ενίσχυση του γεωργικού
εισοδήµατος.

Ωστόσο, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση φαίνεται
να µην αναγνωρίζει αυτή τη σπουδαιότητα, γιατί αφήνει ανεκµε-
τάλλευτο αυτό το µεγάλο αναπτυξιακό εργαλείο που λέγεται
«ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ». Γιατί µε το πρόσχηµα της δήθεν
ανάγκης για αναθεώρηση, αφήνετε, κυρία Υπουργέ, τους µήνες
να κυλούν, χωρίς να εκταµιεύετε ούτε 1 ευρώ, για µέτρα κρίσιµα,
για µέτρα σηµαντικά για την ελληνική ύπαιθρο. Η απορροφητι-
κότητα βρίσκεται στο απόλυτο µηδέν. Έργα κινδυνεύουν, χρή-
µατα που έχουν ήδη δαπανηθεί για µελέτες χάνονται, ενταγµένες
επενδύσεις δεν χρηµατοδοτούνται.

Κυρία Υπουργέ, λένε ότι ο χρόνος είναι χρήµα. Και σε αυτή τη
δύσκολη συγκυρία δεν µας περισσεύει ούτε το ένα, ούτε το
άλλο. Επικαλείσθε την ανάγκη αλλαγής των κριτηρίων, των στό-
χων, της ανακατανοµής των πόρων. Η πραγµατικότητα, κυρία
Υπουργέ, είναι ότι η Κυβέρνησή σας δεν έχει την πρόθεση να
χρηµατοδοτήσει το Πρόγραµµα Αγροτικής Ανάπτυξης. Γιατί δεν
έχετε στόχους, δεν έχετε όραµα, δεν έχετε συγκεκριµένο σχέ-
διο. Όπως για το σύνολο της οικονοµίας, έτσι και για τον αγρο-
τικό τοµέα, όλα τα µέτρα που έχετε πάρει είναι
φοροεισπρακτικού χαρακτήρα, χωρίς να υπηρετούν την ανά-
πτυξη και την προοπτική.

Να σας υπενθυµίσω, σε ό,τι αφορά τους αγρότες, τις καθυ-
στερήσεις στην καταβολή των ενισχύσεων, τη µεθοδευµένη πε-
ρικοπή των αποζηµιώσεων του ΕΛΓΑ, τις καθυστερήσεις στην
αποπληρωµή της ενιαίας ενίσχυσης, το φόρο για τη µεταβίβαση
της αγροτικής περιουσίας, το χαράτσι 30% για τη µεταβίβαση
των δικαιωµάτων, το χαράτσι για την ενεργοποίησή τους, την αύ-
ξηση του ειδικού φόρου κατανάλωσης στο πετρέλαιο κίνησης
και στο τιµολόγιο αγροτικού ρεύµατος, την αύξηση ΦΠΑ στα
αγροεφόδια και τα µηχανήµατα, την υποχρεωτική τήρηση βι-
βλίων Β’ κατηγορίας για τους αγρότες παραγωγούς -που προ-
σπαθώντας µέσα από τις λαϊκές αγορές να ενισχύσουν το
πενιχρό τους εισόδηµα, τους καλείτε να κρατούν βιβλία β’ κατη-
γορίας, να πληρώνουν λογιστές, να πληρώνουν για λογιστικά βι-
βλία σχεδόν µια µικρή περιουσία- την αύξηση των επιτοκίων στα
αγροτικά δάνεια.

Θέλετε µόνο να εισπράττετε, να αποµυζάτε από το εισόδηµα
του Έλληνα του αγρότη, χωρίς να συνεισφέρετε τίποτα στην οι-
κονοµία. Αυτή είναι η πολιτική σας στον αγροτικό τοµέα, πολι-

τική ύφεσης και οπισθοδρόµησης. Ακούστε πώς εφαρµόζετε,
εδώ και επτά µήνες περίπου τώρα, την αγροτική σας πολιτική.
Και βεβαίως, θα αναφερθώ ενδεικτικά στα σπουδαιότερα µέτρα
του προγράµµατος.

«ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», άξονας 1 «Βελτίωση της
ανταγωνιστικότητας», µέτρο 112, «Εγκατάσταση νέων αγροτών».
Η Νέα ∆ηµοκρατία είχε προκηρύξει και είχε εγκρίνει αύξηση των
πιστώσεων κατά 175.000.000, πηγαίνοντας στα 275.000.000 συ-
νολικά, για να µπορέσει έτσι να χρηµατοδοτήσει, να ενισχύσει
όλους τους αγρότες που είχαν υποβάλει φακέλους και να καλύ-
ψουµε το πλάνο των δωδεκάµισι χιλιάδων, όπως είχαµε δεσµευ-
τεί απέναντι στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Εσείς αυτόν τον προϋπολογισµό, κυρία Υπουργέ, τον µειώ-
σατε στα 160.000.000 και προχθές µάθαµε ότι τον πήγατε στα
155.000.000. Μειώσατε το πριµ εγκατάστασης -και είναι ένα πολύ
σηµαντικό θέµα- από τα 30 έως 40.000 ευρώ, στα 10 έως 20.000
ευρώ, το πολύ. Βάζετε, δηλαδή τους τρείς χιλιάδες ήδη ενταγ-
µένους νέους αγρότες να χρηµατοδοτήσουν τους υπόλοιπους
πεντέµισι χιλιάδες υποψηφίους, που είχαν υποβάλει αιτήσεις. Και
εδώ, βεβαίως, γνωρίζετε ότι εγείρονται νοµικά προβλήµατα, εν-
δεχοµένως να τα αναλύσουν και οι συνάδελφοί µου, που έχουν
νοµικές γνώσεις, γιατί το κράτος που πρέπει να έχει συνέπεια και
συνέχεια, αθετεί συµβατικές υποχρεώσεις. Και αυτό, βεβαίως,
δεν µπορεί να περάσει έτσι. Τους τάζετε, τώρα, ότι θα τους εντά-
ξετε στα σχέδια βελτίωσης, ενώ γνωρίζετε ότι αυτή τη στιγµή,
ουσιαστικά, δεν περισσεύει τίποτα σε αυτό το µέτρο. Θα επα-
νέλθω, όµως, πιο κάτω.

Όσο καθυστερείτε και ακρωτηριάζετε αυτό το µέτρο για τους
νέους αγρότες, αυτοί οι άνθρωποι χάνουν χρήµατα, χάνουν επεν-
δύσεις. Γιατί, κυρία Υπουργέ, για να υποβάλουν φακέλους πλή-
ρωσαν 5 έως 10.000, εγκατέλειψαν τις δουλειές τους, είναι
παιδιά µε όνειρα, που θέλουν να πάνε στην επαρχία να δηµιουρ-
γήσουν προοπτικές ανάπτυξης σε ολόκληρη την περιφέρεια, η
οποία περιφέρεια χάνει µια σηµαντική, µια µεγάλη ευκαιρία.

Μέτρο 114, «Χρήση υπηρεσιών παροχής γεωργικών συµβου-
λών». Η Νέα ∆ηµοκρατία προκήρυξε το µέτρο κατά προτεραιό-
τητα. Εσείς από τη µεριά σας δεν έχετε καν υπαινιχθεί την
ενεργοποίησή του. Ίσως, είναι από τα µέτρα που επανεξετάζετε,
όπως λέτε, την ωφελιµότητά τους, ίσως για σας δεν αποτελεί
προτεραιότητα, ίσως θεωρείτε ότι η επιστηµονική υποστήριξη
των αγροτών, των παραγωγών µας µέσω ειδικού προσωπικού
είναι πολυτέλεια. Ίσως γι’ αυτό βάζετε λουκέτο και στα τοπικά
κέντρα αγροτικής ανάπτυξης. Όµως, κυρία Υπουργέ, η πραγ-
µατικότητα είναι ότι στέλνετε τους αγρότες µας απροετοίµα-
στους, ανεκπαίδευτους και απληροφόρητους στην αρένα του
παγκόσµιου ανταγωνισµού.

Μέτρο 121, «Εκσυγχρονισµός γεωργικών εκµεταλλεύσεων»,
τα περίφηµα σχέδια βελτίωσης, ένα από τα σηµαντικότερα όπλα
στο Πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», αρχικά το πα-
γώνετε, για να το αναθεωρήσετε, όπως λέτε. Παγώνετε, όµως,
κυρία Υπουργέ, και αυτά τα µικρά, τα ευέλικτα έργα, που κατά
προτεραιότητα το Υπουργείο -ο πρώην Υπουργός- το είχε θέσει
σαν πρώτη προτεραιότητα, για να ενισχύσουµε τους κτηνοτρό-
φους.

Στη συνέχεια, εξαγγέλλετε ότι από τα 450.000.000 του αρχι-
κού κονδυλίου, τα 150.000.000 θα τα διοχετεύσετε για τον καπνό.
Έπειτα, υπόσχεστε σε δώδεκα χιλιάδες νέους αγρότες, ότι θα
τους εντάξετε στο µέτρο. Εάν αφαιρέσουµε, όµως, τις οφειλές -
και καλά κάναµε- για να µπορέσουµε να εντάξουµε όσο το δυ-
νατόν περισσότερους αγρότες, τότε στον προϋπολογισµό του
µέτρου µένουν µόνο 10.000.000. Με αυτά τα 10.000.000 θα κα-
λύψετε όλες τις αιτήσεις, όλων των υποψηφίων, σε όλη την Ελ-
λάδα;

Πριν λίγο καιρό, βγήκε, κυρία Υπουργέ, στη δηµοσιότητα σχέ-
διο απόφασης για την έναρξη της υλοποίησης αυτού του µέτρου,
η οποία, παρακολουθώντας το διαδίκτυο, στη συνέχεια εξαφανί-
στηκε. Πέστε µας τι συνέβη.

Παράλληλα, κυρία Υπουργέ, δηλώσατε ότι θα ανεβάσετε τον
προϋπολογισµό στα 630.000.000. ∆εν µας εξηγήσατε, όµως, πού
θα βρείτε αυτά τα επιπλέον χρήµατα. Γιατί, γνωρίζετε ότι τα κον-
δύλια είναι συγκεκριµένα. Για να τα βάλουµε κάπου, τα παίρ-
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νουµε από κάπου αλλού. Μήπως, είναι αυτά τα οποία αφαιρέ-
σατε από τους νέους αγρότες και τα φέρνετε τώρα στα σχέδια
βελτίωσης, για να τους πουλήσετε εκδούλευση και να τους πείτε
ότι τους κάνετε και χάρη;

Μέτρο 123, «Αύξηση προστιθέµενης αξίας αγροτικών προϊό-
ντων. Μεταποίηση, τυποποίηση και εµπορία». Προστιθέµενη
αξία, ποιότητα, ανταγωνιστικότητα, προβολή και προώθηση, όλα
στην απόλυτη λήθη. Ήταν µια από τις προτεραιότητες της Νέας
∆ηµοκρατίας και ενώ είχε προκηρυχθεί το µέτρο, εσείς δεν έχετε
προχωρήσει ακόµα τη διαδικασία της αξιολόγησης των προτά-
σεων από την αρµόδια γνωµοδοτική επιτροπή. ∆εν σας ενδια-
φέρει η απορρόφηση της παραγωγής για την τυποποίηση; ∆εν
σας ενδιαφέρει η βελτίωση της ποιότητας και η αύξηση της ζή-
τησης προϊόντων υψηλής αξίας σε καλύτερες τιµές; Θα υπάρξει
νέα προκήρυξη, κυρία Υπουργέ, και πότε; Με τι κονδύλια;

Μέτρο 125, «∆ηµόσια έργα υποδοµής», ίσως το σηµαντικό-
τερο µέτρο, µέτρο που θα στηρίξει την περιφέρεια, νεκρωµένο,
µε την εξαίρεση ορισµένων προνοµιούχων –το έχουµε πει σε
αυτήν την Αίθουσα και καταλαβαίνετε τι εννοώ µε αυτό- εκλογι-
κών περιφερειών για την εξυπηρέτηση µικροπολιτικών, µικρο-
κοµµατικών, αλλά και πελατειακών σχέσεων. Έργα
εγγειοβελτιωτικά, αρδευτικά, οδοποιίας, αναδασµοί, όλα περνάν
από εδώ. Από εδώ περνάει η διαχείριση των υδάτινων πόρων, η
διασφάλιση της επάρκειας και η ορθολογική τους χρήση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μήπως, απ’ αυτό το µέτρο θα αντλείστε κονδύλια για τα σχέ-
δια βελτίωσης; Το έχετε πει, ήδη, βέβαια εξ’ αρχής ότι το µέτρο
125 θα «αιµορραγήσει». Ήταν άλλωστε το µέτρο µε το δεύτερο
µεγαλύτερο προϋπολογισµό. Υπήρχε λόγος γι’ αυτό, κυρία
Υπουργέ; Γιατί είναι τεράστιες οι ανάγκες της περιφέρειας στα
έργα υποδοµής. Τι θα απογίνουν τα µεγάλα έργα; Τι θα απογίνει
το φράγµα του Ασωπού, για παράδειγµα, που είναι έργο πνοής
για την Κορινθία;

Σας παραδώσαµε τα µέτρα έτοιµα προς υλοποίηση και
ωστόσο µέχρι σήµερα δεν έχει προκηρυχτεί ούτε ένα. Είναι όλα
τα µέτρα που αφορούν την προστασία των δασών µας, των βιό-
τοπων, των σπάνιων οικοσυστηµάτων. Ακούσαµε προηγουµένως
τον κύριο Υφυπουργό, «άλλα λόγια να αγαπιόµαστε»!

Από 1η Απριλίου, κυρία Υπουργέ, µπήκαµε στην αντιπυρική πε-
ρίοδο και δεν έχετε προκηρύξει ένα µέτρο για την προστασία των
δασών. Βεβαίως το ίδιο συµβαίνει και µε την βιολογική γεωργία
και µε την κτηνοτροφία, ένας κλάδος που σε όλη των Ευρώπη
κερδίζει έδαφος, στην Ελλάδα φθίνει.

Ακόµα δεν έχετε καταβάλει τις ενισχύσεις για τους βιοκαλ-
λιεργητές του 2008, άξονες 3 και 4. Βελτίωση ποιότητας παρε-
χοµένης ΟΠΑΑΧ και LEADER, για να µην µακρηγορώ.

Κυρία Υπουργέ, εδώ µιλάµε για µέτρα ευεργετικά για ολόκλη-
ρους δήµους και κοινότητες τόσο σε ατοµικό, όσο και σε συλ-
λογικό επίπεδο. Μιλάµε για δράσεις κρίσιµες, που µπορούν να
ενισχύσουν µακροπρόθεσµα τα στρατηγικά πλεονεκτήµατα
κάθε περιοχής.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, σας πα-
ρακαλώ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Ολοκληρώνω.
Αυτά τα µέτρα, κύρια Υπουργέ, που θα µπορούσαν να κινητο-

ποιήσουν νέες παραγωγικές δυνάµεις, µένουν όλα πίσω.
Πώς θα κρατήσουµε νέους ανθρώπους στην επαρχία, όταν δεν

υπάρχουν δουλειές, όταν δεν υπάρχουν ευκαιρίες; Και εδώ χρει-
άζεται να µας δώσετε µια σαφή και δεσµευτική απάντηση: Θα
µαταιώσετε τα ΟΠΑΑΧ του επιχειρησιακού προγράµµατος ή
µήπως θα τα µεταφέρετε από το Πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ
ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» στο ΕΣΠΑ, µε αποτέλεσµα νέα αναθεώρηση,
νέες καθυστερήσεις;

Αντιλαµβάνεστε τα προβλήµατα που έχουν δήµοι και κοινότη-
τες που έχουν πληρώσει µελέτες, που έχουν αναλάβει δεσµεύ-
σεις, που έχουν υπογράψει συµβόλαια και βλέπουν να µην
γίνεται απολύτως τίποτα.

Έχουµε έργα ώριµα, στα οποία η Τοπική Αυτοδιοίκηση έχει
επενδύσει τα χρήµατα των δηµοτών και είστε υποχρεωµένοι να
τα προχωρήσετε, κύρια Υπουργέ. Γιατί εάν δεν το κάνετε, τότε

πετάτε δισεκατοµµύρια στα σκουπίδια. Και γιατί; Επειδή θέλετε
να δείξετε ότι δήθεν παράγεται έργο, αναθεωρώντας και ξανα-
αναθεωρώντας µέτρα που βρίσκονται ήδη σε εφαρµογή και µά-
λιστα σε προχωρηµένο στάδιο.

Απαντήστε µας επιτέλους, κυρία Υπουργέ, πού βρίσκεται αυτή
τη στιγµή το πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ»; Ανα-
θεωρείται; Με ποιους συζητάτε; Εγκρίνεται; Προχωρά;

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα στης Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, µε επιστολή του προς τον Πρόεδρο της Βουλής, κ. Φί-
λιππο Πετσάλνικο, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος της Ελλάδας, κ. Σπυρίδων Χαλβατζής
ενηµερώνει ότι κατά την συζήτηση επερώτησης των Βουλευτών
της Νέας ∆ηµοκρατίας, αρµοδιότητας των Υπουργείων Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίµων κ.τ.λ., ορίζεται ως Κοινοβουλευτι-
κός Εκπρόσωπος ο Βουλευτής κ. Νίκος Μωραίτης.

Επίσης, ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συ-
νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Αλέξιος Τσίπρας, µε επι-
στολή τους προς τον αξιότιµο Πρόεδρο της Βουλής κ. Φίλιππο
Πετσάλνικο, ορίζει ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο κατά την ση-
µερινή συζήτηση της παρούσας επερώτησης την Βουλευτή, κ.
Ευαγγελία Αµµανατίδου.

Τώρα το λόγο έχει ο εκ Φλωρίνης ορµώµενος Βουλευτής κ.
Ευστάθιος Κωνσταντινίδης, για πέντε λεπτά.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι η Κυβέρνηση

δεν έχει κατανοήσει ακόµα ότι δεν αρκούν τα δηµοσιονοµικά
µέτρα για την θεραπεία της ελληνικής οικονοµίας.

Κύριο µέληµα, θα έπρεπε, κυρία Υπουργέ, να αποτελεί η τό-
νωση της αγοράς και η ενίσχυση της επιχειρηµατικότητας. Αντ’
αυτού επιλέξατε τις εύκολες λύσεις και προσπαθείτε να χρησι-
µοποιήσετε ως άλλοθι στην προηγούµενη κυβέρνηση για να απο-
τινάξετε τις δικές σας ευθύνες.

Ξεχνάτε, όµως, πολύ γρήγορα φαίνεται. Ξεχνάτε τι τάζατε
προεκλογικά στους αγρότες. Ξεχνάτε ότι υποσχεθήκατε
1.000.000.000 από τα 28 που προορίζονταν για την ρευστότητα
της οικονοµίας και χαρακτηρίζατε ψίχουλα τα 500.000.000 που
κατέβαλε ως έκτακτη αποζηµίωση η Νέα ∆ηµοκρατία.

Αντ' αυτού, επτά µήνες τώρα, ακόµα διαβουλεύεστε, γιατί δεν
είχατε και δεν έχετε σχέδιο. Και σαν να µην έφτανε αυτό, βάλατε
στον πάγο το πιο φιλόδοξο σχέδιο και το πιο αποτελεσµατικό
πρόγραµµα αγροτικής ανάπτυξης, το Πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ-
∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ».

Η κ. Μπατζελή, επιµένει στην αοριστία και σε επικεφαλίδες για
καινοτόµες τεχνολογίες και νέες καλλιέργειες, περιβαλλοντική
διαχείριση των αγροτικών εκµεταλλεύσεων, πράσινη ανάπτυξη
και άλλα τέτοια. ∆εν δίνει απάντηση, όµως, στα καυτά ερωτή-
µατα που αφορούν τον Έλληνα αγρότη.

Ποιές αναπτυξιακές προτεραιότητες έχει θέσει η Κυβέρνηση
και ποιές πρωτοβουλίες έχουν παρθεί µέχρι σήµερα; Πότε θα ξε-
κινήσει η υλοποίηση του µέτρου 114 για την χρήση υπηρεσιών
παροχής γεωργικών συµβουλών στην εκµετάλλευση και παροχή
δασοκοµικών συµβουλών; Πότε θα ξεκινήσει η υλοποίηση του
µέτρου 121 για τον εκσυγχρονισµό των γεωργικών εκµεταλλεύ-
σεων; Πότε θα ξεκινήσει η υλοποίηση του µέτρου 123α για την
δηµιουργία σύγχρονων εγκαταστάσεων µεταποίησης συσκευα-
σίας των αγροτικών προϊόντων; Ποτέ θα ξεκινήσει ξανά το πρό-
γραµµα υποδοµών αγροτικής ανάπτυξης µέσω το µέτρου 125;
Πότε θα ξεκινήσει η υλοποίηση του άξονα 3 του «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ
ΜΠΑΛΤΑΤΖΗ» για την ποιότητα ζωής στις αγροτικές περιοχές
και την διαφοροποίηση της αγροτικής οικονοµίας, όπως και των
µέτρων του άξονα 4;

Έχουµε φτάσει, κυρία Υπουργέ, να φοβούνται οι αγρότες να
κάνουν δηλώσεις πραγµατικών ζηµιών στον ΕΛΓΑ, γιατί η απο-
ζηµίωση θα είναι µικρότερη από τα λεφτά που τους ζητούν για να
κάνουν τη δήλωση.

Σήµερα, πήρα την απάντηση σε ερώτηµα µου για το πρό-
γραµµα για τα αντιχαλαζικά δίχτυα, όπου δεν απαντάτε, γιατί γι’
αυτό το πρόγραµµα που ενισχύει τους αγρότες και έχει και θε-
τικά αποτελέσµατα για τον ΕΛΓΑ, γιατί θα αποφεύγει αποζηµιώ-
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σεις και άνοιγε κάθε χρόνο από 1η του έτους µέχρι 31 Μαρτίου,
εσείς δεν δεχτήκατε αιτήσεις φέτος καθόλου.

Πολύ φοβάµαι, κυρία Υπουργέ, ότι η αγροτική ανάπτυξη θυ-
σιάζεται στο βωµό της αλλαγής εγκρίσεων και στην διαφορετική
κατανοµή των έργων µε σκοπό να ακυρωθεί ό,τι προγραµµάτισε
η Νέα ∆ηµοκρατία, ανεξάρτητα εάν αυτό ήταν προς την σωστή
κατεύθυνση.

Τέτοιες πολιτικές, κύριοι της Κυβέρνησης, δεν θα έχουν θύµα
την Νέα ∆ηµοκρατία, όπως νοµίζετε ή όπως επιθυµείτε, αλλά θα
έχουν θύµα τον Έλληνα αγρότη. Όσο και αν θέλετε να περάσετε
στην κοινή γνώµη ισχυρισµούς για τα χρήµατα που δεν υπήρχαν
και για εικονικά έργα, δεν µπορείτε να το καταφέρετε πλέον.

Η αλήθεια είναι ότι το Πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑ-
ΤΖΗΣ» είναι από τα πρώτα µεταξύ των είκοσι επτά χωρών-µελών
της Ευρωπαϊκή Ένωσης που εγκρίθηκε. Η Νέα ∆ηµοκρατία είχει
ξεκάθαρες θέσεις πάνω στους άξονες που έπρεπε να κινηθεί
αυτό το πρόγραµµα. Θέσαµε από την αρχή ξεκάθαρες προτε-
ραιότητες που αφορούν:

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Την εξασφάλιση και εξοικονόµηση υδάτινων πόρων, µέσω εγ-
γειοβελτιωτικών έργων µε στόχο ένα τουλάχιστον µεγάλο εγγει-
οβελτιωτικό έργο σε κάθε νοµό.

Στην στήριξη των νέων αγροτών µέσω του προγράµµατος
εγκατάστασης νέων γεωργών, το οποίο προέβλεπε 35.000 µε
40.000 ευρώ για κάθε δικαιούχο και µε αύξηση του προϋπολογι-
σµού του µέτρου στα 275.000.000, όπως προείπε και ο συνά-
δελφος µου, ώστε να καλυφθεί το σύνολο των υποψηφίων.

Στην υλοποίηση σχεδίων βελτίωσης για την παραγωγή ποιοτι-
κών πιστοποιηµένων προϊόντων, ώστε να εξασφαλιστεί η αντα-
γωνιστικότητα µέσα στο διεθνές περιβάλλον.

Στον εκσυγχρονισµό των δυναµικών καλλιεργειών της χώρας
που αποτελούν την αιχµή του δόρατος του εξαγωγικού εµπο-
ρίου.

Να πω και κάτι για τον τόπο µου, για την Φλώρινα. Θέσαµε σε
υλοποίηση τη στάγδην άρδευση, σας το ανέφερα και προχθές
κατά την επίσκεψη µου, καλλιεργητικών εκτάσεων τεσσάρων
δήµων, έργο το οποίο και περιβαλλοντικό είναι και εξοικονόµηση
νερού κάνει και εξοικονόµηση πόρων για τους αγρότες. ∆υστυ-
χώς, ακόµα περιµένουµε την απάντηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Σε µια τέτοια χρονική συγκυρία που θα έπρεπε να τονώσουµε

οικονοµικά τον αγροτικό τοµέα και κατ’ επέκταση να εκµεταλ-
λευόµαστε άµεσα κάθε ευκαιρία που διατηρεί ζωντανή την οικο-
νοµική δραστηριότητα, επιµένετε ως Κυβέρνηση να
αυτοϊκανοποιείστε µε κάθε λογής διαβούλευση, χάνοντας πολύ-
τιµο χρόνο που ζηµιώνει τον Έλληνα αγρότη.

Σας καλώ, κυρία Υπουργέ, να λάβετε σοβαρά υπ’όψιν σας τα
θέµατα που έχουµε θέσει και να λάβετε σωστές αποφάσεις
χωρίς να υπολογίζετε κοµµατικές σκοπιµότητες. ∆ώστε ανάσα
ζωής στον Έλληνα αγρότη και στον Έλληνα κτηνοτρόφο. Ξεκι-
νήστε τα έργα υποδοµής σήµερα. Μην καθυστερείτε άλλο, γιατί
θα χάσετε πόρους και θα είστε υπόλογοι απέναντι στους Έλλη-
νες αγρότες.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα στης Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Βουλευ-

τής Ηµαθίας της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Μιχαήλ Χαλκίδης, για
πέντε λεπτά.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, θα έπρεπε να είναι κοινός τόπος ότι µια δη-

µοκρατικά εκλεγµένη Κυβέρνηση, είναι η Κυβέρνηση όλων των
Ελλήνων, αλλά και όλων των προβληµάτων.

∆ιαπιστώνουµε µε θλίψη, δυστυχώς, ότι ο πολιτισµός, η ανά-
πτυξη, οι υποδοµές και η γεωργία είναι µερικοί µόνο από τους το-
µείς, στους οποίους παρατηρείται πρωτοφανής δυσπραγία.

Γιατί δεν µας λέτε, κυρία Υπουργέ, ευθέως, ειδικά τώρα, για
την υπαγωγή του όποιου πολιτικού σχεδιασµού της χώρας στη
βούληση του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου και της Ευρωπαϊ-

κής Ένωσης ότι ανατρέπονται οι σχεδιασµοί σας για τους επι-
µέρους τοµείς της πολιτικής δράσης; Ή αν δεν ανατρέπονται,
για ποιο λόγο, ειδικά στον τοµέα της γεωργίας, αυτά που γίνο-
νται, µακράν απέχουν, κυρία Υπουργέ, από τα προεκλογικά σας
υπεσχηµένα;

Το Πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» είναι ανάγκη
να το αντιµετωπίσετε, κυρία Υπουργέ, ως ευκαιρία εσόδων και
όχι εξόδων. Προσπαθήστε να αποδράσετε -αν µου επιτρέπετε
την έκφραση- από τις µονότονες εντολές που και εσείς λαµβά-
νετε για περιστολή των δαπανών. Προσπαθήστε να δείτε το Πρό-
γραµµα ως ευκαιρία ανακούφισης εκείνης της µερίδας των
συνανθρώπων µας που έχουν την ανακούφιση τόσο µεγάλη ανά-
γκη, εκείνης των αγροτών.

Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση σας ρωτάει συγκεκριµένα πράγ-
µατα, κυρία Υπουργέ. Είναι ύψιστης οικονοµικής, κοινωνικής και
στρατηγικής σηµασίας να µας πείτε τι είδους εθνική αγροτική
πολιτική θα ακολουθήσετε φέτος. Είναι ύψιστης σηµασίας να
ενηµερώσετε τους αγρότες τι έχουν να περιµένουν φέτος.

Σας ρωτάµε, τι σκοπεύετε να κάνετε σχετικά µε την προστασία
των δασών; Ποιος είναι ο σχεδιασµός της Κυβέρνησής σας εν
όψει του επερχόµενου θέρους; Θα δράσετε προληπτικά ή κατα-
σταλτικά; Θα προβείτε σε ενεργητικές πολιτικές αντιµετώπισης
των συνεπειών του ενδεχόµενου καύσωνα, των ενδεχόµενων
εµπρησµών, ή ήδη έχετε ετοιµάσει τα σχετικά δελτία Τύπου:
«Περί καµένης γης» που παραλάβατε, περί εναέριων µέσων που
δεν δουλεύουν εξαιτίας µας, περί αντιπυρικών ζωνών που δεν
σχεδιάστηκαν από την κυβέρνησή µας; Ποια είναι η προετοιµα-
σία σας εν όψει της κλιµατικής αλλαγής που ταλανίζει ολόκληρο
τον πλανήτη χρόνια τώρα και συστηµατικά βαίνει επιδεινούµενη
χρόνο µε το χρόνο;

Κυρία Υπουργέ, τι θα γίνει µε τη διαχείριση των υδάτινων
πόρων; Θα ξεκινήσετε ξανά το µέτρο «125» που σας παραδώ-
σαµε και εσείς το διακόψατε; Θα εφαρµόσετε την κοινοτική οδη-
γία 2000/60 για τη διαχείριση των υδάτων σε περιφερειακό
επίπεδο; Θα µας πείτε τι θα γίνει µε τον Αχελώο; Η κυβέρνηση
της Νέας ∆ηµοκρατίας έχει ήδη δώσει 600.000.000 και πλέον
ευρώ για το έργο. Θα το συνεχίσετε; Θα το σταµατήσετε;
Οφείλω να θυµίσω ότι το έργο αυτό το οραµατίστηκε ο Ανδρέας
Παπανδρέου και από τότε ήταν µόνιµη µέριµνα όλων των Πρω-
θυπουργών. Το έργο αυτό σκοπεύει στρατηγικά να προλάβει την
ερηµοποίηση του Θεσσαλικού Κάµπου.

Πείτε µας, κυρία Υπουργέ, πόσο ακόµα θα καθυστερήσετε να
αποφασίσετε ή να συνεννοηθείτε, στο τέλος-τέλος, µεταξύ σας
τα συναρµόδια Υπουργεία; Οφείλετε, κυρία Υπουργέ, να µας
ενηµερώσετε για τις στρατηγικές σας επιλογές στη γεωργία. Τι
θα γίνει µε τον εκσυγχρονισµό των γεωργικών εκµεταλλεύσεων;
Τι θα γίνει µε τις πολύ µικρές, τις µικρές και µεσαίες επιχειρή-
σεις και την αξιολόγηση των φακέλων τους; Τι θα γίνει µε τη στή-
ριξη των νέων γεωργών; Τι κίνητρα θα παράσχετε προς αυτή την
κατεύθυνση;

Επόµενο µεγάλο θέµα είναι ο ΕΛΓΑ, κυρία Υπουργέ. Να περι-
µένουν πλέον οι αγρότες κάλυψη και στήριξη από το κράτος για
τις ζηµιές από καιρικά φαινόµενα, ή όχι; Γιατί ακούγεται –και δυ-
στυχώς ακούγεται δυσµενέστατα για το Υπουργείο- ότι προετοι-
µάζεσθε στη µερική ή ολική ιδιωτικοποίηση του ΕΛΓΑ.
Φηµολογείται εσείς θα απαντήσετε. Θα διακόψετε ακόµη και
αυτή την πηγή στήριξης;

Κλείνοντας, κυρία Υπουργέ, επιτρέψτε µου να υπογραµµίσω
ότι τα πάντα είναι θέµα στρατηγικών επιλογών. ∆εν καταλογί-
ζουµε κακόβουλες προθέσεις, δεν θεωρούµε ότι υπάρχει Κυ-
βέρνηση ή Υπουργός που θέλει ο λαός που τον εξέλεξε να
πεινάει, να υποφέρει. Σας καταλογίζουµε, όµως, κυρία Υπουργέ,
έλλειψη σχεδιασµού, έλλειψη αποφασιστικότητας, έλλειψη διά-
θεσης συνεννόησης, απουσία οράµατος εν τέλει για την αγρο-
τική ανάπτυξη της χώρας µας. Κάτι τέτοιο είναι εγκληµατικό. Η
αγροτιά αποτελεί έναν από τους κύριους µοχλούς λειτουργίας
και ανάπτυξης της εθνικής οικονοµίας. Μην τον περιστείλετε, µην
τον καταπνίξετε. Μην οδηγείτε σε οικονοµική και «παραγωγική
ασφυξία» τους αγρότες µας και τους συναφείς µε την αγροτική
παραγωγή οικονοµικούς κλάδους. Θα χάσετε πολλά περισσό-
τερα χρήµατα από όσα σκοπεύετε να εξοικονοµήσετε. Θα διώ-
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ξετε κάθε κίνητρο για ενασχόληση µε τη γεωργία. Θα οδηγήσετε
αναπόφευκτα σε εκτόξευση των τελικών τιµών στον καταναλωτή,
ενώ αθροιστικά θα δικαιούσθε πλέον δικαιωµατικά –και δεν πρέ-
πει να τον δικαιούσθε, τουλάχιστον µε τις ενέργειές σας πρέπει
να τον αποφύγετε- τον τίτλο της πιο ανάλγητης διοικητικά απο-
στεωµένης και φοβικής Κυβέρνησης που πέρασε από τον τόπο.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρα-
κολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού
ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙ-
ΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής εννέα µέλη του
Οµίλου Εθελοντών Κύπρου και ένας συνοδός τους. Ο όµιλος φι-
λοξενείται από το αδελφικό Σωµατείο Εθελοντών Αθηνών.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, µε χαρά διαπιστώνω ότι από τις θέσεις των επισήµων
παρακολουθεί τη συνεδρίασή µας ο πρώην Βουλευτής και συ-
νάδελφος του ΠΑΣΟΚ Βαγγέλης Πεντάρης.

Τον καλωσορίζουµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµείο αυτό το λόγο έχει ο

Βουλευτής Αρκαδίας της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Ανδρέας Λυκου-
ρέντζος για πέντε λεπτά.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, κύριε Υφυπουργέ, το καλοκαίρι του 2008 στο

Νοµό Αρκαδίας στην αίθουσα του Νοµαρχιακού Συµβουλίου ο
παριστάµενος Υπουργός κ. Αλέξανδρος Κοντός συγκάλεσε σε
σύσκεψη το Νοµάρχη, τους Βουλευτές, τους ∆ηµάρχους του συ-
νόλου του νοµού και έγινε προγραµµατισµός για τις δυνατότητες
που έδινε το Πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», για την
ανάπτυξη έργων υποδοµής στον τοµέα των υδάτινων πόρων και
της οδοποιίας και µάλιστα στο ύψος του 1,2 εκατοµµυρίων ευρώ
για κάθε δήµο και 1,8 εκατοµµυρίων ευρώ για τους πυρόπλη-
κτους δήµους. Στην Αρκαδία, γνωρίζετε, έχουµε πληγεί από την
πύρινη συµφορά του 2007 και τότε θυµάµαι εδώ µε την ευκαιρία
πολλών ερωτήσεων, αλλά και επερωτήσεων, τους µύδρους τους
οποίους εξαπολύατε εναντίον της κυβέρνησης για την αδιαφορία
απέναντι στις πυρόπληκτες περιοχές. Εµείς ξέρουµε στην Αρ-
καδία ότι τέτοια αδιαφορία δεν υπήρξε. Υπήρξε συγκεκριµένη
µέριµνα, η οποία φευ, ακυρώνεται από σας.

Στις 12 Νοεµβρίου, κυρία Υπουργέ, εκδίδετε µία απόφαση η
οποία είναι προβληµατική κατ’ αρχήν ως προς τη σύνταξή της.
Σας εκθέτουν πρώτα από όλα οι συνεργάτες σας. Γράφουν
επάνω «Ο Υπουργός». ∆εν µπήκαν στον κόπο να αλλάξουν στον
ηλεκτρονικό υπολογιστή τα στοιχεία. Και καταλήγετε ότι δεν
αποφασίζετε, αλλά ότι ενηµερώνετε. Κυρία υπουργέ, δεν ενηµε-
ρώνετε, παίρνετε αποφάσεις. Είστε Υπουργός της Ελληνικής Κυ-
βέρνησης. Το περιεχόµενο όµως αυτής της όποιας υπουργικής
απόφασης αναστέλλει τη διαδικασία για την υποβολή αιτήσεων
χρηµατοδότησης πράξεων από το Πρόγραµµα «Αγροτική Ανά-
πτυξη Ελλάδος 2007-2013 κωδικοί µέτρων 3.13, 3.21, 3.22, 3.23».

Κυρία Υπουργέ, όλοι οι δήµαρχοι του τόπου µου, αλλά και του
συνόλου της χώρας, βρίσκονται εκτεθειµένοι διότι είχαν συντα-
χθεί µελέτες, είχαν ωριµάσει τα έργα, είχαν δεσµευτεί στον προ-
γραµµατισµό τους και σεις έρχεστε και ακυρώνετε ένα
πρόγραµµα για το οποίο µην πείτε ότι δεν υπήρχαν πόροι, διότι
ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι οι πόροι είχαν εξασφαλιστεί και µε τη
σύµφωνη γνώµη της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Στερείτε την ελλη-
νική περιφέρεια, αυτή την κρίσιµη για την οικονοµία του τόπου
µας περίοδο, από δύο χιλιάδες έργα. Αν κάνουµε την αναλογία -
είναι περίπου χίλιοι δήµοι, εγώ σας λέω δύο έργα ανά δήµο- είναι
δύο χιλιάδες έργα. Αποστερείτε τη δυνατότητα στους µικροµε-
σαίους κατασκευαστές, στους εργαζόµενους να εργαστούν µε
πόρους οι οποίοι δεν επιβαρύνουν το ελληνικό δηµόσιο. Θα κα-
ταθέσω λοιπόν, την απόφασή σας.

Θα καταθέσω επίσης και αποφάσεις τοπικών οργάνων της Το-
πικής Αυτοδιοίκησης που διαµαρτύρονται και απάντηση δεν
παίρνουν. ∆ιαµαρτύρεται η Κεντρική Ένωση ∆ήµων και Κοινοτή-
των και απάντηση δεν παίρνει.

Έχουµε αυτό που ανέφερε ο συνάδελφος κ. Κόλλιας, εν συ-
νεχεία αυτής της πολιτικής, την υπόθεση των νέων αγροτών. Ελ-
πίδες επενδύθηκαν στο πρόγραµµα το οποίο ανέπτυξε η Νέα
∆ηµοκρατία, η ανάλγητη κατ’ εσάς Νέα ∆ηµοκρατία, η αντιλαϊκή
κατ’ εσάς Νέα ∆ηµοκρατία! Η Νέα ∆ηµοκρατία ήταν όµως το
λαϊκό κόµµα -και είναι- που ήταν κοντά στον αγρότη και στον ερ-
γαζόµενο και στο µικροµεσαίο επιχειρηµατία και στήριξε τους
νέους αγρότες να επενδύσουν τα όνειρά τους στην πρωτογενή
παραγωγή και έρχεσθε τώρα και λέτε: «Ακυρώνουµε αυτή την
απόφαση, δεν µας ενδιαφέρει τι αποφάσισαν οι προηγούµενοι»,
δεν υπάρχει για σας συνέχεια του κράτους και καταστρέφετε τα
όνειρα νέων παιδιών που δεν στοιβάζονται στα πολιτικά γραφεία
για να ζητούν να βρουν µια δουλειά. Ζητούν µόνοι τους να φτιά-
ξουν τα όνειρά τους και την τύχη τους µε τον κόπο τους και εσείς
τους στερείτε αυτή τη δυνατότητα.

Τρίτος τοµέας, στον κοµµάτι της κτηνοτροφίας: Αναστείλατε
όλα εκείνα τα µικρά έργα, τις δράσεις, οι οποίες ήταν στα σχέ-
δια βελτίωσης µε 50.000 ευρώ, 25.000 ευρώ από το κράτος,
25.000 ευρώ από τον ιδιώτη, να µπορέσουν να εγκαταστήσουν
µία αρµεκτική µηχανή, να εγκαταστήσουν σανοποιητές, να βελ-
τιώσουν τις υποδοµές στην κτηνοτροφία. Τα ακυρώνετε και
αυτά.

Μήπως δίνετε σηµασία στον κρίσιµο τοµέα της πυροπροστα-
σίας που άρχισε ήδη η περίοδος πυροπροστασίας από την 1η
Απριλίου; Με ανησυχία ακούσαµε πριν τον παριστάµενο κύριο
Υφυπουργό επί της Οικονοµίας, ο οποίος είπε ότι άλλα σχέδια
κάνατε µέσω της Αντιπροεδρίας, αλλιώς ετοιµάζετε να αντιµε-
τωπίσετε τις έκτακτες ανάγκες της χώρας, µπροστά στην απειλή
της πύρινης συµφοράς που εκδηλώνεται φευ, κυρία Υπουργέ,
χωρίς να µας προειδοποιεί.

Αυτά είναι µία ασυνέχεια µε τροµακτικές συνέπειες στην αγρο-
τική οικονοµία και στην αγροτική κοινωνία. ∆εν έχετε δικαίωµα
να γυρίζετε την πλάτη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τέλος - κύριε Πρόεδρε, µία πρόταση ακόµη- δεν είχατε εγ-
γράψει στο Γ' Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης ούτε 1 ευρώ, για την
αποκατάσταση του δασοκοµικού δυναµικού και εισαγωγή δρά-
σεων για την πρόληψη από τις καταστροφές των πυρκαγιών, δη-
λαδή αναδασώσεις, αντιπληµµυρικά έργα, εν συνεχεία
αντιδιαβρωτικά κλπ.

Έχετε 180.000.000 ευρώ στην ∆' Προγραµµατική Περίοδο. Τί
θα κάνετε; ∆εν µας απαντάτε. ∆εν µας έχετε εξηγήσει κάποιο
σχέδιο. Είναι επείγουσες αυτές οι ανάγκες. ∆εν περιµένουν τις
διαδικασίες τις δικές σας, µε την ανακατανοµή αρµοδιοτήτων,
µε το χάος το οποίο έχει δηµιουργηθεί. Το καταλαβαίνω ότι
υπάρχει µια δυσκολία, αλλά δεν έχετε δικαίωµα να ακυρώνετε
πολιτικές που αποφασίστηκαν και να αδιαφορείτε για τη συνέ-
χεια του κράτους.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Λυκουρέντζος Ανδρέας κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Χίου της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Κων-

σταντίνος Μουσουρούλης για πέντε λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΥΣΟΥΡΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, γνωρίζετε πολύ καλά ότι εθνική στρατηγική

για την αγροτική ανάπτυξη ενσωµατώνεται στο Εθνικό Στρατη-
γικό Σχέδιο για την Αγροτική Ανάπτυξη και στο ΕΣΠΑ και βέβαια
υλοποιείται µέσω του Προγράµµατος Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων. Πώς υλοποιείται; Κατ’ αρχήν ισόρροπα και δεύτερον,
µε τρόπο περιβαλλοντικά βιώσιµο. Σ’ αυτά δεν µπορεί να δια-
φωνήσει κανείς.

Ένα δεύτερο πράγµα που είναι γνωστό, επίσης, είναι οι δικές
σας δηλώσεις, αλλά και του εκλεκτού συνεργάτη σας που έχει
αναλάβει την Ειδική Γραµµατεία, ότι οι µεταβιβάσεις πόρων είναι
αναγκαίες και για να τονώσουν τον αναπτυξιακό σχεδιασµό, αλλά
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και αποτελούν πολύτιµο µέσο ενίσχυσης της ζήτησης. Σ’ αυτά
λοιπόν, δεν µπορούµε να έχουµε καµµία αντίρρηση, είναι τα αυ-
τονόητα.

Ας δούµε όµως, πώς τα µεταφράσατε στην πράξη: Παγώσατε
τα Προγράµµατα, και τις προκηρύξεις, σταµατήσατε τις πληρω-
µές. Θα σας δώσω, δεν θα το καταθέσω, ένα έγγραφο από τα
πάρα πολλά που λαµβάνουµε από φορείς σε όλη την Ελλάδα
σχετικά µε τα έργα, «Βελτίωσης αγροτικής οδοποιίας». Ανάδο-
χοι στέλνουν εξώδικα σε δηµάρχους για ενταγµένα έργα µε πί-
στωση, µε ΣΑΕ µε χρηµατοδότηση, επειδή λείπε µία υπογραφή.
Οι συνάδελφοι µπορούν να επιβεβαιώσουν ή να διαψεύσουν.

Επίσης, ξεκινήσατε, ένα άλλο «γαϊτανάκι» και µε συγχωρείτε
για την έκφραση. Μιλάτε και εσείς αλλά και το συναρµόδιο
Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών για εντελώς αόριστες
διαδικασίες αναθεώρησης προγραµµάτων. Συνέδεσα το Πρό-
γραµµα Αγροτικής Ανάπτυξης µε το ΕΣΠΑ -όπως το συνδέετε
και εσείς- διότι είναι και υποχρέωση νοµική της χώρας, δεδοµέ-
νου ότι η πολιτική για την αναζωογόνηση της υπαίθρου υλοποι-
είται και µέσω του ΕΣΠΑ. Το ξέρετε πάρα πολύ καλά, γιατί απ’
ό,τι αντιλαµβάνοµαι κάποιες δράσεις, θέλετε να τις περάσετε
στο ΕΣΠΑ.

Θα σας ενηµερώσω ότι στις 23 Απριλίου –προχθές- ο αρµό-
διος Επίτροπος κ. Χαν, απάντησε σε ερώτηση στο Ευρωκοινο-
βούλιο τα εξής, ως προς την αναθεώρηση του ΕΣΠΑ. Παρακαλώ
να µου πείτε, αν ισχύουν τα ίδια, σε σχέση µε το Πρόγραµµα
Αγροτικής Ανάπτυξης, διότι είναι πάρα πολύ γνωστό, ότι µπορεί
στην Ελλάδα τα Υπουργεία να µη συννενοούνται µεταξύ τους,
αλλά στις Βρυξέλλες οι υπηρεσίες βρίσκονται σε απόλυτη συ-
νεννόηση.

Κατ’ αρχάς και δυστυχώς έφυγε ο κ. Αρναουτάκης που ήταν
εδώ, για µία άλλη ερώτηση- λέει ο Επίτροπος ότι η έγκριση του
ΕΣΠΑ δόθηκε ύστερα από σοβαρό διεξοδικό διάλογο και από-
λυτη συµφωνία, επαλήθευσης και επιβεβαίωσης των αναπτυξια-
κών και στρατηγικών στόχων της χώρας µε τις κοινοτικές
κατευθύνσεις. Το αφήνω όµως στην άκρη αυτό.

Λέει, λοιπόν, η ενηµέρωση -και παρακαλώ να την µεταφέρετε
και στον αρµόδιο Υπουργό- ότι οι ελληνικές αρχές γνωστοποίη-
σαν στην επιτροπή την πρόθεσή τους να προβούν εντός του
2010 σε αναδιάρθρωση των επιχειρησιακών προγραµµάτων, στο
πλαίσιο του ΕΣΠΑ, δηλαδή, σε µία περιορισµένης έκτασης τρο-
ποποίηση για ειδικούς στόχους, εντός των ορίων των αξόνων
προτεραιότητας.

Ακούγεται λίγο τεχνικό; Να το µεταφράσω. Καµµία αναθεώ-
ρηση δεν θα γίνει για την υλοποίηση των στρατηγικών στόχων
της Κυβέρνησης, όπως την είχε προδιαγράψει η κ. Κατσέλη. ∆ια-
βάζω, τί έχετε ανακοινώσει στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή µέσω της
επίσηµης απάντησης.

Και το χειρότερο, προσέξτε. Όσον αφορά –λέει ο Επίτροπος-
στη δυνατότητα αναθεώρησης των επιχειρησιακών προγραµµά-
των στο πλαίσιο του ΕΣΠΑ, η επιτροπή θεωρεί ότι µία τέτοια δια-
δικασία δεν είναι δικαιολογηµένη εντός του 2010. ∆εν είναι
δικαιολογηµένη!

Λέει δηλαδή η επιτροπή ότι: «∆εν δικαιολογείται να συζητάµε
αναθεώρηση», προφανώς και αυτονόητα «λόγω της οικονοµικής
κρίσης». Αυτό ισχύει και για την Αγροτική Ανάπτυξη;

Όλα αυτά για µένα µεταφράζονται σε αγορά χρόνου και
εντάσσονται στη θεωρία και την πρακτική σας του, «βλέποντας
και κάνοντας».

Είναι γνωστό ότι τα περιθώρια έχουν εξαντληθεί. Με τη νέα
αναθεώρηση –και θα µας πείτε απόψε πότε την βλέπετε και αν
την βλέπετε- θα µας επιβεβαιώσετε την πρόθεσή σας να µετα-
φέρετε εγγειοβελτιωτικά έργα στο ΕΣΠΑ; Αν έχετε σύµφωνη
γνώµη και των συναρµόδιων Υπουργών; Και τί θα κάνετε µε τη
δηµοσιονοµική «τρύπα» που θα ανοίξει; Να µας πείτε επίσης, ει-
δικά για τα προγράµµατα, τα οποία εµείς ξεκινήσαµε -για παρά-
δειγµα τους νέους αγρότες- ποια είναι η απάντηση που δίνετε
στο νέο, ο οποίος θέλει να ξεκινήσει αγροτική δραστηριότητα ή
να παραµείνει στην αγροτική δραστηριότητα, και ειδικά σε αυτόν
ο οποίος εγκατέλειψε τη δουλειά του για να ενταχθεί;

Το ερώτηµα είναι πάρα πολύ απλό: Πότε, τέλος πάντων, θα ξε-
κινήσουν τα Προγράµµατα; Πότε θα εγκριθεί η αναθεώρηση;

Πότε θα προκηρυχθούν και θα υλοποιηθούν τα έργα;
Κατά τη γνώµη µου, η εικόνα που δίνετε στον ελληνικό λαό

είναι ότι µόνο τα χρέη έχουν συνέχεια σ’ αυτή τη χώρα, δεν έχουν
ούτε οι πολιτικές ούτε τα Υπουργεία.

Κλείνω, λέγοντας ότι αυτή η λογική της αναθεώρησης πρέπει
να σταµατήσει. Πρέπει σε συνεννόηση µε το Υπουργείο Οικονο-
µίας να βγείτε και να πείτε ότι έγινε λάθος και ξεκινάτε τις προ-
κηρύξεις. ∆υστυχώς, δεν έχετε άλλο χρόνο. Τρέχουν οι δαπάνες,
τα Προγράµµατα έχουν υποχρεώσεις, η µεταφορά στο ΕΣΠΑ δεν
είναι εφικτή. Και το υπογραµµίζω αυτό, γιατί αν µας απαντήσετε
ότι τελικά θα προωθήσετε, για παράδειγµα, τα εγγειοβελτιωτικά
στο ΕΣΠΑ, πρέπει κάποιος να τα αποδεχθεί και όπως σας διά-
βασα προηγουµένως αναθεώρηση του ΕΣΠΑ θα έχουµε το 2011.

Κυρία Υπουργέ, αυτά είναι ευκαιρία να µας τα πείτε σήµερα. Η
ανησυχία στην Περιφέρεια είναι µεγάλη. Στη Χίο, συζητώ µε
πάρα πολύ κόσµο. Πολύ καλά θα κάνετε να επισκεφθείτε το νησί
µας. Απ’ ό,τι µου είπατε θα µας επισκεφθείτε στις αρχές Μαΐου.
Θα σας στείλω ένα υπόµνηµα, να δείτε και τα προβλήµατα που
αντιµετωπίζουµε εκεί.

Πέρα από τις προκηρύξεις υπάρχει και το ΕΠΑΛ. Πρέπει να µι-
λήσουµε και για το πρόβληµα της αλιείας. Τί ακριβώς γίνεται
εκεί; ∆ιότι, αντίστοιχες «γκρίζες» περιοχές βλέπουµε και στο πρό-
γραµµα της ανάπτυξης της αλιείας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας ευχαριστώ.
Τελευταίος των οµιλητών, αλλά όχι έσχατος, ο κ. Αλέξανδρος

∆ερµεντζόπουλος Βουλευτής Έβρου της Νέας ∆ηµοκρατίας, για
τρία λεπτά θα έχει το λόγο, δυστυχώς εκ του Κανονισµού.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ∆ΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Θα προσπαθήσω να καλυφθώ µέσα στα τρία λεπτά.
Κυρία Υπουργέ, κύριε Υφυπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, καταθέσαµε αυτή την επερώτηση µε µία ψευδαίσθηση και µε
µία µάταιη ελπίδα ότι στις δεκαεννέα ερωτήσεις που κάνουµε,
θα τύχουµε έστω και µίας ικανοποιητικής απάντησης.

Λέω ψευδαίσθηση και µάταια ελπίδα, γιατί άκουσα, πριν από
λίγο, τον συνάδελφο, τον κύριο Λυκουρέντζο που µίλησε για κά-
ποια ενταγµένα έργα. Ναι, είναι γεγονός ότι υπήρξε µία ουσια-
στική διαβούλευση–µια και χρησιµοποιούµε τη λέξη διαβούλευση
κατά κόρο τώρα τελευταία- όσον αφορά την πορεία του Προ-
γράµµατος «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» σε συνεργασία µε
την Τοπική και Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση, µε όλους τους φορείς.
Όλοι οι δήµοι της Ελλάδας κατέθεσαν µελέτες για τις οποίες ξο-
δεύτηκαν. Πολλές από αυτές εγκρίθηκαν -έχω µία σειρά από
εγκρίσεις στη διάθεσή σας- και όλες οι µελέτες αυτές πάγωσαν.
Το ότι «πάγωσαν» είναι πολιτική σας απόφαση. Το θέµα είναι το
τί αποτέλεσµα είχε αυτή η πολιτική απόφαση, κυρία Υπουργέ.

Είπα «µάταιη ελπίδα», γιατί, εδώ, δεν µπορέσατε να λύσετε κά-
ποια µικρά θέµατα αυτό το διάστηµα. Μικρά θέµατα, αλλά ζωτι-
κής σηµασίας. Θα αναφερθώ σε ορισµένα από αυτά που έχω
άµεση γνώση λόγω του Νοµού µου.

Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης: Ο κύριος Υφυπουργός ήλθε
επί τόπου την περίοδο των πληµµυρών. ∆ιαπίστωσε επί τόπου
ότι είναι αδύνατο κάποια χωράφια -η µεγάλη πλειονότητά τους-
να σπαρθούν.

Αποτέλεσµα; Εάν δεν στηριχθεί το αγροτικό εισόδηµα µέσα
από την τευτλοκαλλιέργεια, κυρία Υπουργέ, τα απαιτούµενα
στρέµµατα που έπρεπε να είναι σαράντα χιλιάδες, για να είναι
βιώσιµο και να λειτουργήσει ένα εργοστάσιο, που εδώ και τριά-
ντα χρόνια δίνει ψωµί σε εκείνη την περιοχή, δεν θα µπορέσει να
ανταπεξέλθει. Μέχρι σήµερα που συζητάµε, έχουν δηλωθεί γύρω
στις δέκα χιλιάδες στρέµµατα.

Και ξέρετε γιατί δεν έχουν ενδιαφέρον; Για δύο λόγους. Ο
ένας είναι ότι πέρυσι, όταν είχαν ζηµιές, µε δική σας απάντηση εί-
πατε ότι δεν καλύπτονται αυτές και δεύτερον, φέτος, όταν ζητή-
σαµε να αυξήσουµε το µπόνους παραγωγής, δεν το κάνατε ή
µάλλον το κάνατε, σύµφωνα µε τα δικά σας µέτρα, όχι όµως ικα-
νοποιητικά.

Έρχοµαι στη βιολογική γεωργία. Σε ερώτηση που καταθέσαµε
το Νοέµβριο, απαντήσατε εσείς, υπογράφοντας την απάντηση,

6236 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ότι: «Είµαστε στη διαδικασία κατά την οποία υπογράφουµε
υπουργική απόφαση και είναι στη φάση της τελικής επεξεργα-
σίας». Από το Νοέµβριο µέχρι τώρα, κυρία Υπουργέ, ακόµη στην
τελική επεξεργασία είστε; Γιατί δεν έχει γίνει απολύτως τίποτε.

Θέλετε να προχωρήσουµε στη διαχείριση των υδάτων; Μηδέν,
απολύτως τίποτε. Έργα υψίστης οικολογικής και περιβαλλοντι-
κής σηµασίας µε κατατεθειµένες µελέτες έχουν µείνει στο ψυ-
γείο.

(Στο σηµείο αυτό χτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επειδή βλέπω ότι δεν έχω χρόνο και δεν θέλω να εκµεταλ-
λευτώ την καλοσύνη του κυρίου Προέδρου, θέλω να σας ζητήσω
να συντονιστείτε. Έχετε χαθεί µέσα στο διάλογο. Σε επίρρωση
αυτού που σας λέω, θα σας αναφέρω µόνο κάτι. Σε ερώτηση που
έκανα για ένα φράγµα που κόστισε 11.000.000 ευρώ στο Νοµό
µου προς το Υπουργείο Εσωτερικών, µε πηγή χρηµατοδότησης
την περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας-Θράκης, και σε εσάς
γιατί δεν λειτουργεί, ο ένας µε παραπέµπει στον άλλον, δηλώ-
νοντας αναρµοδιότητα. Αν µη τι άλλο, λοιπόν, τουλάχιστον συ-
ντονιστείτε και συνεννοηθείτε! Άρα, δεν έχουµε την απαίτηση
εµείς αυτό το µεγαλόπνοο σχέδιο που λέγεται «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ
ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» να το προωθήσετε, όταν δεν µπορείτε να προω-
θήσετε κάποια θέµατα τα οποία είναι πολύ πιο εύκολο να προω-
θηθούν.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε συνά-

δελφε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ανακοινώσω προς

το Σώµα ότι οι Υπουργοί Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης και Θρη-
σκευµάτων, Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής ∆ια-
κυβέρνησης, Οικονοµικών και Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας
και Ναυτιλίας κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Αναβάθµιση του ρόλου
του εκπαιδευτικού - καθιέρωση κανόνων αξιολόγησης και αξιο-
κρατίας στην εκπαίδευση και λοιπές διατάξεις».

Το νοµοσχέδιο παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκαν οι πρωτοµιλίες

των συναδέλφων της Νέας ∆ηµοκρατίας.
Το λόγο έχει, για να απαντήσει επί της επερωτήσεως, αλλά και

επί των όσων ανέπτυξαν οι συνάδελφοι επερωτώντες Βουλευ-
τές, η Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων και Βου-
λευτής Φθιώτιδας κ. Αικατερίνη Μπατζελή.

Κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο για είκοσι λεπτά.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, ακούγοντας τους Βουλευτές της Νέας

∆ηµοκρατίας να κατηγορούν την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ για κα-
θυστέρηση αυτής της χώρας στην πορεία ανάπτυξης, κατανο-
ούµε όλοι µας το πώς βυθίστηκε αυτή η χώρα στη σηµερινή
οικονοµική κρίση. Εάν δεν έχετε καταλάβει τη σπατάλη, την πε-
λατειακή σας πολιτική, την ανισοµέρεια και τη ρουσφετολογία
µε την οποία καταδικάσατε όλες τις αναπτυξιακές πολιτικές
αυτού του τόπου, νοµίζω ότι δεν µπορούµε µε κανέναν τρόπο να
βρούµε κοινή λογική και συναίνεση, για να προχωρήσουµε αυτήν
τη χώρα στην έξοδο από την κρίση και στην πορεία για την ανά-
πτυξη. Και ο «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» ήταν ένα χαρακτη-
ριστικό παράδειγµα του τρόπου διαχείρισης,της κακοδιαχείρισης
και των τοπικών συµφωνιών, στις οποίες καταδικάστηκαν οι πε-
ριφέρειες σε άνιση συµµετοχή και κατανοµή των πόρων.

Επειδή όµως εδώ βρισκόµαστε πραγµατικά για να ενηµερώ-
σουµε τον κόσµο, τους πολίτες, πάνω απ’ όλα, για να κατανοή-
σουµε και το πρόγραµµα της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, θα ήθελα
µε πάρα πολλές λεπτοµέρειες να σας αναφέρω το στρατηγικό
µας σχεδιασµό και την πορεία την οποία έχουµε προδιαγράψει,
πορεία ανάπτυξης και µέσα από τον «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟ ΜΠΑΛΤΑ-
ΤΖΗ», ένα αναπτυξιακό πρόγραµµα το οποίο απευθύνεται στους
αγρότες, στην ανταγωνιστικότητα, στην ποιότητα και όχι µόνο
στα αιτήµατα των δηµάρχων, γιατί, απ’ ό,τι κατάλαβα, όλοι οι
Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας επίκεντρο της τοποθέτησής
τους είχαν τις κατ’ αποκοπή επιδοτήσεις του 1.200.000 ευρώ ανά
δήµο σε όλους τους δήµους. Αποτελεί παράδοξο όλοι οι δήµοι
σε όλες τις περιοχές να έχουν ένα κατ’ αποκοπή αναπτυξιακό

µέτρο και επιδότηση. Αυτό, λοιπόν, αποδεικνύει το πώς κατανε-
µήθηκαν οι πόροι σ’ αυτόν τον τόπο.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: Και αυτοί όλοι ανεξαιρέτως
ήταν στη Νέα ∆ηµοκρατία!

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Αγαπητοί συνάδελφοι, καλούµαστε να οργανώ-
σουµε τους αγρότες, την ύπαιθρο, την αγροτική οικονοµία, για
να µπορέσει να απαντήσει στις νέες προκλήσεις της οικονοµίας,
στη διατροφική κρίση και πάνω απ’ όλα, να ενισχύσει την ασφά-
λεια και την ποιότητα των τροφίµων και να αντιµετωπίσει τις
απρόβλεπτες και ακραίες µεταβολές των τιµών, είτε πρόκειται
για προϊόντα είτε για εισροές παραγωγής. Οι προκλήσεις που
θέτει το διεθνές περιβάλλον επιβάλλουν την προώθηση εκείνων
των διαρθρωτικών αλλαγών που θα διασφαλίσουν την ανταγωνι-
στικότητα του εγχώριου γεωργικού τοµέα, την προστασία του
περιβάλλοντος, την ανάπτυξη της υπαίθρου, το βιοτικό επίπεδο
όλων των Ελλήνων γεωργών και θα ικανοποιήσουν τις αυξηµέ-
νες απαιτήσεις των καταναλωτών για ασφαλή και ποιοτικά προϊ-
όντα.

Τον Οκτώβριο του 2009, που η νέα πολιτική ηγεσία παρέλαβε
τη διαχείριση του προγράµµατος Αγροτικής Ανάπτυξης, τρία και
πλέον χρόνια έπειτα από την τυπική έναρξη εφαρµογής του, η
πορεία υλοποίησης παρουσίαζε σηµαντική υστέρηση σε µία
σειρά ζητηµάτων. Εφόσον κόπτεσθε τόσο πολύ για την ανά-
πτυξη, είχατε τη δυνατότητα να προωθήσετε αναπτυξιακά µέτρα
και πολιτικές από το 2008 και για δύο χρόνια, µέχρι το 2009. Αντ’
αυτού, προχωρήσατε απλά και µόνο, όπως λέµε, σε «µέτρα πα-
θητικού χαρακτήρα», εκείνα των πρόωρων συνταξιοδοτήσεων
και των εξισωτικών αποζηµιώσεων. οι τεχνοκράτες Βουλευτές
γνωρίζουν τι σηµαίνουν ως αναπτυξιακό µέτρο οι πρόωρες συ-
νταξιοδοτήσεις και οι εξισωτικές αποζηµιώσεις, που τώρα πλέον
πληρώνονται καθαρά από εθνικούς πόρους το Πρόγραµµα «ΑΛΕ-
ΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» έχει επιβαρυνθεί κατά 800.000.000
ευρώ από εθνικούς πόρους για να πληρώσει κατά το ήµισυ ανει-
ληµµένες υποχρεώσεις και κατά το ήµισυ για εξισωτικές αποζη-
µιώσεις. Και ξέρετε, κύριε Μουσουρούλη, κατά το σκεπτικό της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, τέτοια µέτρα θεωρούνται παθητικού χα-
ρακτήρα και όχι αναπτυξιακού.

Αναλάβαµε, λοιπόν, την υποχρέωση πληρωµής δικαιούχων και
έργων από την Γ’ Προγραµµατική Περίοδο, γέφυρες-προγράµ-
µατα και κυρίως πολυετών συµβάσεων γεωργοπεριβαλλοντολο-
γικών δράσεων, συνολικού ύψους 2.800.000.000 ευρώ, οι οποίες,
µεταξύ των άλλων, µεταφέρθηκαν στο Πρόγραµµα Αγροτικής
Ανάπτυξης, µε συνέπεια αυτό να βαρύνεται από ένα εξαιρετικά
περιορισµένο χρηµατοδοτικό σχήµα.

Παρ’ όλο που το Πρόγραµµα Αγροτικής Ανάπτυξης εµφανίζει
υψηλούς ρυθµούς απορρόφησης των πόρων σε σύγκριση µε
άλλα προγράµµατα, αυτά αφορούσαν µέχρι πρότινος τις ανει-
ληµµένες υποχρεώσεις της Γ’ Προγραµµατικής Περιόδου, εκ των
οποίων τα 840.000.000 ευρώ ήταν από γεωργοπεριβαλλοντικές
δράσεις, τα 200.000.000 ευρώ από εξισωτικές αποζηµιώσεις, τα
110.000.000 ευρώ από πρώτη δάσωση γεωργικών γαιών και
10.000.000 ευρώ από τα πρότυπα.

Πέρα, λοιπόν, απ’ όλα αυτά τα διαχειριστικά και χρηµατοδο-
τικά προβλήµατα του Προγράµµατος, διαπιστώθηκαν –και το
γνωρίζετε πολύ καλά- οι οργανωτικές αδυναµίες. Ειδικότερα, το
28% της δηµόσιας δαπάνης αποτελεί ανειληµµένες υποχρεώσεις
και έργα-γέφυρες από την ανασυγκρότηση της υπαίθρου, ύψους
300.000.000 ευρώ, περιφερειακά επιχειρησιακά σχέδια
40.000.000 ευρώ, τα οποία µεταφέρθηκαν από τα Περιφερειακά
Επιχειρησιακά Προγράµµατα πλέον, διότι δεν µπορούσαν να συ-
µπεριληφθούν, όπως και 1.900.000.000 ευρώ από έγγραφο προ-
γραµµατισµού αγροτικής ανάπτυξης (ΕΠΑΑ).

Σε ορισµένα µέτρα, µάλιστα, όπως τις γεωργοπεριβαλλοντι-
κές ενισχύσεις και την πρώτη δάσωση αγροτικής γης, οι ανει-
ληµµένες υποχρεώσεις ξεπερνούσαν το 80% των διαθέσιµων
πιστώσεων. Είναι, λοιπόν, ένα τυπικό παράδειγµα για τον άτακτο
τρόπο, που σχεδιάστηκε από τη Νέα ∆ηµοκρατία το Πρόγραµµα
Αγροτικής Ανάπτυξης.

Αυτή τη στιγµή γνωρίζετε πάρα πολύ καλά ότι δεν υπάρχουν
επαρκείς διαθέσιµοι πόροι για την προκήρυξη νέων γεωργοπε-
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ριβαλλοντικών δράσεων. Φαντάζεστε ένα Πρόγραµµα Αγροτικής
Ανάπτυξης χωρίς γεωργοπεριβαλλοντικές δράσεις για τα τρία ή
πέντε χρόνια, διότι αυτά σπαταλήθηκαν µε τον τρόπο µε τον
οποίο διαχειριστήκατε στην πρώτη περίοδο και µε τις µεταφο-
ρές από το Γ' Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης.

Είναι γεγονός ότι αυτό αποτελεί µία αδυναµία του Προγράµ-
µατος Αγροτικής Ανάπτυξης και έχουµε να διαχειριστούµε µόνο
58.000.000 ευρώ για νέες γεωργοπεριβαλλοντικές δράσεις. Και
ερωτώ: µπορεί να ζήσει γεωργός ή γεωργία χωρίς τέτοια ενι-
σχυµένα µέτρα; ∆εν πρέπει να αναζητηθούν πόροι από άλλα
µέτρα, από άλλες πολιτικές, έτσι ώστε να ενισχυθεί το αγροτικό
εισόδηµα σε συνδυασµό µε το περιβάλλον; Αυτές, λοιπόν, τις
ανακατανοµές τις κάνουµε και θα βρούµε πόρους, ώστε να κα-
λύψουµε αυτό το µεγάλο αίτηµα των ίδιων των αγροτών.

Μέσα από τις γεωργοπεριβαλλοντικές δράσεις ενδυναµώνο-
νται και οι δράσεις σε περιοχές «NATURA», όµως είναι ελάχιστοι
οι πόροι, τους οποίους είχατε προδιαγράψει και είχατε αναφέ-
ρει. Είχατε ορίσει πέντε εκατοµµύρια στρέµµατα ως περιοχές
«NATURA» και είχατε θέσει ως διαθέσιµους πόρους για να κα-
λύψουν µόνο τριακόσιες χιλιάδες στρέµµατα. Καλείτε εµάς τώρα
να καλύψουµε όλους αυτούς τους πόρους και όλες αυτές τις πε-
ριοχές, βρίσκοντας εκ νέου τους πόρους ή κάνοντας µία διαφο-
ρετική ανακατανοµή.

Επιπροσθέτως, δεν είχε γίνει καµµία ενέργεια από την προη-
γούµενη κυβέρνηση για την υλοποίηση των διαχειριστικών σχε-
δίων στις περιοχές «NATURA» τα τελευταία πέντε χρόνια,
γνωρίζοντας πάρα πολύ καλά ότι αυτές οι περιοχές έχουν ση-
µαντικές δυσκολίες να µπουν σε επενδυτικά προγράµµατα, είτε
µεταποίησης είτε επιπλέον δράσεων, που θα βοηθήσουν την
ανταγωνιστικότητα. Είχατε στασιµότητα, διότι δεν ενδιαφερό-
σαστε τόσο για τον καθορισµό των περιοχών όσο και για τις δυ-
νατότητες ανάπτυξής τους.

Μην ξεχνάτε ότι θα έπρεπε ήδη να είχε γίνει αυτός ο σχεδια-
σµός εδώ και πολύ καιρό και είχατε ένα πολύ µεγάλο στοίχηµα,
το οποίο έζησε και η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας µε τις
διαπραγµατεύσεις για τον καπνό. Ήταν ο πυρήνας ή το κλειδί
για την αναδιανοµή των πόρων στα διάφορα µέτρα.

Είχατε υποσχεθεί ότι θα δώσετε στους καπνοπαραγωγούς την
απώλεια εισοδήµατος από το 50%, όµως αυτό δεν συνέβη και
δεν διαφαινόταν πουθενά σε µία γραµµή εντός του Προγράµµα-
τος «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ». Υποχρεωθήκαµε να «χτενί-
σουµε» αυτό το πρόγραµµα για να διασφαλίσουµε σε αυτούς
τους πολίτες την απώλεια εισοδήµατος 50%, µία απώλεια η
οποία θα δοθεί όχι µόνο µε εισοδηµατικό χαρακτήρα, αλλά και µε
αναπτυξιακό τρόπο, έτσι ώστε αυτοί οι καπνοπαραγωγοί να συ-
νεχίσουν την καλλιέργεια άλλων προϊόντων µε σεβασµό στην
προστασία του περιβάλλοντος. Λαµβάνοντας, λοιπόν, αυτή την
υποχρέωση των 568.000.000, κάναµε και εκ νέου την καινούργια
κατανοµή.

Ο απαιτούµενος σχεδιασµός είναι γεγονός ότι ολοκληρώθηκε
και οριστικοποιήθηκε σε δύο φάσεις. Πρώτα -και το τονίζω- αντι-
µετωπίσαµε το πρόβληµα των καπνοπαραγωγών. ∆εύτερον, σε
δεύτερη φάση έχουµε περάσει στον εξορθολογισµό των δηµο-
σίων έργων στο πρόγραµµα, µε την παράλληλη εξασφάλιση
πόρων για γεωργοπεριβαλλοντικές δράσεις. Όλες οι απαιτού-
µενες προσαρµογές πραγµατοποιούνται στην αναθεώρηση του
Προγράµµατος, η οποία και θα κατατεθεί στις αρχές Μαΐου στην
Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Εδώ, κύριε Μουσουρούλη, θέλω να σας πω, γιατί έχετε πολλή
εµπειρία, ότι η διαδικασία τροποποίησης των προγραµµάτων
«ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» είναι εντελώς διαφορετική από
αυτή του ΕΣΠΑ.

Θέλω να τονίσω ότι εµείς ως Κυβέρνηση δεν λειτουργούµε
ερήµην της κοινωνίας, ούτε έχουµε διαπροσωπικές ή διατοµεα-
κές συνεργασίες για το πρόγραµµα της κατανοµής των πόρων
στο «ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ».

Με όλες τις κοινωνικές δυνάµεις, τους οικονοµικούς και κοι-
νωνικούς εταίρους στο πλαίσιο του κοινωνικού διαλόγου για τη
γεωργία και την αγροτική ανάπτυξη στο Ζάππειο, υπήρχε συναί-
νεση για την αναγκαιότητα του αναπροσανατολισµού του προ-
γράµµατος αυτού που -όπως και εσείς λέτε και όπως και εµείς

πιστεύουµε, ακράδαντα- αποτελεί αναπτυξιακό πυλώνα στην
ύπαιθρο και στην αγροτική ανάπτυξη. Και πολύ περισσότερο
τώρα µε την καινούργια πρόταση για τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», θα τε-
θούν, στο πλαίσιο των νέων δήµων, οι υποδοµές οι οποίες θα
πρέπει να γίνουν και θα επανεξεταστούν στο πλαίσιο και του
«ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ».

Μετά από τις καταστροφικές πυρκαγιές του 2007 και του 2009,
η προηγούµενη Κυβέρνηση δεν έλαβε µέτρα για το δασοκοµικό
δυναµικό, παρόλο που είχε και τον τρόπο και τις διαθέσιµες πι-
στώσεις. Αυτή τη στιγµή, λοιπόν, βρισκόµαστε εδώ και έχουµε
αποφασίσει για τον τρόπο, µε τον οποίο θα υλοποιήσουµε αυτό
το πρόγραµµα και έχει ολοκληρωθεί σε συνεννόηση µε το
Υπουργείο Περιβάλλοντος και Κλιµατικής Αλλαγής, ενώ προω-
θείται η εκχώρηση υλοποίησης των κυριότερων µέτρων του προ-
γράµµατος, 209.000.000 για την πρόληψη των πυρκαγιών και την
αποκατάσταση των δασών στο Υπουργείο που έχει πλέον και την
ευθύνη. Είναι το ΥΠΕΚΑ, το οποίο έχει πλήρη ευθύνη για τα
δάση.

Σχετικά µε τις περιοχές «NATURA», ήδη εκπονήθηκαν και βρί-
σκονται στο στάδιο εκπόνησης ογδόντα τέσσερις ειδικές µελέτες
για περιοχές του Ευρωπαϊκού Οικολογικού ∆ικτύου «NATURA
2000». Από τις περιοχές αυτές, οι είκοσι µία έχουν κηρυχθεί ως
προστατευόµενες. Έχουν επίσης κηρυχθεί εκατόν εξήντα τρεις
περιοχές του ∆ικτύου «NATURA» ως ζώνες ειδικής προστασίας.

Τα εγγειοβελτιωτικά έργα του Προγράµµατος «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ
ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», το µέτρο 125, επανεξετάζονται για έναν πολύ
απλό λόγο. Γιατί η προηγούµενη πολιτική ηγεσία είχε προβεί σε
εντάξεις έργων ύψους 1.130.000.000 ευρώ, εκ των οποίων υπήρ-
χαν µόνο τα 470.000.000 ευρώ και τα υπόλοιπα σχεδίαζαν να τα
καλύψουν από εθνικούς πόρους, όπου µέχρι τότε δεν είχαν δια-
σφαλιστεί από το Υπουργείο Οικονοµίας, δηλαδή ήταν ανύπαρ-
κτοι.

Οι απαιτούµενες προσαρµογές έχουν γίνει, και το χρηµατο-
δοτικό πλαίσιο έχει υλοποιηθεί. Τονίζω, επιπλέον, ότι πληρώσαµε
περίπου 14.000.000 ευρώ για εγγειοβελτιωτικά έργα-γέφυρες
από την προηγούµενη προγραµµατική περίοδο.

Σε ό,τι αφορά τη διαχείριση υδάτινων πόρων, αναµφίβολα ο
σχεδιασµός και η εφαρµογή µιας ενιαίας πολιτικής προστασίας
και διαχείρισης υδάτινων πόρων σε όλη τη χώρα είναι ύψιστης
προτεραιότητας και ουδείς το αµφισβητεί. Μάλιστα, όταν αυτή
συνδυάζεται και πρέπει να εναρµονιστεί µε την οδηγία για τα
νερά. Για το σκοπό αυτόν προωθείται η ένταξη στο ΕΣΠΑ σχετι-
κού έργου για την κατάρτιση σχεδίου διαχείρισης λεκανών απορ-
ροής ποταµών και προγραµµάτων, µέτρα τα οποία θα έπρεπε να
είχαν ολοκληρωθεί και µάλιστα σε ορισµένες περιοχές ήδη έχει
προκηρυχθεί η µελέτη κατάρτισης των σχεδίων λεκανών απορ-
ροής ποταµών των υδατικών διαµερισµάτων Θεσσαλίας, Ηπεί-
ρου και ∆υτικής Στερεάς Ελλάδος.

Το µέτρο χρήσης υπηρεσιών παροχής γεωργικών συµβούλων,
στην εκµετάλλευση και παροχή δασοκοµικών συµβουλών, µέτρο
114, ενδιαφέρει πάρα πολύ τους Βουλευτές της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας. Έγινε µία προκήρυξη και εγκρίθηκαν τρεις χιλιάδες οκτα-
κόσιοι ογδόντα δύο δικαιούχοι, συνολικής δηµόσιας δαπάνης
ύψους 3,4 εκατοµµυρίων ευρώ. ∆εν υπήρχαν άλλες αιτήσεις. ∆εν
ξέρω γιατί ενδιαφέρεστε τόσο πολύ. Οι πιστώσεις θα καταβλη-
θούν στους δικαιούχους εντός του 2010. Από την πρώτη προκή-
ρυξη φάνηκε ότι δεν υπάρχει ιδιαίτερο ενδιαφέρον για το
συγκεκριµένο µέτρο κι έτσι ένα µέρος των χρηµάτων κατευθύν-
θηκε για να καλύψει τις ανάγκες των καπνοπαραγωγών. ∆εν νο-
µίζω ότι πρέπει να υπάρχει καµµία αµφισβήτηση και καµµία
διαφοροποίηση ως προς αυτό το µέτρο και την ανακατανοµή
του.

Για ό,τι αφορά τα σχέδια βελτίωσης της ∆’ Προγραµµατικής
Περιόδου, το µέτρο 121, έχει ολοκληρωθεί η ΚΥΑ µετά από δη-
µόσια διαβούλευση και είναι στη φάση των υπογραφών από τα
συναρµόδια Υπουργεία.

Με την προκήρυξη του µέτρου απαιτείται η οριστικοποίηση
των διατεθειµένων πιστώσεων, λαµβάνοντας υπ’ όψιν ότι πλέον
το µέτρο αυτό συνολικά φθάνει στα 700.000.000 ευρώ, έναντι
500.000.000 ευρώ τα οποία είχατε γράψει εσείς στον προϋπο-
λογισµό σας. Οι ανειληµµένες υποχρεώσεις είναι µόνο
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170.000.000 ευρώ. Συνεπώς µένουν περίπου 530.000.000 όπου
είναι για νέες αιτήσεις οι οποίες θα υποβληθούν.

Επιπλέον, σε αυτά τα σχέδια βελτίωσης εντάσσονται οι ανα-
νεώσιµες πηγές ενέργειας, αλλά και η δυνατότητα µικρής κλί-
µακας καθετοποίησης της παραγωγής. ∆ηλαδή, µικρές
καλλιέργειες, µικροί παραγωγοί µπορούν πλέον να έχουν και κα-
θετοποιηµένη µονάδα, παραδείγµατος χάριν στα οπωροκηπευ-
τικά ή στα γαλακτοκοµικά. Ενώ το µέγιστο ύψος των σχεδίων
βελτίωσης στην προηγούµενη ήταν 250.000 ευρώ, εµείς το
έχουµε φθάσει στις 500.000 ευρώ. Καταλαβαίνετε, λοιπόν, τον
τρόπο ανακατανοµής και τη σκοπιµότητα της ανακατανοµής
προς την πρωτογενή παραγωγή και ως προς τη µεταποίηση.

Θα ήθελα να σχολιάσω λίγο για τα µικρά σχέδια βελτίωσης.
Να µου επιτρέψετε να σας πω, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι στε-
ρείται βάσης η αιτιολόγησή σας. Η δράση των µικρών σχεδίων
βελτίωσης είχε ενεργοποιηθεί µε έγγραφο του τότε Γενικού
Γραµµατέα του ΥΠΑΑΤ, χωρίς όµως να έχουν τηρηθεί οι διαδι-
κασίες προκήρυξης που προβλεπόταν από το θεσµικό πλαίσιο
του προγράµµατος και ως εκ τούτου η αρµόδια υπηρεσία του
ΥΠΑΑΤ επέστρεψε τους φακέλους στους υποψηφίους που υπο-
βλήθηκαν στις νοµαρχίες, χωρίς προηγουµένως να τις έχει εξε-
τάσει. Ήταν δικό σας λάθος και παράλειψη. ∆εν οφειλόταν σε
κανέναν άλλον. Από τη βιασύνη να προτρέξετε και να καλύψετε
µικρά και πελατειακά σχήµατα εκτεθήκατε για µία ακόµη φορά.
Περί τούτου πρόκειται.

Για τις επενδύσεις αυτές έχουµε πλέον ολοκληρώσει το θε-
σµικό πλαίσιο νοµότυπα και βρίσκεται σε εξέλιξη η ανάπτυξη του
πληροφοριακού συστήµατος ηλεκτρονικής υποβολής των αιτή-
σεων, όχι χειροκίνητη πλέον, για την προκήρυξη αυτής της δρά-
σης. Αξίζει να επισηµανθεί ότι δώσαµε τέλος σε όλες τις
εκκρεµότητες πληρωµών ορισµένες από τις οποίες χρόνιζαν τα
τελευταία τρία χρόνια.

Αγαπητοί συνάδελφοι, από τον Οκτώβριο του 2009 πληρώ-
σαµε για σχέδια βελτίωσης οφειλόµενες πληρωµές από εσάς, πι-
στώσεις σε διακόσιες πενήντα έξι δικαιούχους επενδυτικών
σχεδίων φυτικής παραγωγής, ύψους 9,2 εκατοµµυρίων ευρώ και
699 δικαιούχους επενδυτικών σχεδίων ζωικής παραγωγής 38,6
εκατοµµυρίων ευρώ, δηλαδή, περίπου 40.000.000 ευρώ από κοι-
νοτικούς και εθνικούς πόρους.

Επιπλέον, το µέτρο για την αύξηση της προστιθέµενης αξίας
των γεωργικών προϊόντων, µέτρο 123. Προκηρύχθηκε στις 3 Αυ-
γούστου και υποβλήθηκαν εκατόν ενενήντα τέσσερις αιτήσεις µε
συνολική δαπάνη 189.000.000 ευρώ και βρίσκονται στη φάση της
αξιολόγησης. Η νέα προκήρυξη θα γίνει τις επόµενες ηµέρες και
δεν εµποδίζεται η νέα προκήρυξη µε την αξιολόγηση της προη-
γούµενης δράσης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υπουργού)

Μπορώ να έχω λίγο χρόνο, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Μπορείτε να συνεχίσετε,

κυρία Υπουργέ.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ πολύ.
Για ό,τι αφορά τα µέτρα των νέων αγροτών, µετά την οδοποιία,

τα µέτρα για τους νέους αγρότες νοµίζω ήταν ένα σηµείο, το
οποίο είναι σηµείο «τριβής». Το ένα όµως είναι ποσοτικό, το άλλο
είναι ποιοτικό και µε σεβασµό στους νέους αγρότες και στην πο-
λιτική την οποία πρέπει να κάνουµε απέναντι σ’ αυτούς τους αν-
θρώπους.

Η ιστορία είναι γνωστή. ∆εν θα την επαναλάβω. Είχατε και πάλι
προτρέξει σε δύο προκηρύξεις, οι οποίες ήταν συµπτωµατικά
στην προεκλογική περίοδο Απριλίου και Σεπτεµβρίου. Έγιναν οι
προκηρύξεις και οι επιλαχόντες είναι πέντε χιλιάδες οκτακόσιοι
και συνολικά είναι γύρω στις οκτώ χιλιάδες πεντακόσιοι. Η νέα
λοιπόν πολιτική κυβέρνηση του ΥΠΑΑΤ αποφάσισε την ένταξη
του συνόλου των υποψηφίων που πληρούν τα κριτήρια της έντα-
ξης, διότι δεν µπορούσαµε να είχαµε νέους αγρότες δύο ταχυ-
τήτων, αυτών που είχαν υπογράψει τη σύµβαση και αυτών που
δεν την είχαν υπογράψει.

Οι νέοι αγρότες είναι ισότιµοι πολίτες απέναντι στην πολιτική
ηγεσία και στην οποιαδήποτε κυβέρνηση. Προφανώς, η κατα-

νοµή των πόρων που κάναµε ήταν λιγότερη σε σχέση µε αυτή
που εσείς τους είχατε τάξει, διότι δεν είχαν διασφαλιστεί οι
πόροι. Και επιπλέον για πρώτη φορά υπήρχαν σχέδια για τους
νέους αγρότες που έφθαναν το ύψος των 40.000 ευρώ, ενώ στις
προηγούµενες προκηρύξεις και στο Γ' ΚΠΣ δεν υπερέβαιναν τις
20.000 ευρώ. Είχατε κάνει µία υπέρβαση την οποία µπορείτε και
εσείς να αξιολογήσετε, αλλά νοµίζω ότι την αξιολογεί και ο ελ-
ληνικός λαός.

Οι δυνατότητες, λοιπόν, επαναπροκήρυξης του µέτρου αυτού
-και θα το επαναπροκηρύξουµε το έργο 112- µε τη διαχείριση
του προγράµµατος και την εξοικονόµηση πόρων, γιατί θέλουµε
τους νέους αγρότες µαζί και να τους συνδυάσουµε µε τα σχέδια
βελτίωσης για να µείνουν στον τόπο παραγωγής.

Εδώ, αγαπητοί συνάδελφοι, πρέπει να σας ενηµερώσω ότι ο
ΟΠΕΚΕΠΕ επανεξέτασε τα προγράµµατα και το 35% όσων έχουν
πληρωθεί µέχρι σήµερα πρέπει να επιστρέψει πίσω τις επιδοτή-
σεις, διότι ήταν ψεύτικες οι δηλώσεις τις οποίες είχαν κάνει.

Συνεπώς από την εξυγίανση αυτού του προγράµµατος τα χρή-
µατα αυτά θα µείνουν στον κωδικό «Νέοι Αγρότες» και θα ανα-
διανεµηθούν στους νέους αγρότες είτε έχουν υπογράψει είτε
όχι. Από την εξυγίανση του συστήµατος και από την ανάπτυξη
και τη σύνδεσή τους από τα σχέδια βελτίωσης θα τους εντά-
ξουµε στην πραγµατική παραγωγή και όχι στην πελατειακή αντί-
ληψη του συστήµατος.

Σχετικά µε τη διαφοροποίηση στον Άξονα 3 του γεωργικού ει-
σοδήµατος «Ποιότητα ζωής της υπαίθρου» µπορούσε να είχε ξε-
κινήσει από την έγκριση του προγράµµατος από την ηγεσία σας.
Αφού όλη η πολιτική ηγεσία είχε γυρίσει όλη την επαρχία, γιατί
δεν το αρχίζατε το πρόγραµµα; Αφού ήταν τόσο ώριµο γιατί το
καθυστερήσατε; Η οδοποιία ήταν έτοιµη, τα προγράµµατα
ΟΠΑΑΧ έτοιµα, µπορείτε να µας πείτε το λόγο; Εδώ, λοιπόν, βλέ-
πουµε ότι αντί αυτού ξεκινήσατε µόνο τα δηµόσια έργα και τά-
ξαµε σε κάθε δήµαρχο έργα των 600.000 ευρώ και στους
πυρόπληκτους τρία έργα επί 600.000 ευρώ. Λέτε και δεν υπάρ-
χει διαφοροποίηση από δρόµο σε δρόµο. ∆ηλαδή όλοι οι δρό-
µοι έπρεπε να είναι δύο χιλιόµετρα, τόσο που ήταν το κόστος.
Αν ήταν τρία δεν πληρωνόταν; Και παρ’όλα αυτά δεν το προκη-
ρύξατε. Και έρχεστε τώρα να µας πείτε γιατί εµείς δεν προκη-
ρύσσουµε τα ΟΠΑΑΧ.

Από αυτήν την αδιαφανή διαδικασία, λοιπόν, µας ανάγκασε να
αναστείλουµε την ανοιχτή προκήρυξη µε το έντυπο που είπε ο κ.
Λυκουρέντζος. Έχει φύγει τώρα, αλλά εγώ τον ευχαριστώ για
την παρατήρηση που έκανε για το έγγραφο.

ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΚΟΝΤΟΣ: Άρα το προκηρύξαµε, κυρία
Υπουργέ.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Αυτό το έργο το έχετε συνδυάσει µε το όνοµά
σας, κύριε Κοντέ. Καλό είναι να πάτε στις καπνοπαραγωγικές πε-
ριοχές να τα πείτε.

Αυτό µας ανάγκασε να αναστείλουµε την ανοιχτή προκήρυξη,
κύριε Κοντέ, για µικρά δηµόσια έργα, προκειµένου να εξυγιά-
νουµε τις διαδικασίες και να τα εντάξουµε σε µια πιο υγιή προο-
πτική ανάπτυξης της υπαίθρου, καθώς όχι µόνο τους πόρους γι’
αυτά δεν είχατε εξασφαλίσει, αλλά τα µόνα έργα τα οποία προ-
ωθούσατε ήταν οι αγροτικές οδοποιίες, εγκλωβίζοντας τους δη-
µάρχους σε στερεότυπες επενδύσεις, ενώ είχαν τη δυνατότητα
να κάνουν καινοτόµες επενδύσεις για τον τόπο τους.

Όσο για τα ιδιωτικά έργα, καµµία ενέργεια, καθώς για µήνες
συζητούσατε ποιος θα τα υλοποιήσει.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Πόσο χρόνο θα χρεια-
στείτε ακόµα, κυρία Υπουργέ;

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): ∆ύο λεπτά, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Καλώς. Θα αφαιρέσω
λίγο από τη δευτερολογία σας και την τριτολογία σας.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Παντού περικοπές γίνονται, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Όταν είναι αναγκαίες
πρέπει να τις κάνουµε. Ο Κανονισµός είναι εδώ.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
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Για µήνες, λοιπόν, ζητούσατε ποιος θα τα υλοποιήσει. Αν θα
ήταν η κεντρική διοίκηση, η περιφέρεια η δοµή στήριξης. Ήταν
δηλαδή ποιος θα διαχειριστεί τα 500.000.000 ευρώ. Σας απα-
σχολούσε πάρα πολύ αυτό το ζήτηµα. Εµείς, λοιπόν, λέµε ότι τα
ΟΠΑΑΧ θα τα διαχειριστούν οι τοπικές δοµές στήριξης, διότι
αυτές είναι κοντά στον πολίτη, κοντά στον αγρότη, κοντά στην
Τοπική Αυτοδιοίκηση, µε την οποία εσείς κάνατε διαβουλεύσεις
και καταλήξατε µόνο στις οδοποιίες.

Τονίζουµε, λοιπόν, ότι έχουµε αυτό το πρόγραµµα.
Και θα ήθελα να περάσω στον Άξονα 4, στο πρόγραµµα «LE-

ADER». 'Αρχισε και εκδώσαµε την πρώτη ΚΥΑ. Χθες υπογρά-
φτηκε το πρώτο τοπικό σύµφωνο µε την αναπτυξιακή εταιρεία
της ∆ράµας όπου ήταν και ο Πρόεδρος των Αναπτυξιακών Εται-
ρειών, όπου πραγµατικά το «LEADER» ενεργοποιείται. Ήδη οι
προσκλήσεις είναι ανοικτές και η τοπική κοινωνία µπορεί να τα
υλοποιήσει.

Σχετικά µε τον ΕΛΓΑ: Έχουµε να απαντήσουµε σε δύο φό-
βους. Ο ένας φόβος είναι το τοπικό συµφέρον και η πελατειακή
αντίληψη της τοπικής κοινωνίας για τη διαχείριση του δηµοσίου
χρήµατος από τον ΕΛΓΑ. Και εδώ πρέπει να βγάλουµε το φόβο
µας και να απαντήσουµε απευθείας στην κοινωνία και να πούµε
ότι ο ΕΛΓΑ είναι όργανο που ασφαλίζει την παραγωγή, δεν κα-
λύπτει την απώλεια εισοδήµατος αλλά τους ετοιµάζει για να
µπουν στην καλλιεργητική περίοδο. Και υπάρχει ο φόβος ότι πρέ-
πει να επιστρέψουµε πίσω στην Ευρωπαϊκή Ένωση και έχουν δη-
µοσιευθεί στην εφηµερίδα της Ευρωπαϊκής Ένωσης χρηµατικά
ποσά αποτέλεσµα ποινών τις οποίες καλούµαστε να πληρώ-
σουµε πίσω από το περίφηµο πακέτο Χατζηγάκη των 600.000.000
ευρώ. ∆εν θέλω να αναφέρω τα χρέη του ΕΛΓΑ από αυτό το
βήµα. Έχουµε το νοµοσχέδιο το οποίο θα συζητήσουµε στην Επι-
τροπή Παραγωγής και Εµπορίου, όλη τη διαδικασία µε την οποία
θα προχωρήσουµε στην εξυγίανση του ΕΛΓΑ µε υποχρεωτική
ασφάλιση για όλους τους παραγωγούς, για όλους τους δικαιού-
χους.

Κύριοι Βουλευτές, η αποκατάσταση της αξιοπιστίας του κρά-
τους και των υπηρεσιών του, η διαφάνεια και η δικαιοσύνη δεν
είναι λόγια κενού περιεχοµένου. Η σηµερινή Κυβέρνηση θα προ-
χωρήσει µε σταθερά βήµατα διαφάνειας και αν εσείς θεωρείτε
καθυστέρηση τους τέσσερις µήνες για να ανοίξει η βεντάλια της
αναπτυξιακής πολιτικής στην ύπαιθρο και στη γεωργία, νοµίζω
ότι µετράµε λάθος χρόνο. Πέντε χρόνια ο τόπος αυτός βυθίστηκε
σε υπονάπτυξη, βυθίστηκε στην αδιαφάνεια. ∆εν µπορείτε να µι-
λάτε, λοιπόν, για τους τέσσερις µήνες από τη στιγµή που καθα-
ρίσαµε το τοπίο.

Κλείνοντας θα ήθελα να σας πω, επειδή αναφέρθηκε για τη
στρατηγική µας και την πολιτική µας, ότι σχετικά µε τον έλεγχο
της οικονοµίας, της αγροτικής πολιτικής ξέρετε ότι βρισκόµαστε
σε ένα πολύ µεγάλο σταυροδρόµι της υλοποίησης της Κοινής
Αγροτικής Πολιτικής και της εθνικής µας στρατηγικής. Αυτές
είναι δύο. Πρώτον, να εφαρµόσουµε µε τον καλύτερο δυνατόν
τρόπο την Κοινή Αγροτική Πολιτική για να µην πληρώνουµε
πέραν των άλλων ετησίως 300.000.000 ευρώ στον εθνικό προϋ-
πολογισµό. Αυτός είναι ο ρόλος ενός Υπουργείου και µάλιστα σε
τέτοια φάση κρίσιµη για όλους µας. ∆εύτερον, ισοµερώς και δί-
καια να δώσουµε τους πόρους ανάπτυξης της ύδρευσης, των εγ-
γειοβελτιωτικών και να µην επικεντρωθούνε σε δύο ή τρεις
νοµούς έργα τα οποία τα έχω καταθέσει σε προηγούµενη οµιλία
µας εδώ γι’ αυτό το θέµα. ∆ιότι και η Τοπική Αυτοδιοίκηση και η
ΕΝΑΕ έχει κατακρίνει την κατανοµή των πόρων για τα µεγάλα
αρδευτικά έργα και βρισκόµαστε σε συνεννόηση µαζί τους έτσι
ώστε να αντιµετωπίσουµε το ζήτηµα.

Το µεγάλο επίσης ζήτηµα για εµάς είναι το θέµα της αγοράς
όπου µε συλλογικές πράξεις θα µπορέσουµε να το αντιµετωπί-
σουµε µε τα συναρµόδια Υπουργεία και πάνω από όλα µε στα-
θερούς µηχανισµούς. Η γεωργία για εµάς δεν είναι σπατάλη
χρηµάτων, είναι ανάπτυξη δοµών και αναπτυξιακών µέτρων στή-
ριξης.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ'
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω
δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού προη-
γουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του
κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής
σαράντα τρεις µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί συ-
νοδοί τους από το 1ο Γυµνάσιο Φλώρινας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας
∆ηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος για δώδεκα λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, όση ώρα παρακολουθούσα την κυρία Υπουργό, µου δη-
µιουργήθηκε η εξής απορία. Εάν στα θεωρεία αυτής της Βουλής
υπήρχαν νέοι αγρότες, αν υπήρχαν εκπρόσωποι των νέων γεωρ-
γών και των νέων κτηνοτρόφων, αν υπήρχαν άνθρωποι της υπαί-
θρου και παρακολουθούσαν αυτήν την οµιλία, το µόνο
συµπέρασµα το οποίο θα έβγαζαν είναι ότι τούτοι εδώ τρώγο-
νται ο ένας µε τον άλλο και ουσία τίποτα. ∆ιότι κυρία Υπουργέ,
σπαταλήσατε τα 4/5 της οµιλίας σας για να πείτε τι δεν έκαναν οι
προηγούµενοι ή να χαρακτηρίσετε αυτά που έκαναν οι προη-
γούµενοι µε συγκεκριµένους χαρακτηρισµούς τους οποίους θα
αναλύσω και όχι στα ερωτήµατα αυτά καθεαυτά, αν τα
6.000.000.000 του «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» θα προχωρή-
σουν, αν η Κυβέρνηση είναι διατεθειµένη να δώσει αγώνα για να
βρει περαιτέρω πόρους, αν η Κυβέρνηση έχει ένα ουσιαστικό
σχέδιο πέρα από το οραµατικό και θεωρητικό. ∆ιότι εδώ µιλάµε
επί της ουσίας. Μιλάµε σε χρονιά κρίσης. Μιλάµε τη στιγµή κατά
την οποία ο Πρωθυπουργός είπε «Το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο είναι εδώ». Αυτό σηµαίνει ότι οι πολίτες βρίσκονται σε από-
λυτη ανασφάλεια, ότι οι νέοι αγρότες, οι νέοι κτηνοτρόφοι, οι
ψαράδες αυτής της χώρας, οι άνθρωποι της υπαίθρου είναι
απελπισµένοι. Σηµαίνει ότι η ανασφάλεια έχει κατακλείσει τα σπί-
τια και σηµαίνει ότι η Κυβέρνηση -η κάθε κυβέρνηση- είναι εδώ
για να δίνει λύσεις. Η Κυβέρνηση δεν είναι εδώ για να θεωρητι-
κολογεί ως ατέρµων κοχλίας. Η Κυβέρνηση είναι για να παίρνει
αποφάσεις. Η Κυβέρνηση είναι όχι για να βρίσκεται µόνιµα σε
προγραµµατικές δηλώσεις θεωρητικής κατάρτισης για τον
τρόπο µε τον οποίο θα διακυβερνηθεί η χώρα αλλά να κάνει πρά-
ξεις, να µοιράζει χρήµατα. Αν δεν έχει χρήµατα, να πει «δεν
έχουµε χρήµατα, έχουµε αυτά τα λίγα και θα κάνουµε αυτά». Αν,
λοιπόν, αυτοί οι άνθρωποι ήταν στα θεωρεία, δεν θα είχαν βγά-
λει κανένα συµπέρασµα.

Και εδώ είναι το ανησυχητικότερο για τον τόπο. ∆ιότι οι καιροί
είναι εξαιρετικά απαιτητικοί. Εσείς, λοιπόν, χαρακτηρίσατε ότι
έχει πραγµατοποιηθεί ρουσφετολογικό, ό,τι είχε προγραµµατι-
στεί τους τελευταίους µήνες προεκλογικό και ό,τι είχε στηθεί για
να διεκπεραιωθεί τον επόµενο χρόνο σε ένα σχεδιασµό σχεδόν
διεφθαρµένο. Επί της ουσίας, όµως, η αλήθεια είναι ότι σε ένα
προς ένα τα ερωτήµατα τα οποία έθεσαν οι συνάδελφοι της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ουσιαστικές απαντήσεις δεν πή-
ραµε. «Θα, µπορεί, τον άλλο µήνα, αναθεώρηση, ανασυγκρό-
τηση, αναδιανοµή».

Πότε θα πάρουν απαντήσεις οι άνθρωποι αυτοί; Πότε δηλαδή,
η Κυβέρνηση σε τελική ανάλυση θα αποφασίσει τα χρήµατα τα
οποία βρίσκονται στο ΕΣΠΑ να τα ρίξει στην αγορά; Η χώρα κι-
νείται µε µοναδικές επενδύσεις ιδιαίτερα στον τοµέα της γεωρ-
γικής ανάπτυξης τα ευρωπαϊκά χρήµατα. Και τα λιγοστά
χρήµατα, τα οποία υπάρχουν για ιδιωτικές επενδύσεις είτε θέ-
λουν βοήθεια από το ΕΣΠΑ για να λειτουργούν συµπληρωµατικά,
είτε θέλουν επενδυτικό νόµο τον οποίο δεν έχει η Κυβέρνηση.
∆εν είστε εσείς υπεύθυνοι αλλά είστε µέλος της ίδιας Κυβέρνη-
σης. Πώς θα προχωρήσει αυτός ο τόπος;

Ουσιαστικά µας είπατε σήµερα ότι τα πρώτα ευρώ του ΕΣΠΑ
θα εκταµιευτούν το 2011. Και το 2010 τι θα κάνουµε; Στους αν-
θρώπους αυτούς που έχουν από καιρό προγραµµατίσει, πληρώ-
σει, εξασφαλίσει µελέτες, έχουν καταθέσει σχέδια σε ένα
σχεδιασµό του κράτους τι θα τους πείτε; Ότι η προηγούµενη,
ό,τι σας είχε υποσχεθεί ήταν προεκλογικό, ρουσφετολογικό και
διεφθαρµένο; Αυτή είναι η απάντηση της υπεύθυνης πολιτείας;
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∆ικαιολογηµένα, λοιπόν, βάζουµε ξερά- χλωρά στο ίδιο καζάνι.
Επειδή, λοιπόν, εµείς δεν αισθανόµαστε ότι είµαστε µε τα ξερά

και επειδή οι ελπίδες που έδωσε η αγροτική πολιτική της Νέας
∆ηµοκρατίας ήταν πολύ συγκεκριµένες, θέλω να σας πω µερικά
από αυτά τα οποία δεν είπατε είτε γιατί δεν τα ξέρατε είτε γιατί
δεν σας τα έχουν πει είτε γιατί τα ξέρατε αλλά τα αποκρύψατε
είτε γιατί δεν τα έχετε αντιληφθεί. ∆εν έχετε µελετήσει στο
Υπουργείο σας ότι σε ό,τι προκηρύξεις είναι στα πλαίσια του
ΟΠΑΑΧ ή του «LEADER», γενικότερα του «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛ-
ΤΑΤΖΗΣ», ιδιαίτερα στα προγράµµατα αγροτικής υπαίθρου σε
όλα τα έργα που έχουν προκηρυχθεί είναι µε πάνω από 50% έκ-
πτωση τα τελικά αποτελέσµατα των διαγωνισµών; ∆εν έχετε αντι-
ληφθεί ότι πρέπει να προγραµµατίσετε διπλάσια από αυτά που
έχετε, για να µη σας περισσέψουν οι πόροι και επειδή το ΕΣΠΑ
είναι ανταγωνιστικό, σάς το πάρει άλλο Υπουργείο; ∆εν έχετε κα-
ταλάβει ότι το ΕΣΠΑ δεν είναι Γ' Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης; Μα
αυτό είναι βασικό και αρχέγονο.

Γιατί µας λέτε ότι: «Εµείς προγραµµατίσαµε περισσότερα, από
αυτά τα οποία είχατε»; Για τον απλούστατο λόγο ότι όλα είναι µε
πάνω από 50% έκπτωση. ∆είτε το, παρακαλώ.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Εµείς, δεν είµαστε στο ΕΣΠΑ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα µπείτε, όµως. Το
«ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», θα µπει εκ των πραγµάτων στο
ΕΣΠΑ.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Πώς θα µπει;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα µπει! Το «ΑΛΕΞΑΝ-
∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» είναι ένα πρόγραµµα το οποίο λειτουργεί
µε 50%.

Μας φέρνετε παραδείγµατα για έργα τα οποία, δεν προχώρη-
σαν…

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ: Κύριε Μαρκόπουλε…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Μη βιάζεστε, κύριε συνά-

δελφε. Μη βιάζεστε, γιατί τα νούµερα, δυστυχώς, για εσάς είναι
απογοητευτικά για την πολιτική την οποία εφαρµόζετε.

Αρδευτικό έργο του Αξιού. Είναι, ήδη, µε 55%. Το έχετε στα-
µατήσει. Αυτός που έχει πάρει το έργο, περιµένει πότε θα απο-
φασίσει η Κυβέρνηση να προχωρήσει την υλοποίηση του έργου.
Θα το ακυρώσετε; Θα το προχωρήσετε; Στους πολίτες τι θα
πούµε; Εκτός από τον άνθρωπο αυτόν ή τους ανθρώπους, που
ανήκουν. Το ίδιο ισχύει για τον Αχελώο.

Ποιος σας είπε ότι τα προγράµµατα τα οποία αφορούν το
«ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» είναι µόνο αγροτική οδοποιία;
Είναι και διαχείριση υδάτινων πόρων, είναι και περιβαλλοντικά
έργα. Και ποιος σας είπε ότι είναι 600 χιλιάρικα κοµµένα-ραµ-
µένα. Έχετε, πολύ µεγάλο λάθος. Είναι µέχρι 600 χιλιάρικα! Είναι
300, 400, 500, 600, όσα κάθε περιοχή έχει ανάγκη. Και βεβαίως
κατά 50% αυξηµένα για τις περιοχές οι οποίες είχαν κτυπηθεί,
είχαν δηµιουργηθεί, ιδιαίτερες, εστίες προβληµάτων από τις τε-
λευταίες θεοµηνίες. Και αυτά τα σταµατήσατε.

Σε τελική ανάλυση, βεβαίως, υποχρέωσή σας ήταν να κάνετε
οποιαδήποτε ανακατανοµή, αναδιανοµή και νέα κατανοµή. Την
κάνατε, είπατε και την καταθέσατε στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Μά-
λιστα. Με ποιον τη συζητήσατε; Με ποιους διαλεγήκατε για να
κάνετε αυτήν τη νέα κατανοµή; Μόνοι σας; Είναι δικαίωµά σας.
Πείτε το όµως. Μη µας µιλάτε όµως για open government και δια-
βούλευση.

Εµείς όταν καταθέσαµε τα προγράµµατα, ως κυβέρνηση
εννοώ, τα καταθέσαµε σε συνεργασία µε την ΤΕ∆ΚΕ, µε την
ΕΝΑΕ, µε τους νέους αγρότες, µε τους νέους κτηνοτρόφους.
Εσείς, µε ποιους συζητήσατε; Με κανέναν. Μόνοι σας; Έχετε
αυτό το δικαίωµα; Έχετε αυτήν, τη δυνατότητα να γνωρίζετε
ξαφνικά µέσα σε λίγο χρονικό διάστηµα και µε το δεδοµένο ότι
ο Γενικός Γραµµατέας το Μάρτιο ανέλαβε τα καθήκοντά του.
Πώς το κάνατε αυτό; Έχουµε κάθε λόγο, λοιπόν, να πιστεύουµε
ότι πρόκειται για µία καθαρά κοµµατική διαβούλευση. Βεβαίως,
για να αποδείξετε το αντίθετο θα πρέπει να µας πείτε για τη νέα
κατανοµή.

Ήρθατε, λοιπόν, εδώ, έχετε δεκαεννέα ερωτήµατα σε µία επε-
ρώτηση Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας και απάντηση για τη

νέα κατανοµή δεν δώσατε. Μας την κρατάτε µυστική; Έχετε
αυτό το δικαίωµα. Τότε γιατί ήρθατε εδώ να απαντήσετε; Για να
µας πείτε πώς χαρακτηρίζετε αυτά, που δεν θέλετε να υλοποιή-
σετε; Το καταλάβαµε! Πάµε και στο παρακάτω.

Αυτή, είναι η πολιτική διαβούλευση µέσα στην Αίθουσα του
Κοινοβουλίου. Είναι το τι θα κάνετε! Όχι να µας πείτε ότι: «το κα-
ταθέσαµε, αλλά δεν σας το λέµε». Γιατί; ∆εν ξέρω το γιατί, δεν
υπάρχει επ’ αυτού απάντηση.

Και όλα αυτά τη στιγµή κατά την οποία βρισκόµαστε µε την
πλάτη στον τοίχο ως κράτος, χάρη στις πράξεις της δικής σας
Κυβέρνησης, χάρη στις αποφάσεις τις οποίες πήρατε σε ένα
σχέδιο το οποίο το ενεργοποιήσατε, χωρίς να το έχετε διαπραγ-
µατευθεί, χάρη στο γεγονός ότι η Κυβέρνηση αυτή κινείται µε-
ταξύ της αλαζονείας των αποφάσεων που παίρνει µόνη της για
λογαριασµό ολόκληρου του τόπου, µέχρι το σηµείο να διαστρε-
βλώνει γεγονότα, καταστάσεις και αριθµούς.

Κακά τα ψέµατα ο στρατηγικός σχεδιασµός, για τον οποίο µας
µιλήσατε, φοβάµαι ότι δεν υπάρχει. Φοβάµαι ότι ατάκτως ερριµ-
µένες αποφάσεις χωρίς κανένα κεντρικό σχεδιασµό. Με µονα-
δική αφετηρία, µία διάθεση στην οποία υπάρχει σε όλα τα µέλη
της Κυβέρνησης, ανεξαιρέτως, σε όλα τα µέτρα της Κυβέρνη-
σης να επιχειρούν να ακυρώσουν αποφάσεις της προηγούµενης
και την περίφηµη συνέχεια της πολιτείας, µόνο και µόνο για να
εµφανίζεστε ότι κάνετε κάτι. Στην πραγµατικότητα πυροβολείτε
τα πόδια σας. Και στην πραγµατικότητα βυθίζετε σε µεγαλύτερη
ανασφάλεια, ο κάθε Υπουργός και εσείς στη συγκεκριµένη περί-
πτωση, το γεωργικό, τον κτηνοτροφικό και αλιευτικό κόσµο της
χώρας.

Ό,τι αποφασίστηκε δεν αφορούσε το σύνολο των δήµων. Συ-
γκεκριµένα προγράµµατα αφορούσαν τους ορεινούς δήµους,
άλλα προγράµµατα αφορούσαν τη διαχείριση των υδάτινων
πόρων αυτής της χώρας. Κανένα από τα προγράµµατα, καµµία
απόφαση δεν έχει προχωρήσει ένα µέτρο. Και καµµία από τις
απαντήσεις που µας δώσατε δεν δικαιολογεί αυτή τη στάση. Θα
ήµουν πολύ ευτυχής αν λέγατε: «Ότι εµείς δεν θα προχωρή-
σουµε αυτά τα έργα, διότι στη θέση τους θα βάλουµε αυτό,
αυτό, και αυτό. Ότι πήγαµε σε κάποιες περιφέρειες, διαβουλευ-
τήκαµε µε τις τοπικές Ενώσεις ∆ήµων και Κοινοτήτων, µε τους
Γενικούς Γραµµατείς Περιφερειών -οι οποίοι δεν ξέρουν ακόµη
γιατί το Γενάρη, έκατσαν στην καρέκλα τους- και αποφασίσαµε
κάτι άλλο». ∆εν υπάρχει τίποτα και δεν προβλέπεται να υπάρχει
κάτι. Ξέρετε γιατί; ∆ιότι από τη στιγµή κατά την οποία ζητήσατε
την ανακατανοµή των πόρων, σηµαίνει ότι θα παρέλθει και το κα-
λοκαίρι, θα οδεύσουµε προς τις εκλογές της Τοπικής Αυτοδιοί-
κησης, θα αλλάξουν οι θέσεις στις καρέκλες των Γενικών
Γραµµατέων της Περιφέρειας. Εσείς, ακόµα, θα περιµένετε να
αποφασίσετε µε ποιους θα διαβουλευτείτε.

Οι πολίτες όµως της χώρας είναι εκεί. Είναι στο ίδιο σηµείο.
Είναι µε την ίδια αναµονή. Είναι µε το ίδιο ερωτηµατικό, γιατί δεν
προχώρησαν αυτά για τα οποία πλήρωσαν. Αυτά είναι ερωτή-
µατα τα οποία δεν τα έχουµε εµείς, τα έχουµε εµείς για λογα-
ριασµό εκείνων. Των ανθρώπων, δηλαδή, της πόλης, της
υπαίθρου, οι οποίοι διερωτώνται πότε επιτέλους θα διασφαλιστεί
σ’ αυτό το κράτος η συνέχεια, και πότε τα δικά τους µικρά προ-
σωπικά αλλά εξαιρετικά σηµαντικά για τους ίδιους, δικαιώµατα σ’
αυτή την κοινωνία, επιτέλους θα διατηρηθούν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Υπουργέ, έχετε στα χέρια σας τον πιο πλούσιο σηµα-
ντικό πρωτογενή τοµέα, ο οποίος τις επόµενες χρονιές θα γίνει
εξαιρετικά πιο σηµαντικός, γιατί η κρίση που έρχεται και η ανερ-
γία στην οποία αποφασίσατε εκ των πραγµάτων να βυθίσετε τη
χώρα µε αυτό το σχέδιο το οποίο αποφάσισε η Κυβέρνηση, θα
αναγκάσει χιλιάδες νέους να φύγουν από τις πόλεις και να γυρί-
σουν στη γη των γονιών τους, γιατί δεν θα έχουν δουλειά. Τότε,
θα δείτε, ότι το έλλειµµα του προγραµµατισµού και της ενίσχυ-
σης των νέων αγροτών, θα έχει πολύ µεγαλύτερη σηµασία από
όσο νοµίζετε ότι έχει τώρα.

Έχετε στα χέρια σας το µεγαλύτερο πλουτοπαραγωγικό
τοµέα της χώρας, που απασχολεί χιλιάδες ανθρώπους, χιλιάδες
οικογένειες και χιλιάδες νέους που µε απόγνωση σας κοιτάζουν.
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(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτό, λοιπόν, το όπλο που έχετε στα χέρια σας, είτε ως Κυ-
βέρνηση είτε προσωπικά, εκµεταλλευτείτε το παραγωγικά και µε
πράξεις αποφάσεις. Όχι µε θεωρίες, όχι µε αλαζονεία, όχι µε άρ-
νηση. Αλλά µε δουλειά, µε διαβούλευση ουσιαστική και µε απο-
φάσεις. Τότε θα πετύχετε και τότε θα µπορέσετε να
αναµορφώσετε έναν τοµέα που θέλει, πράγµατι, να νιώσει ακόµα
περισσότερο βηµατισµό και µεγαλύτερη προστασία απ’ αυτή
που ένιωσε µε τα 24.000.000.000 που εξασφάλισε το 2004 η Κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας και µε τα οποία κινείται ακόµα το
ελληνικό κράτος.

∆εν ζητούµε κάτι άλλα από εσάς παρά να κάνετε το χρέος σας
και τουλάχιστον σ’ αυτήν τη σηµερινή συνεδρίαση ζητούσαµε
απαντήσεις, τις οποίες δεν πήραµε. Και αν δεν τις πήραµε γιατί
δεν θέλετε να µας τις πείτε, δεν πειράζει, µπορούµε να το ξεχά-
σουµε. Αν όµως δεν τις πήραµε επειδή δεν τις έχετε, γιατί δεν
υπάρχουν, γιατί δεν υπάρχει στρατηγικός σχεδιασµός τότε τα
πράγµατα είναι πιο δυσάρεστα απ’ όσο φανταζόµαστε και εµείς.
Και φοβούµαι ότι σηµαίνει το τελευταίο.

Ευχαριστώ, πολύ, κύριε συνάδελφε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Και εµείς σας ευχα-
ριστούµε, κύριε Μαρκόπουλε.

Το λόγο έχει τώρα ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος Παπουτσής.

Ορίστε, κύριε Παπουτσή, έχετε το λόγο για έξι λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ακούσαµε καλά, κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι; Ότι ήταν ελπίδα η πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας για
τον αγροτικό κόσµο; Ακούσαµε καλά; Σωστά δεν είπατε, κύριε
Μαρκόπουλε; Ορθώς, άκουσα! Είπατε, ότι ήταν η ελπίδα για τον
αγροτικό κόσµο, η πολιτική της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Πώς γίνεται και από άκρο εις άκρο της χώρας κάθε αγρότης
είδε ότι αυτά τα χρόνια, ήταν πεντέµισι χαµένα χρόνια για τη Νέα
∆ηµοκρατία; Πώς έγιναν αυτές οι ελπίδες και επί πεντέµισι χρό-
νια δεν είδε ούτε ένας αγρότης, ούτε ένας, σε ολόκληρη τη χώρα
το εισόδηµά του να βελτιώνεται, τη θέση του στην κοινωνία να
βελτιώνεται; Ούτε ένας αγρότης, δεν είδε στο προϊόν του να αυ-
ξάνονται οι τιµές!

Φρούδες ήταν οι ελπίδες. Αυτή ήταν η πραγµατικότητα. Άν-
θρακες ο θησαυρός. Και όχι µόνο άνθρακες ο θησαυρός, αλλά
και καµένη γη, αυτή, η οποία αφήσατε πίσω σας. ∆υστυχώς είναι
η γη από την οποία περίµενε ο Έλληνας αγρότης -που πράγµατι
είχε, όπως έχει πράγµατι ο κάθε αγρότης που σκοτώνεται, κα-
θηµερινώς- και ελπίζει για το καλύτερο.

Όµως, φοβάµαι, ότι παρ’ όλα αυτά παραµένετε και αµετανόη-
τοι. ∆ιαβάζοντας το κείµενο της επερώτησής σας, πέραν του γε-
γονότος ότι πριν από δύο µήνες απαντήθηκε από την
Κυβέρνηση, η ίδια ακριβώς ερώτηση υπό το γενικό τίτλο ««ΑΛΕ-
ΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ».

Παρ’ όλα αυτά στη σηµερινή σας επερώτηση βρίσκει κανείς -
εκτός από τους νέους αγρότες τους οποίους φαινοµενικά ανα-
φέρεται η επερώτηση- θέµατα δασικά στα οποία βλέπω ότι
υπάρχει και µεγάλο ενδιαφέρον από τη Νέα ∆ηµοκρατία παρα-
δοσιακά από την εποχή του κ. Μητσοτάκη, οι δασικές εκτάσεις
ήταν ένα από τα αγαπηµένα πεδία άσκησης πολιτικής. Επίσης
βρίσκουµε θέµατα που αφορούν την κτηνοτροφία, ζητήµατα πε-
ριβάλλοντος, τις περιοχές natura, διαχείριση υδάτων, επιπτώσεις
κλιµατικής αλλαγής, θέµατα υγείας, δηλαδή όλα στο µίξερ.

Φοβάµαι ότι όπως αντιλαµβανόσασταν την άσκηση της κυ-
βερνητικής πολιτικής, έτσι αντιλαµβάνεστε και την άσκηση του
κοινοβουλευτικού ελέγχου. ∆υστυχώς, όµως, για το Κοινοβού-
λιο, γιατί µε αυτό τον τρόπο υποβαθµίζετε και τον κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο που µπορείτε και έχετε κάθε δικαίωµα να ασκείτε ως
Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Το κάνετε χωρίς εξειδίκευση, χωρίς
συγκεκριµένες στοχεύσεις, όπως ακριβώς πολιτευτήκατε στην
κυβέρνηση, έτσι κάνετε και στην Αντιπολίτευση.

Άκουσα «πολύ µεγάλη αγωνία για το τι θα γίνει µε το µέλλον».
Και ορισµένοι εκ των συναδέλφων της Νέας ∆ηµοκρατίας επέ-
µεναν να υποστηρίζουν ότι η πολιτική της νέας δηµοκρατικής
διακυβέρνησης ήταν αυτή η οποία έφερε τις βάσεις για την ανά-

πτυξη του αγροτικού τοµέα του µέλλοντος. Και ερωτώ συγκε-
κριµένα: Ήταν οι εξισωτικές αποζηµιώσεις -στις οποίες αναφέρ-
θηκε η κυρία Υπουργός- και οι πρόωρες συνταξιοδοτήσεις,
πράγµατι, θεµέλια για την ανάπτυξη της υπαίθρου; Ήταν η κα-
λύτερη αξιοποίηση για τον αναπτυξιακό προγραµµατισµό της
χώρας; Υπήρχε πουθενά επιλογή ανακατανοµής; Όχι δεν
υπήρχε. Υπήρχε αντίθετα η ψευδαίσθηση την οποία καλλιεργού-
σατε παντού σε όλο τον κόσµο ότι έρχεται ένα φιλόδοξο και µε-
γαλόπνοο σχέδιο «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» το οποίο θα
δώσει λύση σε όλα τα ζητήµατα.

Και βέβαια σε όλα τα ζητήµατα περιελήφθησαν και όλες οι
ρουσφετολογικές ρυθµίσεις, οι πελατειακές σχέσεις τις οποίες
αναπτύξατε µε συγκεκριµένους φορείς της Τοπικής Αυτοδιοίκη-
σης. Και έτσι ένα πρόγραµµα αγροτικής ανάπτυξης στην πραγ-
µατικότητα συνεθλίβη, µέσα από τις διαδικασίες -τις οποίες
επέβαλε και προώθησε η κυβέρνηση- των πελατειακών σχέσεων
και εξαρτήσεων.

Το αντίθετο ακριβώς αποτελεί τη βασική επιλογή της δικής µας
Κυβέρνησης. Γιατί όχι µόνο η ανακατανοµή παίρνει σάρκα και
οστά, αλλά ταυτόχρονα υπάρχει και ένας επαναπροσανατολι-
σµός της παραγωγικής διαδικασίας µε την προστασία του περι-
βάλλοντος. Ένας επαναπροσανατολισµός εξαιρετικά αναγκαίος
για το µέλλον της αγροτικής οικονοµίας.

Ούτε, λοιπόν, οι διατοµεακές συνεργασίες, ούτε η εύνοια σε
ηµετέρους, ούτε οι διευθετήσεις των φίλων µας αποτελούν τα
στοιχεία της αγροτικής πολιτικής της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ.
Το αντίθετο, υπάρχει ουσιαστικός σχεδιασµός, σταθερή προσή-
λωση στις βασικές προτεραιότητες της αγροτικής ανάπτυξης, η
Κυβέρνηση µελετάει προσεχτικά τις παρεµβάσεις της και τις
αναθεωρήσεις όλων των ατάκτως ερριµένων υποσχέσεων της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

Γιατί εδώ έχετε δίκιο. Εδώ θα σας δικαιώσω. ∆εν έχετε δίκιο
εσείς, έχει δίκιο ο κόσµος ο οποίος σας πίστεψε, ο κάθε αγρότης
που έκανε τον προγραµµατισµό του και που έκανε επένδυση στις
ελπίδες του ότι θα προωθήσετε δύο, τρία , πέντε πράγµατα.
Εδώ, όµως, η Κυβέρνηση είναι υποχρεωµένη προκειµένου να
εντάξει όλες αυτές τις ελπίδες του καθένα σε ένα συνολικό σχε-
διασµό, να κάνει αναθεωρήσεις.

Έτσι, λοιπόν, µέσα σ’ αυτό το πλαίσιο εγώ θεωρώ ότι είναι επι-
βεβληµένο αυτό το οποίο γίνεται, να σταµατήσει άµεσα τα σκαν-
δαλώδη προγράµµατα «ΑΓΡΟΓΗ». Όπως, επίσης και τα τοπικά
κέντρα αγροτικής ανάπτυξης που δηµιουργήθηκαν µόνο και
µόνο για ρουσφετολογικές προσλήψεις.

Εξάλλου, δεν είδα και κανέναν από εσάς σήµερα να θυµάται
ότι αυτό το πρόγραµµα «ΑΓΡΟΓΗ» και τα συγκεκριµένα τοπικά
κέντρα αγροτικής ανάπτυξης ήταν βασικά στοιχεία της ελπιδο-
φόρας, κατά τα άλλα, πολιτικής της Νέας ∆ηµοκρατίας στον
αγροτικό τοµέα. Εµείς επιµένουµε ότι πρέπει να δώσουµε τα
χρήµατα στους αγρότες µε τρόπο αντικειµενικό, ισότιµο, χωρίς
διακρίσεις.

Και χαίροµαι ιδιαίτερα γιατί για µια ακόµη φορά η κ. Μπατζελή,
Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, τόνισε ότι όλοι
όσοι θέλουν πραγµατικά να είναι αγρότες και να ασκούν αυτό το
επάγγελµα, θα βοηθηθούν. Αυτή είναι και η πεµπτουσία της πο-
λιτικής µας. Αντίθετα όσοι το είδαν ως ευκαιρία, ως πάρεργο, ως
µία ευκαιριακή απασχόληση προκειµένου να πλουτίσουν µε εύ-
κολο χρήµα, να είσαστε βέβαιοι ότι θα απογοητευτούν.

Και θέλω να πω ότι το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων -παρά το γεγονός ότι όλοι γνωρίζοντες και οι παροι-
κούντες εις την Ιερουσαλήµ, αντιλαµβάνονται ότι είναι ένα πεδίο
σύγκρουσης πολλών και πολύ µεγάλων οικονοµικών συµφερό-
ντων- αξίζει συγχαρητηρίων γιατί έχει προχωρήσει σε ελέγχους
και έχει εντοπίσει εκατοντάδες παραγωγούς που εισέπρατταν
παράνοµα επιδοτήσεις που δεν δικαιούνταν.

Και θα ήθελα κάποια στιγµή να υπήρχε και κάποια διαδικασία,
ακόµα και έλεγχος της όποιας αντιπολίτευσης η οποία απέρχε-
ται από την εξουσία, γιατί ο έλεγχος πρέπει να είναι διαρκής.

Αλήθεια, αυτοί οι οποίοι εισέπρατταν παράνοµα στο όνοµα
ποιας νοµιµότητας το εισέπρατταν; Στο όνοµα ποιας πολιτικής;
Ποιος θα µας δώσει απαντήσεις επ’ αυτών; Οι πρώην Υπουργοί
της Νέας ∆ηµοκρατίας, οι υπηρεσίες; Ποιος ακριβώς; Είπε η
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κυρία Υπουργός προηγουµένως ότι θα ζητηθεί να επιστρέψουν
πίσω τα παρανόµως εισπραχθέντα. Εάν, όµως, δεν τα επιστρέ-
ψουν πίσω, σύµφωνα µε την κοινοτική νοµοθεσία, πρέπει να τα
πληρώσει η χώρα.

Και το ερώτηµα είναι ποιος θα πάρει την ευθύνη για αυτά τα
κονδύλια που θα εκταµιευθούν ως πρόστιµα προς την Ευρω-
παϊκή Επιτροπή για αυτού του είδους τις παρανοµίες; Όπως, επί-
σης, ποιος θα πληρώσει και ποιος θα πάρει την πολιτική ευθύνη
για τα πρόστιµα της Ευρωπαϊκής Επιτροπής όσον αφορά το
άλλο τεράστιο εγχείρηµα του κ. Χατζηγάκη µε τα 500.000.000;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ' Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κύριε Παπουτσή, ολοκληρώστε παρακαλώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ: Ποιος αναλαµβάνει την ευθύνη για
όλα αυτά;

Με τούτα και µε εκείνα και µε τέτοιου είδους διευκολύνσεις
και διευθετήσεις φτάσαµε εδώ που φτάσαµε. Και γι’ αυτό έχει
πολύ µεγάλη σηµασία, ο πολιτικός λόγος της Νέας ∆ηµοκρατίας
να είναι µετριοπαθής. Και να είναι µετριοπαθής µετά λόγου γνώ-
σεως και συνειδήσεως για το ποιος φέρει την ευθύνη.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ (Ζ' Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Ευχαριστούµε τον κ. Παπουτσή.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-
στικού Κόµµατος Ελλάδας, κ. Νικόλαος Μωραΐτης.

Ορίστε, κ. Μωραΐτη, έχετε το λόγο για έξι λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Και η προηγούµενη κυβέρνηση της

Νέας ∆ηµοκρατίας και οι κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ, χρόνια τώρα,
δίνουν υποσχέσεις από την ένταξη της χώρας στην τότε ΕΟΚ,
ότι τα Πλαίσια Στήριξης θα έφερναν πνοή στην ύπαιθρο, θα στή-
ριζαν το αγροτικό εισόδηµα. ∆ιαψεύσθηκαν, όµως, κατηγορη-
µατικά.

Πακέτα έρχονται και φεύγουν, όπως τα Μεσογειακά Προ-
γράµµατα, τα Πλαίσια Στήριξης, το πρώτο Κοινοτικό Πλαίσιο
Στήριξης, το δεύτερο, το τρίτο. Το αποτέλεσµα, όµως, είναι το
βίαιο ξεκλήρισµα αγροτικών νοικοκυριών. Πάνω από διακόσιες
χιλιάδες νοικοκυριά έχουν ξεκληριστεί µετά την ένταξη της
χώρας στην ΕΟΚ. Ερηµώνει η ύπαιθρος.

Την ίδια τύχη θα έχει και το 4ο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης, το
σχέδιο «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», που σήµερα ερωτά η
Νέα ∆ηµοκρατία και το φέρνει σαν λύση στα οξυµένα προβλή-
µατα της υπαίθρου. Και το 4ο Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης – όπως
και τα προηγούµενα- δεν θα ανακουφίσει την αγροτιά, γιατί είναι
το εργαλείο που θα υλοποιήσει τους ίδιους και χειρότερους
αντιαγροτικούς στόχους και µάλιστα ενταγµένους στην στρατη-
γική της Λισαβόνας.

Θα συνεχιστεί µε µεγαλύτερη ένταση η συρρίκνωση της αγρο-
τικής οικονοµίας και η συγκέντρωση γης και παραγωγής σε λι-
γότερα χέρια. Αυτό είναι αποτέλεσµα των αντιαγροτικών
πολιτικών που εφαρµόστηκαν χρόνια τώρα από όλες τις κυβερ-
νήσεις. Είναι πολιτικές που εκπορεύονται από την Ευρωπαϊκή
Ένωση και εντάσσονται στην κατεύθυνση της Κοινής Αγροτικής
Πολιτικής.

Το ξεκλήρισµα της φτωχοµεσαίας αγροτιάς θα επιταχυνθεί το
επόµενο διάστηµα και µε το λεγόµενο έλεγχο υγείας και το µη-
τρώο αγροτών που ετοιµάζετε, κυρία Υπουργέ.

Ήδη πήρατε την απόφαση να κόψετε τις επιδοτήσεις µέχρι
200 ευρώ που αντιστοιχούν σε δεκάδες χιλιάδες αγρότες και
εκατοµµύρια ευρώ. Αδιάψευστος µάρτυρας είναι και τα στοιχεία
που αναφέρετε στο σχέδιο νόµου για το µητρώο των αγροτών,
ότι το 70% των αγροτών ασχολείται κάτω από το 50% του εργά-
σιµου χρόνου µε τη γεωργία, που δείχνει τη συρρίκνωση της
αγροτικής παραγωγής.

Ένα άλλο στοιχείο που επιβεβαιώνει µε τον πιο κατηγορηµα-
τικό τρόπο τις θέσεις του ΚΚΕ είναι το µάζεµα της παραγωγής σε
λιγότερα χέρια. Αυτό αποδεικνύεται από το ότι το 30% περίπου
των αγροτών παίρνει το 70% των επιδοτήσεων, δηλαδή διακό-
σιες ογδόντα οκτώ χιλιάδες περίπου αγρότες, πήραν 1,5 δισε-
κατοµµύριο ευρώ, ενώ από την άλλη µεριά πεντακόσιες ογδόντα
πέντε χιλιάδες αγρότες πήραν µόνο 740.000.000 ευρώ. Είναι
αυτοί που µε το µητρώο αγροτών, που ετοιµάζετε, θα βρεθούν

έξω από το επάγγελµα. Αυτό είναι κάτι παραπάνω από βέβαιο,
γιατί οι περισσότεροι το µόνο εισόδηµα που έχουν είναι οι επι-
δοτήσεις και αυτές σιγά-σιγά τελειώνουν, γιατί οι πολιτικές σας
τους άφησαν χωρίς παραγωγή. Αφάνισαν καλλιέργειες.

Σας ρώτησα, κύριε Υπουργέ και στην επιτροπή, αυτό το 30%
των αγροτών που παίρνουν σήµερα τη µερίδα του λέοντος των
επιδοτήσεων, τι εισόδηµα έχουν, τι περιουσιακά στοιχεία έχουν;
Εννοούµε κτηµατική περιουσία. ∆εν απαντήσατε.

Αυτή είναι η πολιτική της ΚΑΠ, την εφαρµόζετε απαρέγκλιτα
και εσείς και η Νέα ∆ηµοκρατία που σήµερα µε την επερώτηση
ζητάει και τα «ρέστα». Αυτές τις αντιαγροτικές επιλογές τις στή-
ριξαν βέβαια και τα άλλα κόµµατα του ευρωµονόδροµου, παρά
τις όποιες φραστικές διαφοροποιήσεις, που δεν αµφισβητούν
στο παραµικρό τον πυρήνα της αντιαγροτικής πολιτικής. Αυτές
οι πολιτικές, όµως, αφήνουν πίσω τους τεράστια ελλείµµατα στο
αγροτικό ισοζύγιο, δεκάδες χιλιάδες κάθε χρόνο ξεκληρισµένους
αγρότες.

Επίσης, υπάρχει δραµατική µείωση του ποσοστού του αγρο-
τικού προϊόντος στο Ακαθάριστο Εθνικό Προϊόν. Ακόµη, αυτή η
πολιτική αφήνει χωρίς δουλειά κάθε χρόνο χιλιάδες που ασχο-
λούνται µε τη διαλογή, τη συσκευασία, τη µεταποίηση αγροτι-
κών προϊόντων. Αυτή την αγροκτόνα πολιτική της ΚΑΠ
προσπαθείτε να την εξωραΐσετε, να τη «φτιασιδώσετε» µε διά-
φορα προγράµµατα περιβαλλοντικά, δενδρώδεις καλλιέργειες,
ανανεώσιµες πηγές ενέργειας, τα «λαµπογυάλια» που λένε χα-
ρακτηριστικά οι αγρότες.

Είναι αυτά, κυρία Υπουργέ, αγροτική παραγωγή; Είναι περι-
βαλλοντική υποκρισία πρώτου µεγέθους να δασώνεις καλλιερ-
γήσιµες εκτάσεις που µπορούν να παράγουν προϊόντα άριστης
ποιότητας, σε µία χώρα µε ελλείµµατα και στο αγροτικό ισοζύγιο,
αλλά πάνω από όλα µε διατροφική εξάρτηση, σ’ έναν κόσµο που
πάνω από ένα δισεκατοµµύριο άνθρωποι στον πλανήτη υποσιτί-
ζονται, λιµοκτονούν. Αυτές είναι οι πολιτικές του Παγκόσµιου Ορ-
γανισµού Εµπορίου.

Ε, είναι υποκρισία να δασώνεις καλλιεργήσιµες εκτάσεις και
να αφήνεις τα καµένα στην τύχη τους, να θεωρείται η σύνταξη
δασικών χαρτών µη επιλέξιµη από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Αυτός
είναι ο καπιταλισµός που η προστασία του περιβάλλοντος, η πα-
ραγωγή προϊόντων για τη διατροφή των λαϊκών στρωµάτων δεν
είναι το κριτήριο, όπως δεν είναι κριτήριο οι σύγχρονες λαϊκές
ανάγκες. Κριτήριο είναι η κερδοφορία των µονοπωλιακών οµί-
λων που δραστηριοποιούνται στο χώρο των τροφίµων.

Έρχεστε, βέβαια τώρα και µε νοµοσχέδιο για το συνδικαλισµό,
να χειραφετήσετε το κίνηµα. ∆εν θα τα καταφέρετε. Έρχεται
«τσουνάµι» αγώνων της φτωχής αγροτιάς. Η φτωχοµεσαία αγρο-
τιά πρέπει να βγάλει πολιτικά συµπεράσµατα. ∆εν θα τη σώσει η
πράσινη γεωργία του ΠΑΣΟΚ µε τα βιοκαύσιµα και τα «λαµπο-
γυάλια», ούτε η άλλη γεωργία της Νέας ∆ηµοκρατίας µε τα υφα-
ντά και τα γλυκά του κουταλιού.

Όλα αυτά δείχνουν τα αδιέξοδα της Κοινής Αγροτικής Πολι-
τικής. Οι φτωχοί αγρότες πρέπει να παλέψουν για µια άλλη πο-
λιτική, για έναν άλλο δρόµο, για την ολόπλευρη ανάπτυξη της
αγροτικής παραγωγής, της αγροτικής οικονοµίας σε όφελος του
λαού, αγροτική παραγωγή που θα ανταποκρίνεται και θα καλύ-
πτει τις σύγχρονες διατροφικές ανάγκες του λαού µας µε υγι-
εινά τρόφιµα. Αυτή η πολιτική πρέπει να γίνει υπόθεση του
λαϊκού κινήµατος, της εργατικής τάξης, της φτωχής αγροτιάς,
των επαγγελµατοβιοτεχνών, γιατί πρέπει να το ξέρουν καλά ότι
το φαΐ της αγροτιάς περνάει µέσα από τα χωράφια της αγρο-
τιάς.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ευχαριστούµε τον κ.
Μωραΐτη.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού, κ. Αστέριος Ροντούλης, για έξι λεπτά.

Ορίστε, κύριε Ροντούλη, έχετε το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Όσο και οι προλαλήσαντες, κύριε

Πρόεδρε.
Θέλω να ξέρω, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, ποιον έχετε επι-

κεφαλής στον πολιτικό σας σχεδιασµό. Πρέπει να έχει πάθει
«βέρτικο» ο άνθρωπος. Έχετε πάθει συντριβή στις αγροτικές πε-
ριοχές της χώρας και τολµάτε τόσο σύντοµα να φέρνετε επε-
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ρωτήσεις που ανοίγουν πληγές στην παράταξή σας. ∆εν µας εν-
διαφέρει καθόλου βέβαια αυτό που κάνετε. ∆ικαιώµά σας! Αλλά,
υποτιµάτε την κρίση και τη νοηµοσύνη του αγροτικού πληθυσµού
της χώρας που σας έδειξε τα αισθήµατα που τρέφει για την πα-
ράταξή σας.

Κυρία Υπουργέ, δαπανήσατε πολύ χρόνο για να ανταπαντή-
σετε στην επερώτηση της Νέας ∆ηµοκρατίας. Θα αρκούσαν δύο
ερωτήµατα. Το ένα ευτυχώς το βάλατε.

Απάντηση δεν είδα από σας, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, να
δώσετε. Πώς θα πληρωθεί το πακέτο Χατζηγάκη και τα πρόστιµα
που ζητάει τώρα η Ευρωπαϊκή Ένωση; Εµείς τότε είχαµε πει «βά-
ζουµε πλάτη, αλλά προσέξτε τις συνέπειες, προσέξτε τις επι-
πτώσεις σε κοινοτικό επίπεδο». Για να µην κατηγορηθούµε τότε
ότι είµαστε αντίθετοι σε χρηµατοδότηση προς τον αγροτικό πλη-
θυσµό της χώρας, είχαµε βάλει πλάτη και είχαµε πει ότι δεν πρό-
κειται για ενισχύσεις, πρόκειται για αποζηµιώσεις. Τώρα θα µας
απαντήσετε τι θα γίνει; ∆εν άκουσα. Το έκανε «γαργάρα» ο Κοι-
νοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος εδώ. Πρέπει να απαντήσετε,
όµως, στο ερώτηµα. Σας προκάλεσε η κυρία Υπουργός, σας προ-
καλούµε και εµείς, σας προκαλούν όλοι.

∆εύτερον, γιατί θέλετε να θέτετε τέτοια ζητήµατα αγροτικής
πολιτικής, όταν δώσατε διά χειλέων του ιδίου του πρώην Πρω-
θυπουργού της χώρας, του κ. Καραµανλή, µια υπόσχεση. Είπε ο
κ. Καραµανλής: «εγώ αναλαµβάνω να εκπροσωπώ τους αγρό-
τες». Και σας ερωτώ. Πάτησε το πόδι του σε ένα συµβούλιο που
είχε σχέση µε τα αγροτικά ζητήµατα σε επίπεδο Ευρωπαϊκής
Ένωσης; Σε κανένα.

Άρα, λοιπόν, ενώ υπάρχουν αυτές οι πληγές στην παράταξή
σας, θέλετε να τις ξύνετε. ∆ικαίωµά σας. Αλλά, σας λέω και πάλι
ότι η αγροτιά έχει µνήµη.

Και επειδή άκουσα και τον κ. Παπουτσή, πρέπει να πω το εξής,
κυρία Υπουργέ -ή να του το πείτε εσείς τέλος πάντων, γιατί δεν
έχει και µεγάλη ενασχόληση µε τα της αγροτιάς ο κ. Παπουτσής-
ότι το αγροτικό εισόδηµα εµφανίζει µεγάλη κάµψη από το 2000
µέχρι το 2009, τουλάχιστον γι’ αυτά που έχουµε δεδοµένα. ∆εν
είναι µόνο φαινόµενο της περιόδου Καραµανλή. Και φαινόµενο
της περιόδου ΠΑΣΟΚ ήταν, γι’ αυτό και σεις «φάγατε σφαλιάρα»
από τον αγροτικό πληθυσµό της χώρας. Να µην τα ξεχνάτε αυτά.
Γιατί όλοι εδώ πέρα θέλουν να σώσουν τον αγρότη, τον κτηνο-
τρόφο και τελικά κάνουν πειράµατα στου «κασίδη το κεφάλι».
Περί αυτού πρόκειται. Ελπίζω, εσείς να αποτελέσετε εξαίρεση
στον κανόνα.

Εµείς, κυρία Υπουργέ, ενοχλούµαστε από την πολιτική σας,
όχι γιατί αναδιαρθρώνετε το Πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛ-
ΤΑΤΖΗΣ». ∆ικαίωµά σας είναι. Στο κάτω-κάτω είστε νέα Κυβέρ-
νηση και θέλετε να το αναδιαρθρώσετε. ∆εν καταλαβαίνω την
πολιτική ουσία της επερώτησης της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αλλά,
εµείς σας µεµφόµαστε για την αποχή σας και τη σιωπή σας από
ουσιώδη ζητήµατα.

Παραδείγµατος χάριν, µου προκαλεί αλγεινή εντύπωση το γε-
γονός ότι για το µεγάλο ζήτηµα της εκτροπής του Αχελώου, της
µερικής εκτροπής του άνω ρου του Αχελώου, τοποθετείται η κ.
Μπιρµπίλη, ο κ. Ρέππας, ο κύριος Υφυπουργός ∆ηµοσίων Έργων
και δεν τοποθετείται ξεκάθαρα µόνο η πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, δηλαδή το
Υπουργείο που κατά κυριολεξία θα έπρεπε να είναι πρώτο στον
αγώνα αυτόν που γίνεται τουλάχιστον από τους υποστηρικτάς
του έργου. ∆ιότι όταν µιλάµε για Αχελώο, µιλάµε για Θεσσαλία,
για την παραγωγή που είναι η καρδιά της αγροτικής παραγωγής
της ελληνικής οικονοµίας. Σιωπή!

Ήρθε κάθιδρος ο κ. Καρχιµάκης στο Κιλελέρ, είπε διάφορα,
αλλά για τον Αχελώο, σιωπή. Τα θυµάται, ρωτήστε τον.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων): ∆εν είναι έτσι.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Καλά, θα µας το πείτε µετά πώς
είναι. Θα µιλήσετε εσείς.

Άρα, λοιπόν, για ένα µεγάλο ζήτηµα σιωπή και αποχή. Αυτό
µας ενοχλεί.

∆εύτερον. ∆εν πιάνετε τον ταύρο από τα κέρατα, κυρία
Υπουργέ. Εµείς θα θέλαµε µέσα σε αυτούς τους επτά µήνες που
είστε Κυβέρνηση, να φέρετε ένα νοµοσχέδιο για να δείξετε στον

αγρότη ότι αντιµετωπίζετε το κραχ των τιµών που υφίστανται τα
αγροτικά προϊόντα.

Να σας πω τι γίνεται αυτήν τη στιγµή κάτω στη Θεσσαλία; Οι
αποθήκες είναι γεµάτες σιτηρά. Εκατόν εξήντα πέντε χιλιάδες
τόνοι σιτηρών είναι µέσα στις αποθήκες. Ενενήντα πέντε χιλιάδες
τόνοι αραβόσιτου είναι µέσα στις αποθήκες. ∆εν ξανάγινε αυτό.
Αν πάτε να µιλήσετε µε τον Πρίντζο, τον πρόεδρο της ΕΑΣ πα-
ραδείγµατος χάριν Βόλου, για να µην πω της Λάρισας και θεω-
ρηθεί ότι είναι η εκλογική µου περιφέρεια, τα έχει χαµένα ο
άνθρωπος, δεν ξέρει τι να κάνει. Λέει: «Πρώτη φορά αντιµετω-
πίζω τέτοιο γεγονός».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα ζητήσω τον ίδιο χρόνο µε τους άλλους Κοινοβουλευτικούς
Εκπροσώπους, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, κύριε Ρο-
ντούλη συνεχίστε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Να σας πω, δε, για την κτηνοτροφία; Από το κακό στο χειρό-

τερο. Να σας πω ένα παράδειγµα; Στη χοιροτροφία παραδείγ-
µατος χάριν, κυρία Υπουργέ, ξέρετε ότι οι τιµές είναι στο επίπεδο
που ήταν προ εικοσαετίας, µειωµένες κατά 30%. Τί θα πείτε
στους ανθρώπους αυτούς, στους χοιροτρόφους; Για να µην πάω
σε άλλους τοµείς της κτηνοτροφίας.

Θα περίµενα να δω, λοιπόν, ένα νοµοσχέδιο που θα ασχολού-
νταν µε τη σταθερότητα των τιµών και την αποφυγή αυτού του
κραχ των τιµών. Θα περίµενα να δω ένα νοµοσχέδιο -δεν ξέρω
εάν το έχετε στα σκαριά- για τις τιµές των αγροτικών φαρµάκων,
το οποίο να πω ότι είναι ένα ουσιώδες βήµα.

Φέρνετε τώρα το µητρώο. Μη θεωρείτε ότι κάνετε και κάτι το
σπουδαίο. Απλή επικαιροποίηση χρειαζόταν, το µητρώο υπάρ-
χει. Τέλος πάντων θα προστεθούν και άλλα στοιχεία, αλλά µη θε-
ωρείτε ότι κάνατε κάποιο µεγάλο βήµα.

Άρα, λοιπόν, µας ενοχλεί αυτή η αποχή από τα σπουδαία. Και,
βεβαίως, θα σας πω ένα άλλο παράδειγµα αποχής σας, που µου
προξένησε την κατάπληξη. Εξήντα χιλιάδες µικροεπαγγελµατίες
του αγροτικού χώρου εξαναγκάζονται –φέρνει αύριο ο κ. Λο-
βέρδος την τροπολογία- και φεύγουν από τον ΟΓΑ και πηγαίνουν
στον ΟΑΕΕ. Ξέρετε πόσα πλήρωναν οι άνθρωποι αυτοί όταν ήταν
στον ΟΓΑ; Τετρακόσια πενήντα ευρώ το χρόνο. Ξέρετε πόσο
πρέπει να πληρώνουν τώρα στον ΟΑΕΕ; Τετρακόσια σαράντα
ευρώ το δίµηνο. Πώς θα αντέξουν οι άνθρωποι αυτοί;

Και σε ένα τέτοιο µείζον θέµα, περιµέναµε εµείς σαν Λαϊκός
Ορθόδοξος Συναγερµός να βγει µπροστά η κ. Μπατζελή και η κ.
Μπατζελή δεν ακούγεται καθόλου. Σιωπή και πάλι, αποχή και
πάλι από ένα πλήγµα που υφίσταται ο αγροτικός χώρος της Ελ-
λάδος. Θα έπρεπε να πείσετε τον κ. Λοβέρδο να αποσύρει αυτή
την τροπολογία, διότι πλήττεται η τοπική αγροτική οικονοµία,
αλλά πλήττεται και ο ΟΓΑ. Γνωρίζω πολύ καλά ότι ξέρετε ότι η
ΠΑΣΕΓΕΣ έκανε µελέτη για τη βιωσιµότητα του ΟΓΑ. Ξέρετε
πόσα χρόνια βιωσιµότητας δίνει αυτή η µελέτη στον ΟΓΑ; Επτά
χρόνια. Και ενώ η µελέτη δίνει επτά χρόνια βιωσιµότητας στον
ΟΓΑ εσείς τι κάνετε; ∆ιώχνετε εξήντα χιλιάδες κόσµο και τον
στέλνετε υποχρεωτικά στον ΟΑΕΕ, για να πάρετε, λέτε,
160.000.000 ευρώ. ∆εν θα τα πάρετε, γιατί δεν θα µπορούν να
σας τα δώσουν. Απλώς, το µόνο που θα κάνετε είναι να υποβαθ-
µίσετε την ποιότητα των υπηρεσιών στον αγροτικό χώρο πρώτον
και κατά δεύτερον, να χτυπήσετε ανεπανόρθωτα την τοπική επι-
χειρηµατικότητα στα χωριά. Αυτό θα κάνετε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε µία παρατήρηση πάρα πολύ ση-
µαντική.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ολοκληρώστε όµως,
κύριε Ροντούλη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ για την ανοχή σας, κύριε
Πρόεδρε. Τελειώνω.

Κυρία Υπουργέ, τώρα κατάλαβα γιατί κυκλοφόρησε το ότι πε-
ντακόσιοι µε εξακόσιοι Θεσσαλοί αγρότες –από εσάς κυκλοφό-
ρησε στην επιτροπή- έκαναν «λαµογιές» µε τα προγράµµατα
απονιτρορύπανσης, µε τα προγράµµατα των εξισωτικών και της
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βιολογικής γεωργίας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας παρακαλώ, κύριε

Ροντούλη, µην επεκτείνεστε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Σας παρακαλώ κύριε Πρόεδρε, είναι

πολύ σηµαντικό αυτό που λέω τώρα.
Μήπως θέλετε τώρα αυτά τα προγράµµατα να σταµατήσουν;

Γιατί τα εξισωτικά εγώ ξέρω ότι είναι για τις ορεινές και ηµιορει-
νές περιοχές. Πώς είναι δυνατόν να είναι στις ορεινές και ηµιο-
ρεινές περιοχές και ταυτόχρονα να είναι και στο πρόγραµµα
απονιτρορύπανσης;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Ροντούλη,
έχετε υπερβεί κατά τέσσερα λεπτά το χρόνο σας.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Εντάξει, ολοκληρώ-

στε σας παρακαλώ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ξέρετε τι λένε στα στέκια τα δικά

µας εκεί κάτω τα χωριά; Η κ. Μπατζελή θέλει να πάρει το πρό-
γραµµα της απονιτρορύπανσης και να το πάει στη Λαµία και στη
Θήβα. Μην κάνετε καµµία τέτοια ενέργεια, κανένα τέτοιο απονε-
νοηµένο διάβηµα και έτσι ρίχνετε µοµφές στους Θεσσαλούς πα-
ραγωγούς, γιατί θα σας απευθύνω την εξής πρόκληση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε
πολύ.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελείωσα, κύριε Πρόεδρε.
∆ώστε µας ονόµατα, διότι δεν υπάρχουν προσωπικά δεδοµένα

σε ζητήµατα οικονοµικής διαχείρισης, κατά Μπατζελή. Άρα, λοι-
πόν, τώρα εγώ περιµένω από εσάς, εάν λέτε αλήθεια, να µας δώ-
σετε ονόµατα, συγκεκριµένα ονόµατα, ο Ροντούλης, ο Έξαρχος,
ο άλφα, ο βήτα. ∆ιαφορετικά είστε «τζάµπα µάγκες».

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Ροντούλη, σας

παρακαλώ, κάθε φορά παραπονιέστε ότι αδικείστε. Μιλάτε πολύ
περισσότερο απ’ όλους και επιµένετε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Για ένα λεπτό…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Μα, δεν είναι ένα

λεπτό. Κοιτάξτε. Είναι πέντε λεπτά.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Όταν όµως λέµε να τηρούµε το

χρόνο, να τον τηρούν όλοι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κοιτάξτε. Υπερέβη-

σαν ένα λεπτό ο κ. Μαρκόπουλος, δύο λεπτά ο κ. Παπουτσής και
πέντε λεπτά εσείς. Γιατί; Κάθε φορά αυτό γίνεται µε εσάς. Σας
παρακαλώ. Και συνεχώς διαµαρτύρεστε και από επάνω.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Εµείς από τη Θεσσαλία έχουµε µία
ευαισθησία στα θέµατα αυτά. Εσείς από το Κολωνάκι δεν έχετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Όχι. ∆εν είναι έτσι.
Το λόγο έχει η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του Συνασπι-

σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς, κ. Ευαγγελία Αµµανατίδου-Πα-
σχαλίδου, για έξι λεπτά.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε, ο οποίος δεν είστε από το Κολωνάκι, αλλά είστε από το
υπόλοιπο Αττικής και γεννηθήκατε σε χωριό και ξέρετε και από
αγροτικές καλλιέργειες και από κτηνοτροφία.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Είναι κοντά στο Κολωνάκι. ∆εν πει-
ράζει.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Έρχοµαι τώρα στην επε-
ρώτηση της Νέας ∆ηµοκρατίας που έχει κατατεθεί για την υλο-
ποίηση του Προγράµµατος αγροτικής ανάπτυξης
«ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ». Με τη συζήτηση στο σχέδιο
νόµου για το ΕΣΠΑ έναν µήνα πριν, µας δόθηκε η ευκαιρία να
ασκήσουµε κριτική, αλλά και να διατυπώσουµε την απορία γιατί
τόση ανικανότητα στη διαχείριση του προγράµµατος από τη Νέα
∆ηµοκρατία και γιατί τόση ασάφεια ως προς το περιεχόµενο και
την εφαρµογή του «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» από την Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ στους επτά µήνες διακυβέρνησης.

Και είµαστε επτά µήνες µετά και µέχρι και δικοί σας Βουλευ-
τές αναρωτιούνται, γιατί δεν έχει κατατεθεί ούτε ένα νοµοσχέ-
διο, εκτός από το µητρώο αγροτών που ήρθε ενηµερωτικά την
προηγούµενη εβδοµάδα στην επιτροπή και δεν έχει γίνει τίποτα.
Είναι άφαντο το Υπουργείο.

Λέγαµε στο νοµοσχέδιο και ισχύει και σήµερα, ότι η κατά-
σταση των ειδικών υπηρεσιών του προγράµµατος αγροτικής

ανάπτυξης είναι έως τραγική και δύο χρόνια µετά την επίσηµη
έναρξή του, δεν έχει προχωρήσει η εκτέλεση των έργων που
προβλέπονται. Στους επτά µήνες ξέρουµε µόνο ότι έγινε η µε-
τακίνηση του ΕΣΠΑ από το Υπουργείο Οικονοµικών στο Υπουρ-
γείο Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και ότι η
κυρία Υπουργός αναγνώρισε ότι θα πρέπει να προχωρήσει στην
αναθεώρηση του προγράµµατος.

Όµως, ενώ προκηρύχθηκε κοινωνικός διάλογος από τον πε-
ρασµένο ∆εκέµβρη, κυρία Υπουργέ, δεν µας είναι γνωστά τα συ-
µπεράσµατα του διαλόγου αυτού. Τι έχει γίνει για να
ενσωµατωθούν οι παρατηρήσεις των φορέων και κυρίως αυτές
των νέων αγροτών που είναι η ψυχή της ελληνικής υπαίθρου.

Τί πρόκειται να κάνετε µε το πριµ εγκατάστασης των νέων
αγροτών, ώστε να εξασφαλισθεί ότι αυτοί που το λαµβάνουν
είναι πραγµατικοί γεωργοί. Θα επιδοτήσετε τους νέους γεωρ-
γούς που έχουν θερµοκηπιακές µονάδες, καθώς και τους κτηνο-
τρόφους για να εγκαταστήσουν συστήµατα ανανεώσιµων πηγών
ενέργειας για ιδία κατ’ αρχάς χρήση, αλλά να τους δώσετε και τη
δυνατότητα, εάν έχουν επιπλέον ηλεκτρικό ρεύµα, αυτό που θα
παράγουν βέβαια µε τις ΑΠΕ να το δίνουν επί πληρωµή, ώστε να
έχουν και ένα συµπληρωµατικό εισόδηµα;

Τί συµβαίνει µε τα µέτρα για τα δάση και πότε θα αρχίσουν να
υλοποιούνται; Πώς θα βελτιωθούν οι συνθήκες πρόληψης για την
αντιπυρική προστασία και αποκατάσταση των δασών και των δα-
σικών εκτάσεων που έχουν υποστεί καταστροφές από πυρκα-
γιές;

Πότε θα ενεργοποιηθούν αυτά τα µέτρα; Αυτό το έθιξε και συ-
νάδελφος από τη Νέα ∆ηµοκρατία. Βεβαίως, να πούµε ότι και η
Νέα ∆ηµοκρατία, όταν ήταν στην Κυβέρνηση, έπραττε αναλό-
γως.

Γιατί δεν είναι ενηµερωµένοι οι αγρότες, για το πρόγραµµα
απονιτροποίησης, ώστε να προχωρήσουν στον προγραµµατισµό
των καλλιεργειών τους; Χάθηκε η χρονιά για την αµειψισπορά,
κυρία Υπουργέ. Κι είναι γνωστό ότι το πρόβληµα της συγκέ-
ντρωσης των νιτρικών είναι τεράστιο και χρειάζεται µια άµεση
αντιµετώπιση. Τι κάνετε πάνω σε αυτό; Οι απαιτήσεις των κατα-
ναλωτών για ασφαλή, για την ανθρώπινη υγεία, αγροτικά προϊό-
ντα, απαιτούν την αύξηση των πόρων για τη βιολογική γεωργία
και κτηνοτροφία και την άµεση ενεργοποίηση των αναγκαίων
προγραµµάτων. Επίσης, πού βρίσκεται το Υπουργείο σε αυτό το
κοµµάτι;

Ανακοινώσατε, κυρία Υπουργέ, µέσω δελτίου Τύπου, ότι κα-
τανέµετε τους φόρους της αποσύνδεσης του καπνού,
600.000.000 ευρώ, στους καπνοπαραγωγούς που υπάγονται
στον άξονα 3 του προγράµµατος και έχουν ενεργοποιήσει δικαι-
ώµατα το 2009. Κυρία Υπουργέ, οι καπνοπαραγωγοί που υπάγο-
νται στον άξονα 3, είναι αυτοί που βρίσκονται στις ορεινές και
µειονεκτικές περιοχές της χώρας. Τι γίνεται όµως, µε αυτούς που
βρίσκονται στις πεδινές περιοχές και που είναι και περισσότεροι
σε αριθµό; Πως αυτοί θα επωφεληθούν από αυτήν την κατανοµή;
Θα µου πείτε πως, το πρόγραµµα λέει ότι, ο άξονας 3 συµπερι-
λαµβάνει ορεινές µειονεκτικές και πεδινές περιοχές, άρα δεν
υπάρχει κανένα πρόβληµα. ∆εν είναι έτσι, όµως, κυρία Υπουργέ.

Η προκήρυξη που κοινοποιήθηκε τον Ιούνιο του 2008 και
αφορά τα προγράµµατα του άξονα 4, αναφέρει ρητά ότι, οι πε-
ριοχές στις οποίες θα εφαρµοστούν τοπικά προγράµµατα
«LEADER», θα πρέπει να διαφοροποιούνται γεωγραφικά από τις
περιοχές του άξονα 3. Αυτό τι σηµαίνει πρακτικά; Σηµαίνει ότι οι
καπνοπαραγωγοί που επιθυµούν να διαφοροποιήσουν τη γεωρ-
γική τους δραστηριότητα και είναι εγκατεστηµένοι σε περιοχές
«LEADER», δηλαδή άξονα 4, δεν µπορούν να ωφεληθούν. Τι σκέ-
φτεστε να κάνετε για να αποφευχθεί αυτή η αδικία;

Τι έχετε κάνει για την ενεργοποίηση του άξονα 3 του προ-
γράµµατος, που αφορά στην ποιότητα ζωής στις αγροτικές πε-
ριοχές και τη διαφοροποίηση της αγροτικής οικονοµίας και
απευθύνεται στους κατοίκους ορεινών και µειονεκτικών περιο-
χών; Γιατί δεν έχει βγει καµµία προκήρυξη µέχρι σήµερα;

Τι έχετε κάνει για την ενεργοποίηση του άξονα 4, που αφορά
στην υλοποίηση τοπικών αναπτυξιακών προγραµµάτων από τις
οµάδες τοπικής δράσης, δηλαδή τις αναπτυξιακές εταιρείες, των
ΟΤΑ; Η προκήρυξη του άξονα 4 έγινε τον Ιούνιου του 2008. ∆ύο
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χρόνια µετά, τα, εν λόγω, προγράµµατα δεν έχουν ξεκινήσει.
Πότε θα υπογραφούν οι συµβάσεις µε τις αναπτυξιακές εται-
ρείες και θα δοθούν οι προκαταβολές, έτσι ώστε να προχωρή-
σουν οι τοπικές προκηρύξεις;

Την προηγουµένη προγραµµατική περίοδο, µε λύπη µας δια-
πιστώσαµε ότι τα κριτήρια αξιολόγησης για δράσεις που αφο-
ρούσαν την ποιότητα ζωής στην ύπαιθρο, όπως είναι ο αγροτικός
τουρισµός, οι µικροµεσαίες µεταποιητικές επιχειρήσεις, οι οικο-
τεχνίες και άλλα συναφή εφαρµοζόντουσαν οριζόντια είτε κά-
ποιος είναι αγρότης είτε όχι είτε ακόµη και κάποιος κάτοικος
αστικών κέντρων που ήθελε να επενδύσει στην ύπαιθρο. Τα απο-
τελέσµατα αυτής της επιλογής µάς επιβεβαιώνουν ότι δεν είναι
δυνατόν να αξιολογούνται όλοι µε τα ίδια κριτήρια. Γέµισε η ελ-
ληνική ύπαιθρος, δήθεν, αγροτουριστικά καταλύµατα µε ιδιο-
κτήτες εταιρείες «REAL ESTATE», κυρία Υπουργέ, των Αθηνών
και της Θεσσαλονίκης.

Τελειώνοντας, θέλω να σας θυµίσω ότι στις 18 Φεβρουαρίου
συζητήθηκε η επίκαιρη ερώτηση που σας είχα καταθέσει, για την
κατάργηση της πρόωρης συνταξιοδότησης των αγροτών. Ανα-
φερθήκατε και εσείς. Η απάντησή σας ήταν η αδυναµία συγχρη-
µατοδότησης από εθνικούς πόρους. Μήπως, κυρία Υπουργέ, το
πραγµατικό πρόβληµα –έτσι µου είχατε απαντήσει στις 18 Φε-
βρουαρίου, δείτε τα Πρακτικά- είναι η έλλειψη χρηµάτων και η
αδιαφανής µετακίνηση κονδυλίων µε διαφορετική ιεράρχηση των
στόχων; Μήπως, θα πρέπει να απευθυνθούµε στον κύριο Παπα-
κωνσταντίνου για την εξεύρεση των αναγκαίων πόρων;

Βεβαίως, µετά τις τραγικές εξελίξεις που ζει η ελληνική κοι-
νωνία τις τελευταίες ηµέρες και την τριπλή επιτροπεία, ο κύριος
Υπουργός θα πρέπει να το θέσει στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο, στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή και στην Ευρωπαϊκή Κεντρική
Τράπεζα και εάν του εγκρίνουν κονδύλι, τότε µπορεί να έχει µέλ-
λον και ο αγροτικός τοµέας και η παραδοσιακή οικογενειακή γε-
ωργία και κτηνοτροφία της δικής µας χώρας.

∆υστυχώς, µε τέτοιες πολιτικές και χωρίς παραγωγική βάση
όχι θα ανακάµψουµε, αλλά θα βουλιάξουµε, κυρία Υπουργέ και
κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης. Εκτός εάν η κοινωνία πει τον
τελευταίο λόγο τώρα που αρχίζει και ενεργοποιείται, σαν εκείνα
τα ηφαίστεια που ξυπνούν από λήθαργο, κυρία Υπουργέ, µετά
από πολλά-πολλά χρόνια και εκρήγνυνται.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε την κ. Αµµανατίδου.
Εισερχόµαστε στο στάδιο των δευτερολογιών. Ο πρώτος εκ

των επερωτώντων, ο κ. Κόλλιας, έχει το λόγο για πέντε λεπτά και
για τρία λεπτά οι υπόλοιποι.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αξιότιµε κύριε Κοινοβουλευτικέ Εκπρόσωπε του ΛΑΟΣ, να µου

επιτρέψετε να επισηµάνω ότι, εάν εξαιρέσουµε τον επίλογο της
τοποθέτησής σας, αφιερώσατε περισσότερο χρόνο ασχολούµε-
νος µε τη Νέα ∆ηµοκρατία, παρά µε το ΠΑΣΟΚ. Όµως, εδώ δεν
είµαστε για να αναδείξουµε το έργο της Νέας ∆ηµοκρατίας, ούτε
να πούµε τι κάναµε εµείς ή τι δεν έκανε το ΠΑΣΟΚ.

Η κυρία Υπουργός έχει στα χέρια της µια συγκεκριµένη επε-
ρώτηση µε δεκαεννέα ερωτήµατα και εµείς ζητούµε απαντήσεις.
Αλλά, δυστυχώς, κυρία Υπουργέ, απαντήσεις δεν πήραµε.

∆εν απαντήσατε, τουλάχιστον, γενικά πότε υπολογίζετε να τε-
λειώσει όλη αυτή η διαδικασία της αναθεώρησης, που θα σκέ-
φτεσθε, θα συσκέφτεσθε; Πότε αυτό θα πάει στην Ευρωπαϊκή
Ένωση -και βεβαίως, να σηµειώσω την παρέµβαση του κ. Μου-
σουρούλη, ο οποίος εξέφρασε φόβους στο εάν θα εγκριθεί αυτή
η αναθεώρηση- και πότε τελικά θα προκηρύξετε το πρώτο µέτρο;
Και αυτό είναι µια πάρα πολύ δυσάρεστη εξέλιξη, ιδιαίτερα για
τους αγρότες.

Να απαντήσω, σε αυτά τα οποία είπατε, περιληπτικά, για την
προστασία των δασών. ∆εν έχετε προκηρύξει τίποτα, καµµία δη-
µοπρασία, κυρία Υπουργέ. Σας είπα ότι βρισκόµαστε στην αντι-
πυρική περίοδο. ∆εν υπάρχει εξοπλισµός, δεν υπάρχουν εφόδια,
αντιπυρικές ζώνες, δεν υπάρχει έµψυχο δυναµικό.

Όσον αφορά τους δήµους, τα προγράµµατα που αφορούν
τους δήµους, άξονας 3 και άξονας 4, ήταν προϊόν διαβούλευσης.
Είχαν συζητήσει και ο πρώην Υπουργός µε όλους τους δηµάρ-

χους, είχαν βγει συγκεκριµένες δράσεις και ξαφνικά εσείς, ένα
µήνα αφότου αναλάβατε την ευθύνη του Υπουργείου σας, σπεύ-
σατε χωρίς καµµία διαβούλευση, χωρίς να έρθετε σε επαφή µε
τους θεσµικούς φορείς που εκπροσωπούν τους δήµους και απο-
φασίσατε να αναστείλετε τον ανοικτό διαγωνισµό για την επιλογή
των έργων ενδιαφέροντος σε πενήντα πέντε δήµους της περι-
φέρειας Πελοποννήσου. Είχατε τη δυνατότητα, κυρία Υπουργέ,
να επιλέξετε εκείνα τα έργα, που κατά την κρίση σας, µπορούν
να είναι χρήσιµα και να δώσουν προοπτική στην περιφέρεια.

Για τα εγγειοβελτιωτικά είπατε ότι είναι 2,2 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Σας απάντησε ο κ. Λυκουρέντζος ότι ένα έργο έχει και τις
εκπτώσεις. Και ένα τεράστιο έργο, κυρία Υπουργέ, όπως είναι τα
µεγάλα φράγµατα, δεν κατασκευάζεται µέσα σε τρία χρόνια.
Εµείς που έχουµε υπηρετήσει και στη Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση,
ξέρουµε ότι στην αρχή βάζουµε ένα µικρό ποσό, προχωράει το
έργο, ξαναβάζουµε. Ένα έργο τόσο µεγάλης εµβέλειας, αξίας
55.000.000 ευρώ, είναι σίγουρο ότι θα χρειαστεί τουλάχιστον έξι
µε επτά χρόνια. Αυτά είναι τα συνεχιζόµενα έργα, αυτή είναι η
πρακτική, όχι σε επίπεδο χώρας, αλλά διεθνώς.

Είπατε για τα 530.000.000 ευρώ που θα βάλετε στα σχέδια
βελτίωσης. ∆εν µπορούµε να ξέρουµε, κυρία Υπουργέ, από πού
θα τα βρείτε. ∆εν µπορούµε να γνωρίζουµε ποιες είναι οι προ-
θέσεις σας, πού θα κόψετε και πού θα τα βάλετε. Εκτός εάν βέ-
βαια, έχετε υπ’ όψιν σας να τα βάλετε από τους εθνικούς
πόρους. Καλοδεχούµενο.

Για τους κτηνοτρόφους απαντήσατε κατά το ήµισυ. Ξέρετε
πολύ καλά ότι η πρώτη ΚΥΑ που βγήκε για τα σχέδια βελτίωσης
των κτηνοτρόφων, ύστερα από παρέµβαση των γεωπόνων, κα-
θυστέρησε στο Συµβούλιο της Επικρατείας. Στη συνέχεια είχαµε
καινούργια ΚΥΑ, και µε εντολή δική σας, οι αιτήσεις επέστρεψαν
στους κτηνοτρόφους.

Για τους νέους αγρότες είπατε, κυρία Υπουργέ, ότι θα επανα-
προκηρύξετε το µέτρο. Ήταν ό,τι χειρότερο µπορούσε να ακού-
σει σήµερα ένας νέος αγρότης. Αυτό σηµαίνει ότι πάµε για το
2011.

Είπατε, κυρία Υπουργέ, ότι το 35% των αιτήσεων δεν καλύ-
πτουν τις προϋποθέσεις σήµερα και θα πρέπει να γυρίσουν τα
χρήµατα πίσω. Κυρία Υπουργέ, γνωρίζετε πολύ καλά ότι ένας
αγρότης που µπήκε στο πριµ της πρώτης εγκατάστασης, ένας
νέος αγρότης, υπάρχει έντονο το ενδεχόµενο, είτε γιατί διορί-
στηκε κάπου είτε γιατί αποφάσισε, να εγκαταλείψει αυτήν την
ενασχόληση, να επιστρέψει τα χρήµατα πίσω. Αυτό είναι φυσιο-
λογικό και λογικό. ∆εν πήρε τα χρήµατα κατ’ εξαίρεση και χωρίς
να έχει τις προϋποθέσεις, κυρία Υπουργέ. Είπατε ότι αυτά τα
χρήµατα θα γυρίσουν πίσω.

Κόψατε 120.000.000 ευρώ. Ήταν 305.000.000 ευρώ, υπήρχαν
οφειλές 30.000.000 ευρώ. Ήταν 275.000.000 ευρώ, βάλαµε άλλα
175.000.000 ευρώ για να ικανοποιήσουµε όλους τους αγρότες,
πέραν των εκατό πρώτων που είχαν προκηρυχτεί. Με
175.000.000 ευρώ, κυρία Υπουργέ, συν τα 20.000.000 ευρώ που
θα επιστέψουν, µπορούσατε να καλύψετε όλες τις αιτήσεις των
νέων αγροτών σε ένα επίπεδο του πριµ εγκατάστασης, στις
30.000 έως 40.000 ευρώ. Τους ακρωτηριάσατε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Με αυτό, το µόνο, το οποίο θα πετύχετε µέχρι σήµερα, είναι ότι

τους έχετε φέρει σε ένα τραγικό αδιέξοδο, γιατί αυτοί οι άν-
θρωποι, κυρία Υπουργέ, σήµερα δεν έχουν ασφάλεια. Εγκατέ-
λειψαν τις δουλειές τους, έφυγαν από τα ασφαλιστικά τους
ταµεία, δεν µπορούν να κάνουν συµβόλαια, δεν µπορούν να κά-
νουν οποιαδήποτε πράξη που αναφέρεται στον αγροτικό τοµέα.
Αυτούς τους ανθρώπους τους πάτε στο τέλος του 2010, για να
µην πω στο 2011.

Βεβαίως, να πω δύο λόγια…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Όχι, µην επεκτείνεστε

τώρα, κύριε Κόλλια, σας παρακαλώ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Για τα 500.000.000 ευρώ που είπατε το µόνο που µπορώ να

πω, κυρία Υπουργέ, είναι ότι ο Πρόεδρος της ΠΑΣΕΓΕΣ είχε
δώσει συγχαρητήρια στον κ. Χατζηγάκη.
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Να σας υπενθυµίσω, όµως, ότι πρόσφατα επιχειρήσατε να δώ-
σετε 45.000.000 ευρώ στην εκλογική σας περιφέρεια και σε άλ-
λους πέντε, έξι νοµούς, κατ’ εξαίρεση χωρίς εκτιµητικό
αντικείµενο για ζηµιές που είχαν προκληθεί ένα χρόνο πριν.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Κόλλια.
Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντινίδης για τρία λεπτά.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρία Υπουργέ, κατηγορήσατε τη Νέα ∆ηµοκρατία ότι έκανε

υπέρβαση, καθορίζοντας την ενίσχυση για την εγκατάσταση
νέων αγροτών στις 35.000 µε 40.000, ενώ όπως είπατε ως το Γ'
ΚΠΣ ήταν 20.000. Πιστεύω ότι ο χαρακτηρισµός αυτός ήταν ατυ-
χέστατος από πλευράς σας, έτσι όπως τον εννοείτε.

Μακάρι, κυρία Υπουργέ, και εσείς να συνεχίσετε αυτό το ποσό
που είχε θεσπίσει η Νέα ∆ηµοκρατία για τους νέους αγρότες,
γιατί µόνο µε τέτοια προσπάθεια µπορούµε να ενισχύσουµε την
ύπαιθρο. Μπορούµε να δώσουµε διέξοδο σ’ αυτούς τους αν-
θρώπους, ώστε να ασχοληθούν µε την αγροτιά και να γυρίσουν
στον τόπο καταγωγής τους. Στο κάτω-κάτω όσα λεφτά και να δώ-
σουµε, κυρία Υπουργέ, στους αγρότες, πλούσιοι δεν θα γίνουν.
Πάλι µε τη γη τους θα ασχολούνται για να ταΐσουν την οικογένειά
τους.

Είπατε για πελατειακές σχέσεις σε σχέση µε το πρόγραµµα
για τους δήµους και το 1.200.000 ευρώ. Και µόνο η βούληση,
κυρία Υπουργέ, της προηγούµενης ηγεσίας να δώσει το δικαί-
ωµα σε κάθε δήµο ΟΠΑΑΧ να καταθέσει έργα αξίας 1.200.000
ευρώ είναι µεγάλη απόδειξη ότι δεν υπήρχαν ούτε σκέψεις, αλλά
ούτε και πρακτική διακρίσεων και πελατειακής αντιµετώπισης
από την προηγούµενη κυβέρνηση. Και αυτό είναι πολύ απλό,
γιατί όλοι οι δήµαρχοι δεν ανήκουν στη Νέα ∆ηµοκρατία, κυρία
Υπουργέ. Οι περισσότεροι εξ αυτών και µάλιστα στο νοµό µου
είναι δήµαρχοι, οι οποίοι ανήκουν στο χώρο της σηµερινής Κυ-
βέρνησης.

Για τα έργα υποδοµής που είπατε, ας ρωτήσετε τους δηµάρ-
χους τουλάχιστον της Φλώρινας. Και θα σας πω ενδεικτικά τις
προτάσεις τους και δεν ήταν όλα έργα οδοποιίας. Μελέτη, κα-
τασκευή, εκσυγχρονισµός αρδευτικού Πρεσπών. Αρδευτικό δί-
κτυο Πεδινού Βαλτονέρο. Φράγµα Περικοπής, αναδασµός κ.λπ..
Επειδή δεν έχω και χρόνο, καταλαβαίνετε ότι οι προτάσεις των
δήµων δεν ήταν µόνο οδοποιίας. Ατυχέστατα και εδώ χρησιµο-
ποιείτε τέτοιου είδους σκέψεις, προσπαθώντας να κατηγορήσετε
τη Νέα ∆ηµοκρατία γι’ αυτές τις ενέργειες.

Θα κλείσω και ζητώ την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε, διαβάζο-
ντάς σας κάποια πράγµατα από ένα κείµενο που δεν είναι δικό
µου. «Η αναθεώρηση του προγράµµατος αγροτικής ανάπτυξης
θέτει εν αµφιβόλω την υλοποίηση κρίσιµων έργων για την Κο-
ρινθία. Η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας έχει θέσει σε πρώτη
προτεραιότητα την καταπολέµηση της λειψυδρίας, ένα πρό-
βληµα ιδιαίτερο κρίσιµο στην Κορινθία, µε µεγάλα εγγειοβελ-
τιωτικά και αρδευτικά έργα. Από το ενδεχόµενο αυτό, από τις
περικοπές, πλήττονται βεβαίως και άλλα µέτρα του προγράµµα-
τος, ζωτικά για τους αγρότες, αλλά και για την εν γένει ανάπτυξη
της υπαίθρου.»

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

«Η επιλογή της νέας Κυβέρνησης να αναστείλει το µέτρο, ακυ-
ρώνει την προοπτική να ενισχυθεί η θέση των ελληνικών προϊό-
ντων στις διεθνείς αγορές.» Και κλείνει αυτό το κείµενο. «Η
Κυβέρνηση επιχειρεί µε σαθρές δικαιολογίες να πείσει ότι είναι
αναγκαία η αλλαγή των εγκρίσεων και η ανακατανοµή των πόρων
του προγράµµατος αγροτικής ανάπτυξης.

Η αλήθεια είναι ότι από τα 5,8 δισεκατοµµύρια ευρώ που η Νέα
∆ηµοκρατία είχε εξασφαλίσει για το πρόγραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ
ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», δυναµιτίζοντας την αγροτική οικονοµία και υπο-
σκάπτοντας τα θεµέλια της περιφερειακής ανάπτυξης…» Αυτό,
κυρία Υπουργέ, το υπογράφει ο συνάδελφος Άγγελος Μανωλά-
κης, Βουλευτής ΠΑΣΟΚ Κορινθίας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Κωνσταντινίδη.

Το λόγο τώρα έχει ο κ. Χαλκίδης, για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ: Κυρία Υπουργέ, δεν ήρθαµε εδώ για να

σας κάνουµε αντιπολίτευση για την αντιπολίτευση. Ήρθαµε µε
συναινετικό πνεύµα να σας πούµε πολύ απλά και ξεκάθαρα - και
γι’ αυτό σας εγκαλέσαµε- να τολµήσετε γρηγορότερα βήµατα
για να προχωρήσετε στην ανάπτυξη της υπαίθρου που το χρειά-
ζεται περισσότερο από οποιαδήποτε άλλη κοινωνική τάξη. ∆εν
το κάνετε.

Η οµιλία σας όλη κατά τη δική µου ταπεινή εκτίµηση περιε-
στράφη σε δύο σκέλη. Το ένα σκέλος και το βασικότερο χρονικά
ήταν στο να κάνετε κριτική για το τι δεν έκανε η Νέα ∆ηµοκρα-
τία. Μα, η Νέα ∆ηµοκρατία κρίθηκε στις 4 Οκτωβρίου. Πήγαµε
στην Αντιπολίτευση. Εσείς έχετε την ευθύνη της διακυβέρνησης
της χώρας.

Το δεύτερο κοµµάτι της τοποθέτησής σας ήταν στο πώς θα
κερδίσετε χρόνο για το τι θα κάνετε. Όχι το τι κάνατε στους επτά
µήνες.

Εµείς, λοιπόν, σας λέµε, όποια βήµατα κάνετε, τολµηρά, κάντε
τα προς τη σωστή κατεύθυνση. Εµείς ως Νέα ∆ηµοκρατία θα
σταθούµε δίπλα σας, κυρία Υπουργέ. Αυτή είναι η γραµµή της
Νέας ∆ηµοκρατίας και του Αντώνη Σαµαρά σε όλα τα επίπεδα.
Εάν, όµως, δεν τολµήσετε να κάνετε, να είστε βεβαία ότι εµείς θα
σας εγκαλούµε. Και θα σας εγκαλούµε προς τη σωστή κατεύ-
θυνση για να βοηθηθεί ο Έλληνας αγρότης.

Μιλήσατε και µας είπατε ότι, ενώ είχαµε τη δυνατότητα να
προχωρήσουµε σε αναπτυξιακά έργα δεν το κάναµε. Απεναντίας
ασχοληθήκαµε κυρίως µε την εξισωτική και µε την πρόωρη συ-
νταξιοδότηση, χαρακτηρίζοντάς τα µάλιστα παθητικά τα µέτρα
αυτά.

Όχι, κυρία Υπουργέ, δεν µπορεί από τη µία να λέτε αυτό και
από την άλλη να λέτε ότι δώσαµε µέχρι 600.000 ευρώ και
1.200.000 ευρώ σε όλους τους δήµους της χώρας, σε όλες τις
περιοχές. ∆εν είναι µόνο αυτό. ∆εν είναι παθητικά, δεν είναι µη
αναπτυξιακά έργα τα φράγµατα, τα αρδευτικά δίκτυα, η αγρο-
τική οδοποιία. Είναι κατ’ εξοχήν αναπτυξιακά έργα.

Και επειδή ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ λεί-
πει από την Αίθουσα, αλλά δεν ξέρει τι σηµαίνει ύπαιθρος, του
λέµε ότι µπορεί οι αγρότες -και σε σας, κύριε Ροντούλη απαντώ-
να µην ψήφισαν τη Νέα ∆ηµοκρατία και δεν την ψήφισαν, γιατί
περίµεναν ένα καλύτερο αύριο από την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ,
αυτό δεν το βρίσκουν. Και δεν το βρίσκουν, κύριε Ροντούλη, γιατί
εσείς ο ίδιος το είπατε ότι εκατόν εξήντα πέντε χιλιαδες τόνοι σι-
τηρά και ενενήντα πέντε χιλιάδες τόνοι καλαµπόκι, για πρώτη
φορά στα χρονικά στέκονται στις αποθήκες της Θεσσαλίας. Και
ταυτόχρονα εσείς ο ίδιος είπατε ότι εξήντα χιλιάδες αγροτικός
πληθυσµός µεταφέρεται στην ασφάλιση του ΟΑΕΕ για να πλη-
ρώνει 450 ευρώ το µήνα και όχι 440 ευρώ που πλήρωνε στον ΟΓΑ
το χρόνο.

Ξεκαθαρίστε, λοιπόν, τους ρόλους σας γιατί απ’ ό,τι φαίνεται
είστε µπερδεµένοι. Μία στο καρφί και µία στο πέταλο είστε.

Για σχεδιασµό δεν µιλήσατε, κυρία Υπουργέ. Εγώ θα σας πω
πολύ απλά ότι για κανένα αγροτικό προϊόν δεν µιλήσατε και δεν
κάνατε κανένα σχεδιασµό. Σήµερα, στο νοµαρχιακό συµβούλιο
της Ηµαθίας συνεδριάζουν όλοι οι φορείς της Ηµαθίας για το τι
θα γίνει µε το ροδάκινο. Μιλάµε για δύο νοµούς κατ’ εξοχήν ρο-
δακινοπαραγωγικούς, την Ηµαθία και την Πέλλα, αλλά και τη
Θεσσαλία και την Κοζάνη και τη Φλώρινα που είναι ροδακινοπα-
ραγωγικοί νοµοί. Σε ένα µήνα θα αρχίσει η συγκοµιδή του ροδα-
κίνου. Κανένας σχεδιασµός, καµµία προοπτική. ∆εν ξέρουν τι να
κάνουν οι αγρότες.

Θα ήθελα, λοιπόν, πιο ξεκάθαρες και πιο δεσµευτικές απα-
ντήσεις, κυρία Υπουργέ. Όχι γενικές διαπιστώσεις και σχέδια επί
χάρτου, αλλά καθαρές απαντήσεις. Σας θέσαµε δεκαεννέα ερω-
τήµατα. Τα πιο πολλά από τα ερωτήµατα αυτά παραµένουν επί
της ουσίας αναπάντητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Πέρα από οποιαδήποτε, όµως, πολιτική µας αντιπαράθεση,

ένα µόνο µετράει και ένα στην ουσία µόνο σας ζητάµε. Να σκε-
φθείτε το µόχθο του αγρότη. Να εκτιµήσετε τη συνολική προ-
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σφορά του στην εθνική οικονοµία. Να επενδύσετε, κυρία
Υπουργέ, στη γεωργία και να την αντιµετωπίσετε ως τρόπο εξό-
δου από την κρίση και όχι ως εξοβελιστέο παράγωγο επιδείνω-
σης των δηµοσιονοµικών.

Σας ζητάµε να βάλετε πράγµατι στο κέντρο τον άνθρωπο,
όπως ευαγγελιζόσασταν πριν από τις εκλογές και να µην υποκύ-
ψετε στην εύκολη δικαιολογία ότι ο τόπος περνάει κρίση, άρα τα
κόβουµε όλα.

Ο Πρωθυπουργός της χώρας συστηµατικά δηλώνει να κά-
νουµε την κρίση ευκαιρία. Τελικά, όµως, στέκεστε φοβικά απέ-
ναντι στην κρίση και θωρακίζεστε πίσω από συντηρητικές
επιλογές, οι οποίες φαινοµενικά θα σας λύσουν το πρόβληµα.
∆εν βλέπετε, όµως, ή αν το βλέπετε δεν τολµάτε να διαφωνή-
σετε µε τις κεντρικές σας επιλογές ότι θα βυθίσετε τη χώρα σε
ακόµη µεγαλύτερο τέλµα, θα φρενάρετε ακόµα περισσότερο την
ανάπτυξη, θα στερήσετε από τον Έλληνα πολίτη και εν προκει-
µένω από τον Έλληνα αγρότη οποιαδήποτε ευκαιρία ανάκαµψης
και ανοικοδόµησης µίας οικογενειακής και επαγγελµατικής ζωής,
την οποία εξαιρετικά βίαια, µόλις µέσα σε πέντε µήνες, διαταρά-
ξατε απροειδοποίητα.

Και επειδή δεν απαντήσατε για τον ΕΛΓΑ και είπατε, κυρία
Υπουργέ…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Ολοκληρώστε, κύριε
Χαλκίδη, σας παρακαλώ.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ: … µάλλον χρησιµοποιήσατε ως άλλοθι
τη συζήτηση στην επιτροπή της Βουλής για το νοµοσχέδιο σε
ό,τι έχει σχέση µε τα χρέη, εγώ από τούτο το Βήµα σας λέω τα
4.000.000.000 και τα 5.000.000.000 που µπορεί να είναι οι οφει-
λές του ΕΛΓΑ, δεν είναι τίποτα µπροστά στο συνολικό χρέος που
έχει η χώρα για όλους τους αγρότες από την άκρη της Κρήτης
µέχρι τον Έβρο.

Και, εν πάση περιπτώσει, θα πρέπει να απαντήσετε εδώ, για
να ξέρουµε, τι εννοείτε «υποχρεωτική ασφάλιση των αγροτών
στον ΕΛΓΑ».

Σε ό,τι έχει σχέση µε αυτό που είπε ο Κοινοβουλευτικός Εκ-
πρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Παπουτσής, ότι θα επιστρέψουν τα
χρήµατα αυτοί που παράνοµα τα πήραν, δεν µας φοβίζει αυτό.
Όποιοι τα πήραν παράνοµα, κυρία Υπουργέ, να τα επιστρέψουν
είτε είναι στη Θεσσαλία είτε είναι στους Ελαιώνες της Κρήτης.

Ευχαριστώ πολύ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ονόµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): ∆εν µπορούν να λυ-

θούν όλα τα προβλήµατα σ’ αυτό το σύντοµο χρόνο. Ας προ-
σπαθήσουµε να περιοριστούµε.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ: Τι να κάνουµε, κύριε Πρόεδρε;
Όπου είναι παράνοµα, να τα πάρουν πίσω.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Εσείς στην Κρήτη ξέρετε από παρα-

νοµίες και πανωγραψίµατα.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ (Υφυπουργός Αγροτικής Ανάπτυ-

ξης και Τροφίµων): Γιατί εσείς;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Οι πρυτάνεις του συνεταιρισµού.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Μην αρχίζει η αντι-

παράθεση και ο εµφύλιος εδώ.
Παρακαλώ, κύριε Μουσουρούλη, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΥΣΟΥΡΟΥΛΗΣ: Κυρία Υπουργέ, χρησι-

µοποιήσατε βαριές εκφράσεις. Είπατε ότι η Νέα ∆ηµοκρατία βύ-
θισε τη χώρα στην υπανάπτυξη και στην αδιαφάνεια, στη
σπατάλη, την κακοδιαχείριση και σε πελατειακές πολιτικές. Και
λίγο µετά από την οµιλία σας ο κ. Παπουτσής µας συνέστησε
να έχουµε µετριοπαθή πολιτικό λόγο. Επισηµαίνω απλώς την
απόλυτη αναντιστοιχία.

Θα ρωτούσα, όµως, τον κ. Παπουτσή, αν ήταν εδώ, ποια είναι
η ευθύνη -γιατί ζήτησε ευθύνες από τη διαχείριση της Νέας ∆η-
µοκρατίας- που πήρε το ΠΑΣΟΚ σε ό,τι αφορά –για το 2005 µιλώ
τώρα- την ανακοίνωση που έκανε -και τα λέγαµε προχθές στην
επιτροπή- η τότε Επίτροπος Φίσερ Μπόελ για το 1,1 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ που αναγκάστηκε η χώρα να επιστρέψει από προ-
γράµµατα της περιόδου 2000-2004. Ρίξτε µια µατιά στις ετήσιες
εκθέσεις του Ελεγκτικού Συνεδρίου να δείτε ότι, παρά τα προ-
βλήµατα, σταδιακά βελτιώθηκε αυτή η διαχείριση.

Τώρα πάµε στην αλαζονεία της βεβαιότητας, που κυρία

Υπουργέ, σας έχει κυριεύσει και αυτό είναι πολύ κακό και για
εσάς και για τα προγράµµατα. Χρησιµοποιείτε το ΕΣΠΑ και το
ΕΣΣΑΑ, κατά τη γνώµη µου, όπως σας βολεύει. Αλλού συνδέετε
την πολιτική και την στρατηγική και αλλού τις αποσυνδέετε. Και
θα δώσω ένα, δύο χαρακτηριστικά παραδείγµατα. Στην οµιλία
σας αναφερθήκατε στο θέµα της άνισης µεταχείρισης των περι-
φερειών. Ρωτώ: Υπάρχει περιφερειακή κατανοµή των 5,9 δισε-
κατοµµυρίων ευρώ; Θέλετε να βγάλω και την πρόωρη
συνταξιοδότηση τα 0,8 δισεκατοµµύρια ευρώ; Λοιπόν, 3,7 κοινο-
τικά και 1,4 εθνικά. Θα µας δώσετε ένα πίνακα πώς µε την ανα-
θεώρηση θα τα κατανείµετε ανά περιφέρεια; Θα δώσετε
διαχείριση στην περιφέρεια, στις διαχειριστικές αρχές;

Σε ό,τι αφορά στο θέµα του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», σε µία συνέντευξή
σας – και ξέρετε ότι σας εκτιµώ ιδιαιτέρως, έχετε βοηθήσει αρ-
κετά από τη θέση σας στην Ευρωβουλή και το λέω και για τον κ.
Ροντούλη- όταν η Νέα ∆ηµοκρατία κατόρθωσε να εξασφαλίσει
τα 20,1 δισεκατοµµύρια ευρώ, γιατί η αγροτική ανάπτυξη από
εκεί χρηµατοδοτείται– λέτε ότι υπάρχει µία σειρά ζητηµάτων που
προκύπτουν για το ρόλο του Υπουργείου σας στη µεταβίβαση
αρµοδιοτήτων στις περιφέρειες. ∆εν πρόκειται να δώσετε αρµο-
διότητα στις αιρετές περιφέρειες. Εγώ έτσι το καταλαβαίνω. Επι-
καλείστε επίσης, ότι -επικαλείστε το Κοινοτικό ∆ίκαιο- και λέτε
ότι οι λειτουργίες των κεντρικών υπηρεσιών δεν µπορούν να ακυ-
ρωθούν, καθώς είναι εκείνες που καλούνται να εφαρµόσουν τις
κοινοτικές πολιτικές, ιδίως σε θέµατα που συνδέονται µε πλη-
ρωµές, αλλά και σε ζητήµατα απόδοσης, διαφάνειας και αποτε-
λεσµατικότητας.Έτσι αντιλαµβάνεστε την περιφερειακή
ανάπτυξη.

Να πω και κάτι άλλο για τις υπερδεσµεύσεις; Είπατε ότι δεν
βρήκατε χρήµατα. ∆υστυχώς, αναγκαζόµαστε και επικαλούµα-
στε ερωτήσεις που έγιναν στην Ευρωβουλή και εκεί οι συνάδελ-
φοι, οι δικοί σας τότε του ΠΑΣΟΚ,είχαν επιδείξει πρωταθλητισµό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Λέει λοιπόν η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, ο ίδιος Επίτροπος σε απά-

ντησή του πριν από δύο εβδοµάδες ότι η υπερπληρότητα –το
overbooking που λέµε απλά- ενθαρρύνεται καθώς δίνει τη δυνα-
τότητα σε κάθε πρόγραµµα να απορροφήσει τη µέγιστη εισφορά
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Άρα, λοιπόν, µην ψάχνετε να βρείτε
τα λεφτά στο συρτάρι. Σας δίνεται αυτή η δυνατότητα, έτσι ώστε,
ακόµη σε περιπτώσεις όπου ορισµένες δαπάνες κατά το κλείσιµο
ενδεχοµένως να χρειαστεί να δηλωθούν και ως µη επιλέξιµες.
Και ξέρετε πάρα πολύ καλά –το είδαµε και στο κλείσιµο του Β'
ΚΠΣ, γιατί τότε τα προγράµµατα αγροτικής ανάπτυξης ήταν
µέσα στο ΚΠΣ- τι επιστρέψαµε, πόσους πόρους επιστρέψαµε
στην Κοινότητα.

Εγγειοβελτιωτικά και αγροτική οδοποιία. ∆εν µας είπατε αν
έχετε πρόθεση να τα µεταφέρετε προς το ΕΣΠΑ. Αν έχετε τέτοια
πρόθεση, πρέπει να ενηµερώσετε και τις Περιφέρειες Νοτίου Αι-
γαίου και Στερεάς Ελλάδας -που γνωρίζετε πάρα πολύ καλά- ότι
ενώ µπορείτε µέσα από τα προγράµµατα αγροτικής ανάπτυξης
να κάνετε τέτοια έργα υποδοµών, αυτό δεν γίνεται µέσω του
ΕΣΠΑ. Τι θα απαντήσετε, λοιπόν;

Πάντως, κυρία Υπουργέ, και δυστυχώς, παρ’ όλο που συζη-
τάµε για στρατηγική, για βελτίωση ανταγωνιστικότητας, για
Κοινή Αγροτική Πολιτική, εγώ βλέπω µία µόνο προκήρυξη που
κάνατε –και τελειώνω µε αυτό, κύριε Πρόεδρε-. Στις 23 Απριλίου
προκηρύξατε τη δράση δηµοσιότητας. Τι θα «επικοινωνήσετε»,
κυρία Υπουργέ; Είναι αυτό προτεραιότητα να ξεκινάτε µε τη δη-
µοσιότητα, ενώ δεν έχει προχωρήσει κανένα πρόγραµµα, καµµία
προκήρυξη –και να πω και κάτι άλλο;- και εξειδίκευση. Ας πούµε
ότι η δική µας εξειδίκευση των δράσεων έχει προβλήµατα ανα-
ντιστοιχίας µε τη στρατηγική. Ποια είναι η δική σας εξειδίκευση;
Γιατί οι προκηρύξεις θέλουν εξειδίκευση, θέλουν συγκεκριµένα
πράγµατα, προκειµένου να µπορέσουν οι ενδιαφερόµενοι να
ανταποκριθούν.

Για όλα αυτά περιµένω συγκεκριµένες απαντήσεις.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Τελείωσαν οι δευτε-

ρολογίες των επερωτώντων.
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Το λόγο έχει να δευτερολογήσει η Υπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων κ. Αικατερίνη Μπατζελή, η οποία υπερκά-
λυψε χρονικά στη πρωτολογία της τη δευτερολογία της, αλλά
ασφαλώς πρέπει να απαντήσει.

Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο για δέκα λεπτά.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Αγαπητοί συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι διά
µέσου του διαλόγου, όσο και έντονος και αν είναι αυτός, µπο-
ρούµε να αποκοµίσουµε ορισµένα συµπεράσµατα χρήσιµα για
εµάς, αλλά και για τους ίδιους τους πολίτες και πάνω από όλα για
το Κοινοβούλιο. Και ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι είναι θέµα ελέγ-
χου τόσο των πολιτικών µας, των νυν, των µελλοντικών, αλλά και
αυτών των οποίων ήδη έχουν γίνει και έχουν πραχθεί.

Μιλήσατε ότι δεν έγινε κοινωνική διαβούλευση για τις οποιεσ-
δήποτε προτάσεις που εµείς έχουµε σχεδιάσει και τις οποίες σας
ανέφερα στην πρωτολογία µου. Θα ήθελα να σας υπενθυµίσω
ότι όταν συγκλήθηκε στο Ζάππειο η µεγάλη διαβούλευση για
όλες τις πολιτικές της αγροτικής ανάπτυξης του Υπουργείου Γε-
ωργίας, περιλαµβανοµένης και της αναθεώρησης του Προγράµ-
µατος «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ», ο εκπρόσωπος της Νέας
∆ηµοκρατίας αποχώρησε και είπε «εγώ δεν εµπλέκοµαι σ’ αυτήν
τη διαβούλευση». Προφανώς, γιατί ήταν τα κανάλια από την άλλη
πλευρά που δεν του «επέτρεπαν» να παραµείνει στην αίθουσα
µε όλους τους κοινωνικούς εταίρους, µε τριακόσια περίπου
άτοµα, να διαβουλευτούν µέτρο, µέτρο το καινούργιο Πρό-
γραµµα «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ» και να υπάρχουν συγκε-
κριµένες πολιτικές τις οποίες και ανέφερα προηγουµένως. Αυτή
είναι η συµµετοχή σας στο διάλογο. Συµµετέχουµε όπου θέ-
λουµε και αποχωρούµε όπου επικοινωνιακά µας συµφέρει.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Γενικοί και αόριστοι ήσασταν.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Εδώ, λοιπόν, θα ήθελα να σας πω το εξής και
νοµίζω ότι το ανέφερα και στην πρωτολογία µου. Στόχος όλων
µας –και πρέπει να το κατανοήσετε- είναι να υπάρχει ένας συν-
δυασµός µέτρων γι’ αυτόν τον τόπο και κυρίως για την ανάπτυξη.
Ο συνδυασµός είναι η ενίσχυση της πρωτογενούς παραγωγής,
διότι πολύ καλά όλοι ξέρετε από τις περιοχές σας ότι πρέπει να
προχωρήσουµε σε αναδιαρθρώσεις καλλιεργειών, σε συµπλη-
ρωµατικές δράσεις πολιτικών για το αγροτικό εισόδηµα και
πολλά άλλα, κυρίως, παραδείγµατος χάριν, και για τη διαχείριση
των υδάτινων πόρων, που για όλες τις περιφέρειες είναι ιδιαί-
τερα σηµαντικό. Και αυτό δεν µπορούµε να µην το κάνουµε, αν
δεν ενισχύσουµε το σχέδιο βελτίωσης. Και όπως σας είπα στην
πρωτολογία µου, είναι πρωτοφανής αριθµός το κόστος, ο προϋ-
πολογισµός στα 700.000.000 ευρώ. Από πού το βρήκαµε; Από
δράσεις οι οποίες δεν έχουν πολλαπλασιαστικό αποτέλεσµα,
ούτε προστιθέµενη αξία στο εισόδηµα του αγρότη. Για να µη
δούµε γραµµή, γραµµή όλες τις δράσεις και που όλοι σας ξέ-
ρετε ότι είναι µικρά προγραµµατάκια-µέτρα τα οποία έχουν σχε-
διαστεί ενίοτε για να βολέψουν ορισµένες καταστάσεις,
παίρνουµε λόγω του προϋπολογισµού µεγάλες δράσεις και τις
επικεντρώνουµε κυρίως στους αγρότες.

Και προσθέτω σε ό,τι σας είπα και µια µεταποιητική µικρή
δράση για να µη χρειάζονται αυτοί οι αγρότες να πηγαίνουν στη
γραµµή για µεταποίηση και εµπορία, αλλά αντίθετα οπωροκη-
πευτικά, γάλα να µπορούν να τα βγάζουν απευθείας και στην πα-
ραγωγή, στο εµπόριο, στη διακίνηση.

Στερείται κανένας τη δυνατότητα να συµµετάσχει στις ανανε-
ώσιµες πηγές ενέργειας, παραδείγµατος χάριν στα φωτοβολ-
ταϊκά, δίνοντας µεγαλύτερες επενδύσεις από 250.000 ευρώ,
500.000 ευρώ;

Λέτε ότι δεν αναφερόµαστε στα ροδάκινα. Ξέρετε ότι το µε-
γαλύτερο πρόβληµα, στο οποίο έχουµε επικεντρώσει την πολι-
τική µας, είναι τα ροδάκινα, τα σπαράγγια, τα µήλα, εµπορικές
καλλιέργειες πολύ µεγάλες, που διά µέσου των ολοκληρωµένων
προγραµµάτων, τα οποία έχουν τη δυνατότητα και έχουν κατα-
τεθεί και σχεδιάζονται, θα µπουν µέσα σε αυτές τις πολιτικές.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ: Θα το βρείτε µπροστά σας σε δυο µήνες.
Σας το λέω να το ξέρετε.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Εµείς δεν το βρίσκουµε µπροστά µας.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ: Μακάρι.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Εµείς δεν το βρίσκουµε µπροστά µας, το έχουµε
πλάι µας, το συζητάµε. Αυτό που βρήκαµε µπροστά µας ήταν οι
εθιµοτυπικές επισκέψεις των ροδακινάδων στον ΕΛΓΑ, όπως και
του κ. Κόλλια, που µε κατήγγειλε ότι 45.000.000 έδωσα στο νοµό
µου.

Πρώτον, σας πληροφορώ κ. Κόλλια,…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: ∆εν είπα ότι τα δώσατε. Υποσχε-

θήκατε.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Μεταξύ υπόσχεσης και του πώς δίνονται τα
λεφτά στην Κόρινθο στο σταφύλι, το ξέρει όλη η κοινωνία.

Εµείς – επειδή εκεί δεν ήταν υποσχέσεις, εκεί ήταν πληρω-
µές- αυξήσαµε 4,5 εκατοµµύρια στον ΕΛΓΑ για τα σταφύλια, για
να αποζηµιώσουµε τις καταστροφές. Το ξέρετε. Και ξέρουµε,
πώς γίνονταν τέσσερα χρόνια οι δηλώσεις και σε ποια γραφεία.

Θα ήθελα να απαντήσω τώρα στον κ. Ροντούλη.
Κύριε Ροντούλη, δεν ξέρω αν υπάρχουν πολλοί «τσάµπα µά-

γκες» µέσα στο Κοινοβούλιο.Για ό,τι µε αφορά και για ό,τι αφορά
και την πολιτική ηγεσία αυτού του Υπουργείου, εµείς δεν µπο-
ρούµε να χαρακτηριστούµε «τσάµπα µάγκες».

Αυτό το δηλώνω γιατί κάνουµε…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Πείτε ονόµατα.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Κύριε Ροντούλη, θα τα έχετε όλα.
Πρέπει να ξέρετε ότι αυτά που λέγονται στα καφενεία, ότι θα

µεταφερθούν στη Λάρισα, στη Λαµία τα κονδύλια, για ό, τι αφορά
την περιοχή του ∆οµοκού, περιλαµβάνεται στην απονιτροποίηση
της Θεσσαλίας.

Θα έλεγα, λοιπόν, ότι τα ονόµατα θα υπάρχουν απ’ όλες τις
περιφέρεις. Και εδώ στρέφοµαι προς τη Νέα ∆ηµοκρατία. ∆εν
µπορεί να δίνονται εξισωτικές αποζηµιώσεις σε ορεινές, µειονε-
κτικές περιοχές και να έχουν απονιτροποίηση στα βουνά και ταυ-
τόχρονα να έχουν και βιολογική καλλιέργεια.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ: Βεβαίως, να τα βγάλετε. Και να ζητήσετε
τα χρήµατα πίσω.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Βεβαίως!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Παρακαλώ, µη διακό-
πτετε, κύριε Χαλκίδη.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Να ξέρετε, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι είσαστε
προστατευµένοι, ότι δεν µπορείς από έναν αγρότη ό,τι του έδω-
σες να το πάρεις πίσω. Το ξέρετε και προστατεύεστε πίσω από
αυτό το ψευτοδίληµµα. Αυτό κάνετε τώρα.

Ας πάτε να τα πάρετε από τους µεγάλους. Ποιος τώρα, σε
αυτήν τη κρίση, θα πάει να πάρει τα λεφτά; Θα πάµε να τα πά-
ρουµε, αλλά σε εσάς θα τα καταλογίσουµε! Από αυτούς που δια-
χειρίστηκαν τα προγράµµατα θα τα πάρουµε πίσω, όχι από τους
αγρότες! Και εσείς παίζετε επικοινωνιακά, µε αυτό το ψευτοδί-
ληµµα και το ξέρετε.

Πηγαίνετε να τα πάρετε από τη Λάρισα! Πηγαίνετε να τα πά-
ρετε από την Κόρινθο! Πηγαίνετε να τα πάρετε από τους ελέγ-
χους που γίνονται από τον ΕΛΓΑ. Πηγαίνετε να τα πάρετε από
τη Φθιώτιδα, που είναι ο νοµός µου, για να µη λέτε! Πηγαίνετε να
τα πάρετε από πάνω, από τους αγρότες. ∆ιότι έχετε επικαλεστεί
ότι όλα τα δίνουµε για τους αγρότες.

Πολύ σωστά ο κ. Ροντούλης και ο κ. Παπουτσής είπαν: Είδατε
καµµία σύγκλιση εισοδηµάτων σε περιφέρειες; Αυξήθηκαν οι δια-
φορές και οι ανισότητες µεταξύ παραγωγών, µε τη δική σας πο-
λιτική. Έχουν γίνει διασταυρώσεις στον ΕΛΓΑ και στον
ΟΠΕΚΕΠΕ γι’ αυτούς που παίρνουν πάνω από 50.000 ευρώ. Τα
ίδια άτοµα έπαιρναν αποζηµιώσεις από τον ΕΛΓΑ που τον βυθί-
σατε.

Ταυτόχρονα χρηµατοδοτήσατε τους εµπόρους να πουλάνε το
προϊόν και να µην παράγει ο παραγωγός. Αυτό έγινε. Θα τον αλ-
λάξουµε τον ΕΛΓΑ. Θέλουµε όµως, την ειλικρινή συµµετοχή και
συµπαράστασή σας, αν θέλετε πραγµατικά να πάει αυτός ο
τόπος µπροστά.

Αγαπητοί συνάδελφοι, µας απασχολεί το γεωργοπεριβαλλο-
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ντικό θέµα. Και δεν µας απασχολεί γιατί θέλουµε να ενισχύσουµε
τη µία ή την άλλη περιοχή. Θα ήθελα µόνο πραγµατικά, σε αυτόν
τον προβληµατισµό που έχουµε να σας πούµε τα εξής: Για όλη
τη δράση για τα γεωργοπεριβαλλοντικά είναι 846.000.000, οι
οποίες είναι ανειληµµένες υποχρεώσεις. Για να προκηρύξουµε
και να καλύψουµε αυτές από εδώ και πέρα θέλουµε ακόµα 1,2 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ, για να µπορέσουµε να καλύψουµε όλες τις
ανάγκες από εθνικούς πόρους. Έχουµε πρόωρη συνταξιοδότηση
800.000.000 ευρώ από εθνικούς πόρους, για τα γεωργοπερι-
βαλλοντικά, για να τα συνεχίσουµε, χρειαζόµαστε 1,2 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ, πηγαίνοντας έτσι στα 2.000.000.000 ευρώ. Και
εµείς ψάχνουµε να βρούµε αυτούς τους πόρους γιατί πιστεύ-
ουµε ότι τα περιβαλλοντικά, η προστασία του περιβάλλοντος
είναι το δεξί χέρι του αγρότη, στο εισόδηµα, στην προστασία του
περιβάλλοντος και την ένταξή του στην Κοινή Αγροτική Πολιτική.

Εσείς µας κατακρίνετε πού βρίσκουµε τα άλλα τα λεφτά. Από
κάπου πρέπει να κόψουµε. Η Τοπική Αυτοδιοίκηση πρέπει να κα-
ταλάβει ότι η προστασία της γης που ανήκει στο δήµο είναι πε-
ριουσία δικιά τους και του αγρότη. Από κάπου πρέπει να
κόψουµε. Εάν είχαµε χρήµατα, να είστε σίγουροι ότι δεν θα κό-
βαµε. Οδοποιίες υπάρχουν πάρα πολλές και έχουν γίνει και από
το Β’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης και από το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο
Στήριξης. Έχουν γίνει επαρκέστατες οδοποιίες. Και αν υπάρχει
περίσσιο χρήµα από την υλοποίηση -διότι σταδιακά υλοποιού-
νται- θα προβούµε σε προκηρύξεις. Βάζουµε, όµως, προτεραιό-
τητες. Αχταρµά δεν µπορούµε να κάνουµε για να αναπτύξουµε
την ύπαιθρο. ∆ιότι αχταρµάς µέχρι πρότινος υπήρχε.

Σας λέω το εξής: Ξέρετε πολύ καλά, κύριε Μουσουρούλη, ότι
τα δηµόσια έργα έχουν εκπτώσεις. Με τις εκπτώσεις ήταν το
ποσό αυτό. Ξέρετε όµως, πάρα πολύ καλά ότι υπάρχουν και συ-
µπληρωµατικές συµβάσεις.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΥΣΟΥΡΟΥΛΗΣ: Εσείς το ξέρετε πάρα
πολύ καλά!

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Εσείς το ξέρετε. Συµπληρωµατικές συµβάσεις
και υπάρχουν και οι διαδικασίες όπου πρέπει να απελευθερωθεί
η γη για να κτιστούν τα έργα, τα οποία είναι και κοστοβόρα και
χρονοβόρα και ουδείς γνωρίζει τον προϋπολογισµό τους. Αυτός
ήταν ένας λόγος που καθυστερούσαν τα µεγάλα έργα.

Βλέπετε, λοιπόν, ότι σε µια διαχείριση, όχι οικονοµικής κρίσης,
αλλά τακτοποίησης των οικονοµικών, ένα πολύ µεγάλο έργο δεν
µπορεί κατ’ εµάς να ξεκινήσει, να κάνουµε το έργο και µετά να
µπλοκάρει δύο και τρία χρόνια για να βρίσκουµε τους εθνικούς
πόρους, για να «αγοράζουµε» τη γη για να γίνει το µεγάλο έργο.
Αυτό γινόταν και υπήρχαν καθυστερήσεις.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Για τον αγρότη µόνο δεν υπήρχαν
εθνικοί πόροι. Για τις τράπεζες υπήρχαν. Ένα, δύο δισεκατοµ-
µύρια, να τα βρείτε. ∆εν µας ενδιαφέρει από πού θα τα κόψετε.
Να τα βρείτε!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Ροντούλη, µη
διακόπτετε.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Κύριε Ροντούλη, εάν καταλάβατε πολύ καλά ότι
τα λεφτά…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Να τα βρείτε! Για τους τραπεζίτες
τα βρήκατε!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας παρακαλώ, κύριε
Ροντούλη. Μη διακόπτετε.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Κύριε Ροντούλη, αν καταλάβατε καλά, όλη αυτή
η συζήτηση µε την επερώτηση της Νέας ∆ηµοκρατίας είναι γιατί
παίρνουµε λεφτά από τους άλλους και τα δίνουµε στους αγρό-
τες.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αφήστε τη Νέα ∆ηµοκρατία.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Κύριε Ροντούλη, απαντάω σε εσάς.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Να τα βρείτε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας παρακαλώ, κύριε

Ροντούλη. ∆εν έχετε το λόγο.
Ορίστε, κυρία Υπουργέ, ολοκληρώστε.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Στο σηµείο αυτό πρέπει να σας πω και το εξής για τα µεγάλα

έργα, γιατί έχει γίνει πολύς θόρυβος: Σήµερα εντάσσονται πραγ-
µατικά και υλοποιούνται τα έργα για γέφυρες των ΠΕΠ και έχουν
ξεκινήσει οι εργασίες τους. ∆εν ξέρω από πού έχετε εσείς πλη-
ροφορίες ότι δεν προχωρούν. Μπορεί να µην το επικοινωνούµε.
Λάθος δικό µας. Αυτό µπορώ να το αποδεχθώ.

Αξιολογούνται τα µεγαλύτερα έργα ως προς την ωριµότητά
τους και προχωρούµε σε ένταξη δηµοπράτησης, αυτά που είναι
απαλλαγµένα από εµπλοκές. Ίασµος, Ανάβαλος, Μαρµαράς,
προχωρούν τα έργα, οι µελέτες προχωρούν.

KΩΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: (∆εν ακούστηκε)
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ξέρετε ότι για να προχωρήσει ένα έργο, κύριε
Κόλλια…

KΩΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: (∆εν ακούστηκε)
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Σας έφερα µερικά έργα, τα οποία έχουµε πει σε
άλλες περιοχές…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας παρακαλώ, κυρία
Υπουργέ, να µη γίνεται διάλογος.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Έχετε δίκιο, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας παρακαλώ να
ολοκληρώσετε.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Για να κλείσω το δεκάλεπτό µου, το οποίο µάλι-
στα έχω υπερβεί, θα ήθελα να πω ότι σε καµµία περίπτωση δεν
θα υπάρξει παραγωγός αγρότης που δεν θα επωφεληθεί απ’
αυτό το Πρόγραµµα Αγροτικής Ανάπτυξης. Στεγανά δεν θα
υπάρχουν. Περιβαλλοντολογικά και αγροπεριβαλλοντολογικά θα
είναι για όλες τις περιφέρειες µε σωστό σχεδιασµό, µε µέτρα
ολοκληρωµένης διαχείρισης της παραγωγής για ποιοτικά προϊ-
όντα. ∆εν επικεντρώνονται τα µέτρα µόνο σε ορισµένες περιο-
χές. Αρδευτικά έργα τα οποία θα γίνουν, θα είναι για να
βοηθήσουµε όλες τις περιοχές και όχι επικεντρωµένα µόνο σε
µερικές.

Έρχοµαι στο θέµα του Αχελώου, το οποίο ανέφερε ο κ. Ρο-
ντούλης και είναι ένα πολύ µεγάλο θέµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Μην ανοίξετε αυτήν
την πληγή τώρα, κυρία Υπουργέ. Σας παρακαλώ...

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Γιατί, κύριε Πρόεδρε, να µην ανοί-
ξουµε αυτό το θέµα; Να ακούσουµε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Κύριε Ροντούλη,
υπάρχει ένας Κανονισµός. ∆εν έχετε το λόγο και δεν µπορείτε
να επιβάλετε εσείς...

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Μα, σοβαρά το λέτε; Θέλει να µι-
λήσει για τη Θεσσαλία η κυρία Υπουργός και δεν θα την ακού-
σουµε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας παρακαλώ! Αυτά
µπορούσαν να ειπωθούν µέσα στα όρια που προβλέπει ο Κανο-
νισµός. Τώρα, εάν ανοίξουµε το θέµα του Αχελώου, θα πρέπει
µέχρι µεθαύριο να συζητάµε. Όχι, δεν είναι του παρόντος.

Σας παρακαλώ, κυρία Υπουργέ, να µην ανοίξουµε το θέµα.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): ∆εν θα ανοίξω κανένα ζήτηµα για τον Αχελώο...
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ: Το Προεδρείο θα πει τι θα πει η

Υπουργός;
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Εάν µου επιτρέπετε, θα είχα κλείσει το θέµα. Μια
φράση µόνο θέλω να πω. Γνωρίζουµε τη σηµασία του Αχελώου
για τη Θεσσαλία και την ευρύτερη περιφέρεια. Έργα, τα οποία
θα είναι συµπληρωµατικά, όλων των επιπτώσεων τις οποίες θα
έχουν ανάλογα µε την πορεία του Αχελώου, θα γίνουν στην Πε-
ριφέρεια της Θεσσαλίας, για να καλύψουµε τις ανάγκες των
αγροτών, έτσι ώστε να φύγουν από πεπατηµένες και καταστρο-
φικές πολιτικές και πρακτικές που γίνονται µέχρι τώρα µε κατά-
χρηση, µε γεωτρήσεις, µε πολιτικές. Τα µεγάλα αρδευτικά έργα,
που θα προχωρήσουµε και στη Θεσσαλία, έχουν να κάνουν µε
το να φύγουν οι αγρότες από τις πρακτικές των γεωτρήσεων και
να έχει επαρκή υδάτινο πλούτο όλη Θεσσαλία για να συνεχίσει
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τις καλλιέργειες.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας της κυρίας Υπουργού)
Θα ήθελα να κλείσω, λέγοντας, κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνά-

δελφοι, ότι τολµάµε για να αλλάξουµε ορισµένα πράγµατα. Βέ-
βαια, θέλουµε περισσότερο χρόνο, άλλες αντιλήψεις, άλλες
νοοτροπίες και να είστε σίγουροι ότι προσπαθούµε µε αξιοπρέ-
πεια και µε αυτοπεποίθηση να δηµιουργήσουµε νέες προοπτι-
κές. Οι αγρότες το ξέρουν, περιµένουν. ∆εν έχουµε πολύ χρόνο
και το γνωρίζουµε. Το αποτέλεσµα θα είναι εµφανέστατο τις επό-
µενες ηµέρες για ορισµένα προϊόντα και τους επόµενους µήνες
για την αγροτική ανάπτυξη.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Σας ευχαριστούµε,

κυρία Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-

ζήτηση επί της υπ’ αριθµόν 32/25/24-3-2010 επίκαιρης επερώτη-
σης Βουλευτών της Νέας ∆ηµοκρατίας προς τους Υπουργούς
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, Οικονοµικών και Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την υλο-
ποίηση του προγράµµατος Αγροτικής Ανάπτυξης της Ελλάδας
2007 – 2013 «ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΜΠΑΛΤΑΤΖΗΣ».

Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά των συνε-
δριάσεων της Τετάρτης 24 Μαρτίου 2010 και της Τρίτης 13 Απρι-
λίου 2010 (απόγευµα) και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Λεβέντης): Συνεπώς τα Πρακτικά

των συνεδριάσεων της Τετάρτης 24 Μαρτίου 2010 και της Τρίτης
13 Απριλίου 2010 (απόγευµα) επικυρώθηκαν.

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 22.25' λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 27 Απριλίου 2010 και ώρα 18.00',
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθετική
εργασία: ι) ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών: «Προσαρµογή της ελληνικής νοµοθεσίας
στην Οδηγία 2006/123 του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του
Συµβουλίου σχετικά µε τις υπηρεσίες στην εσωτερική αγορά και
άλλες διατάξεις»,

ιι) ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Πε-
ριβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής: «Ταυτότητα κτι-
ρίων, υπερβάσεις δόµησης και αλλαγές χρήσης, µητροπολιτικές
αναπλάσεις και άλλες διατάξεις», και

ιιι) µόνη συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του σύνολο
του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης: « Εγγυήσεις για την εργασιακή ασφάλεια και άλλες
διατάξεις», σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανε-
µηθεί.


